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سرمقاله 

تنگناهایمالیبنگاههای
بخشخصوصی

جمله معروفی در یکی از سفرنامه   های قدیمی 
در تفسیر شرایط ایران به این مضمون خواندم 
که به وضعیت امروز هم عجیب شــبیه است: 
»بعضــی چیزها را جز به مشــاهده نمی   توان 
فهمید.« خیلی حرف دقیق و درســتی است. 
مسائلی در پیرامون ما وجود دارد که هرچقدر 
در مورد آن حرف زده شــود، باز هم مخاطبان 
اصلی آن کلام، متوجه منظور و مقصود گوینده 

نمی      شوند.
نمونه عینی و آشکار آن، تفسیر و تحلیل وضعیت بنگاه   های اقتصادی 

است.
بیشتر بنگاه   های اقتصادی این روزها به معنی واقعی کلمه صورتشان را 
با سیلی سرخ نگه    داشته   اند؛ از یک طرف باید هر ماه پاسخگوی پرداخت 
حقوق و مزایا به کارگرانشــان باشند و از ســوی دیگر باید فشارهای 
بی   انتهای مالیات، تامین اجتماعی، تحریم   ها، کمبود مواد اولیه، بی   ثباتی 
بازار و... را تحمل کنند و در کنار همه اینها برای گرفتن وام، تامین مالی و 
سرمایه در گردش باید کفش آهنی به پا کنند و هر روز در میان موسسات 

ادامه در صفحه 2مالی و بانک ها سرگردان شوند.

محمودنجفیعرب
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لایحه افزایش تعطیلات همزمان با آغاز دهه فجر؛
آخر هفته، یکشنبه آینده 

در دستور کار مجلس
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دراینشمارهمیخوانید:

3   احداث »تراموا« در انتظار تأیید وزارت کشور
3   محله ای در تهران با نشان یک امیر نامدار    

   5 عارضه خطرناک مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک

    ثبات در بازار مسکن حاکم شد
 

    مهدی طارمی تعویض طلایی پورتو شد
   ما و قصه عکس هایمان
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درنشستستادانتخاباتالبرزمطرحشد

انتخاباتی  پرشور 
پیش روی البرز

افزایشمالیاتبرایطلا
نداریم

اعلامجزئیاتپروژهفرواردفیفا؛
سهم۱۰میلیوندلاریایران

بر اساس گزارش فیفا از پروژه فروارد، ۲.۷۹ میلیارد دلار به کنفدراسیون ها و 
فدراســیون ها تعلق گرفته است. فیفا در آخرین گزارش خود از پروژه فروارد، 
هزینه های انجام شده در این پروژه در حد فاصل سال ۲۰۱۶ تا ۲۰۲۲ را اعلام 
کرده است. در این ســال ها دو فاز از این پروژه انجام شده که مجموعا ۲.۷۹ 
میلیارد دلار آمریکا سرمایه گذاری در آن صورت گرفته. از این مبلغ ۲۰ درصد 
به کنفدراسیون ها و ۸۰ درصد به فدراسیون ها )۲۱۱ فدراسیون( تخصیص داده 

شده که شامل ۱۶۰۰ پروژه بوده است....

سازمان امور مالیاتی در پاسخ به برخی شایعات و ابهامات در خصوص مالیات 
طلا اعلام کرد: هیچ مالیات جدید یا افزایش نرخی در حوزه مالیات ستانی از 
صنف طلا وضع نشده و همچنین اصل طلا و جواهر و پلاتین به کار رفته در 
مصنوعات ساخته شده از فلزات مزبور معاف از مالیات بر ارزش افزوده است. 
در روزهای اخیر ســازمان امور مالیاتی، مشــاغل چهارگانه را ملزم به صدور 
صورت های مالی در ســامانه مودیان کرد. در پی این اقدام برخی شایعات در 

فضای مجازی مطرح شد ...
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رهبرارکسترهایجهان
بهایرانمیآید
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معاونشهرسازیشهرداریکرج:

پرونده طرح 
تفصیلی آتی کرج به 
زودی بسته می شود

برگزاری نشست 
هم اندیشی ستاد 

بزرگداشت چهارمین 
سالگرد شهید 

سلیمانی در کرج
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شرکت آب وفاضلاب استان البرز
»سهامي خاص«

وزیر کشــور با اشــاره به اعلام نتیجه نهایی بررسی 
صلاحیــت کاندیداها ۱۴ دی توســط هیات نظارت 
یادآور شد که دواطلبان از آن تاریخ با می توانند به طور 

جدی تری فعالیت شان را دنبال کنند.

به گزارش پیام آشــنا، احمد وحیدی در حاشیه 
جلسه پاسخگویی به تماس های مردمی در گفت وگو 
با خبرنــگاران درباره بیانات اخیر رهبر انقلاب در امر 
انتخابات گفت: بیانات روز گذشته رهبر انقلاب درباره 
انتخابات بســیار کلیدی و مهم  بود  و با راهنمایی و 
تدابیر ایشان ما انشالله حرکت خیلی خوبی را در این 

حوزه خواهیم داشت.
وی  با اشاره به بحث اهمیت مجلس خبرگان و شورای 

اسلامی، افزود: جایگاه این دو مجلس در بیانات رهبری 
تعیین و تببین شد و مولفه چهارگانه ای که در ابتدای 
سال تاکید کردند را بیان فرمودند. مشارکت پرشور، 
رقابت واقعی، امنیت کامل و ســلامت جزو کلید واژه 

های اصلی بود که به ما یادآور شدند.
وی افزود: ما الان منتظر یک حرکت مهمی هستیم 
که توسط همه دستگاه ها و عموم مردم در این حوزه 
اتفاق بیفتند و همه در میدان باشند و همه بدانند که 
این مشــارکت قوی یعنی مشارکت گسترده ، یعنی 
ایران قــوی ، یعنی امنیت کامل یعنی عزت و تعالی 
کشور و بویژه نقطه تحول که ایشان در بیانتشان اشاره 
فرمودند که مشارکت و انتخابات می تواند یک نقطه 

جدید بر مبنای تحول باشدهمگان باید تلاش کنیم.
وزیر کشــور گفت : وزارت کشــور هم در این زمینه 
مسیولیت دارد در بحث اجرایی که به خوبی انجام می 
شود و سایر دستگاه هم و جناح های مختلف بیایند 
و در این زمینه مشارکت کنند در حال حاضر زمینه 
آن فراهم است باید همه دلسوزان و فعالان اجتماعی 
اقتصادی و فرهنگی پا در میدان بگذارند تا این شاهد 

مشارکت پرشور باشیم.
وحیدی ادامه داد: ما تا این مرحله از همه طیف های 
سیاسی و ســلایق را در انتخابات داریم البته نتیجه 
نهایی ۱۴ هیات نظــارت اعلام می کند و داوطلبانی 
که می توانند کار فعالیت خود را جدی تر دنبال کنند. 
رهبر انقلاب هم در بیانات روز گذشــته فرمودند که 
همه جناح ها و گروها و سلایق  باشند و ان شالله زمینه 

رقابت  واقعی مدنظر رهبری فراهم شود.

وحیــدی گفت:  در حال حاضر کار در مرحله نظارت 
هیــات های اجرایی قرار دارد  و مســئولیت برعهده 
آن هاست اما آنچه که بطور کلی مطلع هستیم روند 
کار روند خوبی است  و چنانچه بعد از  اعلام نتایج در 
۱۴دی داوطلبی به هر دلیلی  اعتراضی داشته باشد 
فرصت برای ثبت اعتراض دارد و مجددا بررسی خواهد 

شد.
وزیر کشور درباره  انتخابات الکترونیک گفت: انتخابات 
الکترونیــک مراحل و گام های مختلف دارد که یکی 
از گام هــای آن حوزه احراز هویت اســت که در این 
زمینه الکترونیکی خواهد بود اما در اخذ رای  و حوزه 
های که امکان الکترونیکی آن را داریم در حال مذاکره 
است و این که تهران باشد یا جای دیگر هنوز قطعی 

نشده است.
وحیدی درباره پیامک به برخی ماشــین ها در طرح 
حجاب و عفاف گفت: ممکن اســت صاحبان ماشین 
خودرو خود را به افراد دیگری داده باشند که قوانین 
مربوطه را رعایت نکرده اســت ولی گزارش تخلفات 
برای صاحب خودرو می رود. صاحب ماشین می تواند 
بگوید من پشــت فرمان نبودم و این درست است اما 
قانون فردی را که صاحب خودرو اســت را مســئول 
می داند پس با این وجود ممکن اســت اشتباهی رخ 

دهد و ناجا بررسی می کند.
وی ادامــه داد: اما معمولا آن ها به یک پیامک ترتیب 
اثر نمی دهند و وقتی که تکرار و معلوم شود فرد اصرار 
به عدم تمکین از قانون دارد، آنوقت برابر قانون  رفتار 

می شود.

وزیرکشور:

همهطیفهاوسلایقراتااینمرحله
درانتخاباتپیشروداریم



2
نخستین روزنامه صبح البرز

3آشنا آشنا شماره 2442نخستین روزنامه صبح البرز
اخباردوشنبه / 4 دی/ 1402

تنگناهایمالیبنگاههای
بخشخصوصی

ادامه از صفحه 1
.... این حرف   ها و درددل   ها مکرر بیان    شده، ولی آیا تاثیری بر حال    
و روز اقتصاد کشور داشته است؟ به گواه فعالان اقتصادی طی 
چند سال گذشته، تفاوت چشمگیر مثبتی در این حوزه   ها رخ 
نداده و اگر وضعیت سخت   تر نشده باشد، قطعا سهل   تر هم نشده 
است. حالا برای اینکه »مشاهده« به   جای »تفسیر« قرار گیرد، به 
برخی آمارهای رسمی اشاره می   کنم که می   تواند گواهی بر ادعاها 
و درددل   ها باشد. باز هم اگر تصمیم گیران اصلی اقتصاد کشور این 
اعداد را باور نداشتند، می   توانند با قبول زحمت اندکی، به چند 
کارخانه و شهرک صنعتی اطراف پایتخت سر بزنند و با مشاهده 

عینی و دقیق، وضعیت را درک کنند.
اصل قضیه چیست؟ اقتصاد ایران با بحران بسیار جدی تامین 
سرمایه مواجه است. متاسفانه خبری از سرمایه گذاری خارجی 
نیست و با توجه به    شدت و فشار تحریم   ها، به این زودی   ها نیز 
امکان جذب سرمایه گذاری خارجی ممکن نخواهد بود. از سوی 
دیگر میزان دارایی   های کشــور برای به حرکت درآوردن موتور 
توسعه بنگاه   ها در اندازه کفایت نیست. این شرایط باعث تعطیلی 
برخی واحدهای تولیدی یا کاهش تولید و کار با ظرفیت پایین 
شده است؛ نکته   ای که گزارش شامخ اتاق ایران هم به   خوبی آن را 
نشان می دهد. طبق این گزارش که از رصد ۳ هزار بنگاه به    دست 
   آمده، تنها ۴۱ درصد از ظرفیت بالقوه تولید در کشور در حال کار 
است و ۵۹ درصد ظرفیت تولید خالی مانده است. از جمله دلایل 
بروز این وضعیت، چالش تامین مالی بنگاه   هاست. این وضعیت 
به   قدری وخیم شده که نهادها و موسسات بین المللی هم به آن 
اذعان کرده   اند. برای نمونه موسسه بلومبرگ هم در گزارشی که 
در مورد وضعیت اقتصاد ایران نوشته بود، تاکید کرده که کمبود 

شدید سرمایه اصلی   ترین مساله اقتصاد ایران به شمار می   آید.
به   صورت کلی بنگاه اقتصادی منابع مالی خود را از طریق دریافت 
تســهیلات از بانک ها، فروش سهام و افزایش سرمایه از طریق 
عدم تقســیم سود شرکت ها و جذب ســرمایه خارجی، تامین 

می کند.
 طبق گزارش بانک مرکزی و بورس، کل تامین مالی در اقتصاد 
ایران )بدون محاسبه جذب ســرمایه گذاری خارجی که عدد 
چندانی نیست( طی ۶   ماه ابتدایی سال ۱۴۰۲ از طریق بازار پول 
و بازار ســرمایه حدود ۲ هزار و ۶۸۴ هزار میلیارد تومان بوده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۱.۳ درصد افزایش    یافته است. 
اما این رشــد در حالی رخ    داده که با تورم ســالانه ۴۶درصدی 
منتهی به شهریور روبه   رو بوده   ایم و درواقع با در نظر گرفتن تورم 
حدود ۲۵ درصد کاهش را شاهد هستیم. این اعداد نشان می دهد 
که میزان پرداخت تســهیلات در این دوره زمانی راه   گشا نبوده 

است.
در این موقعیت بنگاه   های تولیدی چه باید بکنند؟ قطعا تدبیر 
نظام حکمرانی باید راه   گشای حل معضلات تامین سرمایه بنگاه   ها 
باشد. اساسا حکمرانی مطلوب و کارآمد در چنین مقاطع حساسی 
به کار می   آید و بن   بست   ها را از میان برمی دارد. پافشاری بر توسعه 
صادرات بدون در نظر گرفتن محدودیت ها یا در سوی مقابل و 
بدتر از آن، اعمال فشارهای مالیاتی بر صنایع برای تامین نیازهای 
مالی دولت، هردو موجب بروز بحران در نظام اقتصادی کشــور 
می شود. بنابراین در حال حاضر بنگاه   ها با این شرایط پیچیده 
مواجه   اند که سرمایه کافی برای توسعه ندارند، امکان صادراتشان 
محدود شــده و حتی در صورت صادرات امکان دسترســی به 
منابع ارزی   شان بسیار سخت است. هم   زمان امیدشان به دریافت 

تسهیلات بانکی هم از میان    رفته است.
اما در سوی مقابل یعنی در نگاه دولت چه مشکلاتی در بخش 
تامین مالی وجود دارد؟ به   صورت کلی مهم ترین چالش   های این 
بخش شامل این موارد می شود: »۱- تامین کسری بودجه دولت 
از منابع بانک ها، ۲- تورم بالا و عدم تمایل و اشــتیاق مردم به 
ســپرده   گذاری و پس   انداز در بانک ها، ۳- رشد افسارگسیخته 
بدهی   های شــرکت های دولتی و جبران آن از طریق دریافت 
تسهیلات بانکی، ۴- عدم علاقه بانک ها به پرداخت وام به فعالان 
بخش خصوصی و ۵- نداشتن کفایت سرمایه در بانک ها به دلیل 

عدم وصول مطالباتشان در گذشته.«
طبق گزارش بانک مرکزی بدهــی دولت به بانک های تجاری 
در ســال ۱۴۰۱ معادل ۱۵۴ درصد رشــد کرده، در حالی که 
بدهی بنگاه   های خصوصی به بانک ها معادل ۳۱.۵ درصد رشد 
داشته است. البته اگر سهم تورم را کم کنیم نشان می دهد که 
۱۵ درصد کاهش پیداکرده است. حالا علاوه بر اینها شاهد رشد 
۲۲۴درصدی بدهی شرکت های دولتی به بانک ها از فروردین 

۱۳۹۹ تا فروردین ۱۴۰۲ هم بوده   ایم.
نکته مهم دیگری که در این    بین وجود دارد این است که دولت 
با اجرای سیاست محدودیت ترازنامه بانک ها به بهانه جلوگیری 
از رشــد نقدینگی عملا تامین مالی بخش خصوصی از طریق 
بانک ها را به   شدت محدود کرده، آن    هم در شرایطی که چنین 
محدودیتی برای تامین کسری بودجه دولت و بدهی شرکت ها 
وجود ندارد و این بانک ها هستند که سیاه   چاله   های مالی بی   پایان 

دولت را با منابعشان پر می کنند.
به اعتقاد کارشناسان و بر مبنای بررسی   هایی که در اتاق تهران 
صورت گرفته، با شــرایط کنونی تولید در کشــور و استفاده از 
۴۱ درصد ظرفیت نمی   توان انتظار سوددهی بنگاه   ها و امید به 
جذب سرمایه گذاری   های جدید داخلی و خارجی برای توسعه 
کشور را داشت. ناترازی بودجه و کسری گسترده باعث استفاده 
بیش از ظرفیت منابع بانک ها و بازار سرمایه توسط دولت شده و 
عرصه را برای بنگاه   های بخش خصوصی تنگ کرده است. درواقع 
دولت منابع را قفل کرده و همچون یک جاروبرقی بزرگ، منابع 

را به دل خود می   کشد.
 به   صورت کلی می   توان گفت تا زمانی که ناترازی بانک ها و بودجه 
کشور حل نشود و سیاست سرکوب قیمت در کشور منع نشود، 

مشکلات اشاره   شده حل نخواهد شد.
اما راه   حل چیســت؟ حذف تدریجی محدودیت ها و مخاطرات 
شــرایط تحریمــی، رفــع موانــع ناشــی از عدم عضویت در 
کنوانسیون   های بین المللی، گســترش رقابت در اقتصاد و به 
رسمیت شناختن سازوکار نظام بازار و متعادل کردن بودجه دولت 
لازمه رسیدن به شرایط مطلوب در بخش تولید و سرمایه گذاری 

در کشور است که باید مدنظر سیاستگذاران قرار گیرد.
بازگشت به    نظام تدبیر می   تواند بسیاری از بحران ها را حل   وفصل 

کند. نباید امید را از دست داد.

محمود نجفی عرب
رئیس اتاق تهران
Alborz.payam@gmail.com

نسبتایرانباتحولات
دریایسرخ

گرچه رسانه ها از طرح ایالات متحده برای تشکیل ائتلاف بین المللی 
دریایی علیه یمن خبر داده اند، اما به نظر می رسد این طرح به دلایل 

زیادی به رویارویی مستقیم با یمن منجر نخواهد شد.
»پولتیکو« رسانه آمریکایی در همین باره تصریح کرده اعضای کابینه 
بایــدن تقریباً اتفاق نظر دارند آمریکا نباید به صورت مســتقیم به 
نیروهای مســلح یمن در یمن واکنش نشان دهد. اما جدای از این 
موضوع، هرگونه اقدامی علیه یمن و به مخاطره انداختن امنیت حوزه 
دریای سرخ، موجب بروز تبعات منفی برای اقتصاد بین الملل خواهد 

بود و بستر جنگی فراگیر را فراهم می کند. 
یمن به عنوان یکی از کشــورهای شبکه مقاومت و نیز برخورداری 
از موقعیت راهبردی و قرار گرفتن در ســاحل دریای ســرخ، برای 
ایران و نیز سایر کشورهای منطقه از جمله عربستان و به ویژه رژیم 
صهیونیستی اهمیت بسیاری دارد. همین اهمیت راهبردی یمن برای 
ایران موجب شــد وزیر دفاع کشورمان نسبت به پیشنهاد تشکیل 
ائتلاف دریایی علیه یمن واکنش نشان داده و اعلام کند دریای سرخ 
منطقه ایران محسوب می شود و کسی نمی تواند در منطقه ای که ایران 

تسلط دارد، مانور دهد.
حضور آمریکا در ائتلاف دریایی علیه یمن را می توان در راستای تداوم 
حضور و نفوذ حداکثری این کشور در منطقه دانست تا از این طریق 
به اقدامات خود مشروعیت ببخشد و آن را توجیه کند. درواقع، این 
ائتلاف می تواند تلاشی برای جبران شکست های آمریکا در سیاست ها 
و مواضع اخیر آن در جنگ غزه و در قبال جریان مقاومت باشد و به 
عنوان ابزاری برای نمایش قدرت در برابر روسیه و چین محسوب شود.

نیروهــای مبارز یمنی تلاش می کنند با حملات علیه اســرائیل و 
همپیمانان آن، تمرکز و نیروی این رژیم را در چند جبهه معطوف 

کرده و آن را به سمت چرخه فرسایشی توان پیش ببرند.
شرایط و تحولات در دریای ســرخ به نوعی معادلات جنگ غزه را 
تغییر خواهد داد و به نظر می رسد هر اقدامی از سوی رژیم اسرائیل 
و قدرت های فرامنطقه ای، عملاً عرصه درگیری ها را گسترش داده 
و حامیان رژیم صهیونیستی را در مسیر بی بازگشت تصمیمات قرار 

خواهد داد.
در این بین آمریکا و دولت هــای اروپایی تلاش می کنند پای ایران 
را به ماجرای حملات دریایی یمن و جنگ غزه باز کرده تا تشکیل 
ائتلاف دریایی را موجه جلوه دهند، اما جمهوری اسلامی ایران تاکنون 
موضعی منطقی و دوراندیشانه درنظر گرفته است. کمیسیون اروپا و 
مقامات آمریکایی خواهان تلاش کشورمان برای حل بحران در دریای 

سرخ و توقف حملات یمن هستند.
این موضوع از یک سو بیانگر اقتدار ایران در مناسبات منطقه ای و در 
بین شبکه مقاومت است و از سوی دیگر نشان دهنده این است که 
هرگونه تصمیم و اقدام ناامن کننده و بی ثبات ساز قدرت های حامی 
اســرائیل برای مدیریت و آینده خاورمیانه بدون هزینه نخواهد بود. 
آمریکا و همپیمانان آن نمی توانند ایران را در معادلات و تصمیمات 
خود نادیده بگیرند. البته باتوجه به شرایط و همچنین درگیر بودن 
آمریکا در مسائل پرشمار داخلی و خارجی بعید است این ائتلاف به 
اقدامی علیه گروه های مقاومت بپردازد و گستره تنش را افزایش دهد.
با این حال هر اقدامی از سوی آمریکا به منزله باز شدن جبهه جدید 
درگیری در منطقه خواهد بود که امکان دارد مدیریت آن از کنترل 
طرف های نزاع خارج شــود. درنتیجه این شــرایط و افزایش تنش 
صرفاً به سود رژیم صهیونیستی خواهد بود. از سوی دیگر، اقدامات 
و عملکرد گروه های یمنی در دریای ســرخ به نوعی بازی را به نفع 
حامیان فلسطین تغییر داده است. یمنی ها را می توان نمونه اعلای 

تجلی مقاومت در تحولات جنگ غزه دانست. 
بنابرایــن در حال حاضــر ظرفیت های یمن برای دفــاع از خود و 
هزینه سازی برای هرگونه اقدام ائتلاف کنندگان علیه این کشور بسیار 
بالاست و همچنین ایران با هشدار وزیر دفاع نسبت به طرح تشکیل 
ائتلاف دریایی علیه یمن به نوعی در برابر تهدیدات امنیتی منطقه 

اتمام حجت کرده و موضعی صریح خواهد داشت.
مینا افرازه

بررسیابعاداختلالسامانه
پمپهایبنزیندرکمیسیون

انرژی
نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی از بررسی ابعاد 

اختلال در سامانه پمپ های بنزین در این کمیسیون خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، هادی بیگی نژاد با اشاره به بررسی موضوع 
اختلال ســامانه پمپ های بنزین در نشســت کمیســیون انرژی 
مجلس، بیان کرد: چهارشــنبه گذشته کمیسیون انرژی در جلسه 
ای با حضور وزیر نفت، معاونان وزیر و مســئولان شرکت پالایش و 
پخش ابعاد این اتفاق را بررســی کرد. از آنجا که هنوز برخی از ابعاد 
این موضوع ناشناخته است، مقرر شد ظرف ۱۰ روز آینده وزارت نفت 
اطلاعاتی را جمع آوری کرده و کمیسیون انرژی جلسه ای دیگر با 
حضور مسئولان وزارت نفت برگزار کند. این عضو کمیسیون انرژی 
اظهار کرد: بر اســاس گزارش ارائه شده به اعضای کمیسیون، این 
حمله توسط دشمن با نفوذی که در داخل کشور داشته، انجام شده 
است. یعنی این حمله مستقیما از طریق اینترنت نبوده است چون 
شبکه سوخت رسانی کشور به اینترنت وصل نیست. نماینده ملایر 
در مجلس گفت: باید به این موضوع توجه داشت که این ماجرا خیلی 
زود مدیریت شد. مجموعه وزارت نفت با تلاش شبانه روزی و با تجربه 

قبلی خود توانست طی چند ساعت ماجرا را جمع کند.

کاردارروسیهدرتهراندرغیاب
سفیراینکشوراحضارشد

کاردار روســیه در تهران در غیاب ســفیر این کشور توسط دستیار 
مدیرکل خلیج فارس وزارت امــور خارجه احضار و مراتب اعتراض 
شدید دولت جمهوری اسلامی ایران به فدراسیون روسیه به وی ابلاغ 

شد.

به گزارش پیام آشنا، کاردار روسیه در تهران در غیاب سفیر این 
کشــور عصر شنبه توسط دستیار مدیرکل خلیج فارس وزارت امور 
خارجه احضار و مراتب اعتراض شدید دولت جمهوری اسلامی ایران 
به فدراسیون روسیه در خصوص تکرار حمایت دولت روسیه از دعاوی 
بی اساس مندرج در بیانیه ششمین نشست مجمع همکاری عرب و 

روسیه در مراکش، ابلاغ و یادداشت اعتراضی به وی تسلیم گردید.
در این دیدار دستیار مدیر کل خلیج فارس با یادآوری ضرورت احترام 
به حاکمیت و تمامیت ارضی کشورها به عنوان یکی از اصول شناخته 
شده و بنیادین در مناسبات کشورها، بر تعلق ابدی جزایر سه گانه 
ایرانی در خلیج فارس به کشــورمان تصریح و تاکید نمود که دولت 
جمهوری اســلامی ایران هر ادعایی از هر طرفی در این خصوص را 
مردود و غیر قابل پذیرش می داند. کاردار روسیه در این دیدار تاکید 
کرد مراتب اعتراض دولت جمهوری اسلامی ایران را در اسرع وقت به 

مقامات کشورش منعکس خواهد نمود.

یادداشت 

اخبار سراسری

سرمقاله

فرمانــده انتظامی البرز از جمــع آوری ۷۵۰ معتاد 

متجاهر در سومین مرحله از اجرای طرح "آرامش در 
شهر" توسط پلیس این استان خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سردار حمید هداوند گفت: 
همزمان با روزهای پایانی فصل پاییز، طرح سراسری 
آرامش در شهر در نقاط مختلف استان البرز به اجرا 

درآمد.
وی افزود: در ایــن طرح که با محوریت پلیس مواد 

مخدر استان البرز و با همکاری سایر رده های انتظامی 
استان اجرا درآمد، با هماهنگی دادستان مرکز استان 
۷۵۰ معتاد متجاهر طی ۷۲ ساعت جمع آوری و به 

مراکز بازپروری منتقل شدند.
فرمانده انتظامی اســتان البرز بیــان کرد: طی این 
مدت ۱۹۵ خرده فروش در این طرح دستگیر شده 
و ۲۱۶ کیلوگرم انواع مواد مخدر دراجرای این طرح 
کشف شد. هداوند گفت: در این طرح اولویت ماموران 

شناســایی پاتوق  معتادان متجاهر در اطراف مرکز 
آموزشــی و مراکز تفریحی مورد تردد خانواده ها و 

جوانان و نوجوانان بود.
وی همچنین از تداوم اجرای طرح های جمع آوری 
معتادان متجاهر در طول سال خبر داد و یادآورشدکه 
پلیس مبارزه با مواد مخدر با تلاش شبانه روزی خود 
سعی دارد تا شهر را از وجود معتادان متجاهر و خرده 

فروشان مواد مخدر پاک کند.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توســعه ضمن تشــریح آخرین روند بررســی 
مصوبات مجلس در لایحه برنامه هفتم توسعه 
در شورای نگهبان و هیات عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت نظام گفت: احتمالا ایرادات 
شورای نگهبان هفته اول بهمن ماه در مجلس 

مورد بررسی قرار می گیرد.

به گزارش پیام آشنا، محسن زنگنه در تشریح 
آخرین روند بررسی مصوبات مجلس در لایحه 
برنامه هفتم توسعه در شورای نگهبان و هیات 
عالی نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
گفت: عمده ایرادات مطرح شده دولت در شورای 
نگهبان نســبت به مصوبات مجلس در لایحه 
برنامه هفتم مربوط به مغایرت با اصل ۷۵ قانون 

اساسی یعنی تحمیل بار مالی برای دولت است.
وی ادامــه داد: در پاســخ به این ایــرادات، ما 
توضیحاتی را در شورای نگهبان مطرح کردیم از 
جمله اینکه برنامه هفتم قانون منسجمی است و 

تنها نباید بخش های هزینه آن را مدنظر قرار داد 
و باید به بخش های درآمدی هم توجه کرد لذا 
مقرر شد ما جدولی از تبصره ها و مواد درآمدی 
از لایحه برنامه هفتم را به شورای نگهبان تقدیم 
کنیم که باعث ایجاد منابع درآمدی برای دولت 

می شود.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توسعه اضافه کرد: این جدول آماده شد و آن را 
به شورای نگهبان تقدیم کردیم. همچین توضیح 
داده شــد که اگر در برنامــه هفتم هزینه ای به 
دولت تحمیل شده در مقابل آن درآمدهایی نیز 

پیش بینی شده است.
زنگنه بیــان کرد: اکنون مــا منتظریم که اگر 
شــورای نگهبان نکته ای نســبت به مصوبات 
مجلس در لایحه برنامه هفتم توســعه دارد، به 

مجلس اعلام کند.
وی درباره بررســی هیات عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نیز گفت: هیات عالی 
نظارت نیز همزمان در حال بررســی مصوبات 

مجلس در لایحه برنامه هفتم توســعه اســت؛ 
جلســاتی با حضور نمایندگان عضو کمیسیون 
تلفیق، اعضای هیات عالی نظارت، نماینده رئیس 
مجلس، نماینده رئیس جمهور و نمایندگانی از 
دستگاه های مربوطه در حال برگزاری است و ما 

به طور منظم در این جلسات شرکت می کنیم.
زنگنــه توضیح داد: اکنون بیش از نیمی از مواد 
لایحــه برنامه در هیات عالــی نظارت مطرح و 
بررسی شده اســت؛ ابهامات و مغایرت هایی با 
سیاست های کلی گرفته شده که بعد از قطعی 
شدن به مجلس اعلام خواهد شد تا کمیسیون 

تلفیق نسبت به رفع ایرادات اقدام کند.
وی درباره زمان بررسی ایرادات شورای نگهبان و 
هیات عالی نظارت نسبت به مصوبات مجلس در 
لایحه برنامه هفتم در صحن علنی گفت: بررسی 
مغایرت ها و ایرادات به مصوبات مجلس در لایحه 
برنامه هفتم بدین شکل است که نمایندگانی از 
عضو کمیسیون تلفیق در جلسات شورای نگهبان 
و هیات عالی نظارت حضــور دارند لذا ابهامات 

مشخص شــده و در آنجا هم تفاهماتی صورت 
می گیرد تا روند رفع ایرادات زودتر به نتیجه برسد؛ 
الحمدلله بخش عمده ای از مصوبات مجلس تایید 

شده و مغایرت ها و ابهامات زیاد نیست.
زنگنه ادامه داد: براین اســاس به نظرم حداقل 
دو هفته تا یک ماه زمان برای بررسی مصوبات 
مجلس در شورای نگهبان و هیات عالی نظارت 
باقی مانده است؛ طبق قانون هیات عالی نظارت 
ایرادات را به شــورای نگهبــان اعلام می کند و 
شورای نگهبان آنها را به عنوان ایرادهای مغایرت 
با سیاست های کلی به مجلس ارائه خواهد کرد.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم در 
پایان گفت: کمیسیون تلفیق بعد از اعلام ایرادات 
شورای نگهبان ظرف یک هفته این موارد را مورد 
بررسی قرار داده و به صحن مجلس برای اعلام 
نظر نمایندگان تقدیم می کند لذا فکر می کنم تا 
اوایل بهمن گزارش کمیسیون تلفیق درباره رفع 
ایرادات شورای نگهبان در صحن مجلس مورد 

بررسی قرار گیرد.

استاندار البرز با اشاره به تکثر داوطلبان مجلس 
شورای اسلامی و شور و نشاط شکل گرفته در 
این استان اعلام کرد: این وضعیت بیانگر برگزاری 
انتخاباتی پرشور با مشارکت بالای مردم در البرز 

است.

به گزارش پیام آشنا، مجتبی عبداللهی  روز 
گذشته در نشست ســتاد انتخابات البرز افزود 
با بررســی های دقیق و شناسایی نقاط ضعف 
برگزاری انتخابات ادوار گذشته استان باید نسبت 

به رفع موانع چاره اندیشی کرد.
استاندار البرز گفت : باید بسترهای لازم را برای 

برگزاری انتخابات پیش رو فراهم کنیم .
عبداللهی ، مهمترین رویکرد استان را در برگزاری 
انتخابات پیش رو ، رعایت چهار اصل مهم مورد 

تاکید رهبر معظم انقلاب یعنی امنیت، سلامت، 
مشارکت و رقابت برشمرد.

وی گفت : اکنون با توجه به تحقق بســیاری از 
اهداف قرارگاه اجتماعی استان موج گسترده ای 
از اعتماد و رضایتمندی در بین مردم ایجاد شده 

که این روند باید تقویت شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش یادآورشد: 
با جدیت به دنبال تکمیل و گره گشایی پروژه 
های بیمارستانی استان هستیم و با این روند تا 
پایان دولت ســیزدهم حدود هزار و ۵۰۰ تخت 

بیمارستانی به ظرفیت مراکز درمانی البرز اضافه 
می شود.

استاندار البرز افزود: رشد سرانه های بهداشتی و 
درمانی در البرز بسیار کند و در مقاطع طولانی، 

ثابت بوده است.
در نشست ستاد انتخابات استان البرز روند اجرای 
دستورالعمل های ابلاغی از سوی وزارت کشور 
مورد بررســی قرار گرفت و فرمانداران و اعضای 
کمیته های برگزاری دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری، گزارشــی از اقدامات صورت 

گرفته در این راستا ارایه دادند.
انتخابــات دوازدهمین دوره مجلس شــورای 
اسلامی روز جمعه ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ برگزار می 

شود.

نماینده درود و ازنا در مجلس، گفت: رسیدگی به 
لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته روز یکشنبه 
۱۰ دی در دستور کار مجلس قرار خواهد گرفت.

به گزارش پیام آشنا، قرار بود چهارشنبه ۲۹ 
آذر به لایحه افزایش تعطیلات و کاهش ساعات 
اداری در صحن مجلس خارج از نوبت رسیدگی 

شود که نشد.
حسین گودرزی نماینده درود و ازنا در مجلس 
شــورای اســلامی با اشــاره به لایحه افزایش 
تعطیلات آخر هفته و کاهش ســاعات کاری 

ادارات، گفت: قرار بود لایحــه اصلاح ماده ۸۳ 
قانون مدیریت خدمات کشــوری برای افزایش 
تعطیلات هفتگی به ۲ روز و چهار ساعت کاهش 
کار در هفته روز چهارشنبه گذشته در صحن 

علنی خارج از نوبت بررسی شود.
سخنگوی کمیســیون اجتماعی با بیان اینکه 
تعیین روز دقیق تعطیلی با دولت است، گفت: در 
این لایحه علاوه بر افزایش تعطیلات آخر هفته 
از یک روز، بــه ۲روز، میزان کار هفتگی از ۴۴ 
ساعت به ۴۰ ساعت کاهش می یابد که در این 
شاخص ایران در دسته کشورهای توسعه یافته 

قرار می گیرد.
گــودرزی اظهار کــرد: بدلیــل اینکه کلیات 
قانون بودجه ســال ۱۴۰۳  برگشت خورد، روز 
چهارشــنبه ۲۹ آذر که قرار بود به این لایحه   
رســیدگی شــود، وقت مجلس به رأی گیری 
کلیات قانون بودجه سال ۱۴۰۳ اختصاص پیدا 

کرد.
وی افزود: اینجانب به همراه ولی اسماعیلی رئیس 
کمیسیون اجتماعی، به محمد باقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی مراجعه کردیم که قرار بر 
این شد که روز یکشنبه ۱۰ دی این لایحه در 

دستور کار مجلس قرار بگیرد.
لازم به ذکر است؛ در راستای اجرای  سیاست های 
کلی نظام اداری مبنی بر نهادینه سازی فرهنگ 
سازمانی مبتنی بر ارزش های اسلامی و کرامت 
انسانی و ارج نهادن به ســرمایه های انسانی و 
اجتماعی، توجه به اســتحکام خانواده و ایجاد 
تعادل بین کار و زندگی افــراد در نظام اداری، 
توجه به اثربخشــی و کارآیــی در فرآیندها و 
روش های اداری به منظور تسریع و تسهیل در 
ارائه خدمات کشــور و خدمات رسانی برتر این 

لایحه تنظیم شد.

سردارهداوندخبرداد
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انتخاباتی پرشور پیش روی البرز

لایحهافزایشتعطیلاتآخرهفته،یکشنبهآیندهدردستورکارمجلس

یک جامعه شــناس تاکید کرد: ایجاد اشتغال یکی 
از مهمترین ابزارهای کاهش بیکاری، فقر و نابرابری 
است. همچنین میزان بیکاری شرایط همه افراد به 
ویژه جوانان را تحت الشــعاع قرار می دهد و ناتوانی 
در یافتن کار، بسیاری از افراد را مجبور می کند تا از 
طریق مهاجرت به دنبال فرصت های بهتر در خارج 
از کشور باشند. این فرار مغزها سرمایه انسانی کشور را 
تحت تأثیر قرار می دهد و منجر به از دست دادن افراد 
مستعدی می شود که می توانستند به توسعه و رشد 

ایران کمک کنند.

به گزارش محبوبه بیدکی خبرنگار پیام آشنا، 
دکتر زهره جوادیه اســتاد دانشگاه،پژوهشگر رسانه 
و جامعه شــناس در مورد بیکاری و نگرانی از آینده  
گفت:نگرانی از آینده به معنای نگرشی است که در آن 
شخص به شکلی نگران و ناامید از رویدادها و اتفاقاتی 
که ممکن است در آینده رخ دهند و برخی از مسائل 
از جمله عدم اطمینان از تغییرات سختی که در پیش 
روی خود دارد و یا تأثیرات منفی است که بر وضعیت 

فعلی و آینده شخص خواهد داشت.
این استاد دانشــگاه در ادامه تاکید کرد:در واقع  این 

نگرانی در مواقعی از جمله تغییر شغل، مسائل مالی 
یا از دست دادن شغل شدت می یابد که باید تدابیر 
و راه های مناسبی برای مدیریت و کاهش آنها در نظر 

بگیریم.
وی یادآور شــد:بی  تردید مسائل اقتصادی، شغلی 
یا عدم استقرار مالی، بیکاری و فقدان پشتوانه مالی 
می تواند نه تنها ناامیــدی را برای یک فرد رقم بزند 
بلکه در برخی موارد منجر به خشــونت ها و جرائم  
اجتماعی می شــود.در واقع تغییرات، سیاست ها و 
نارضایتی اجتماعی،نا امیدی و نگرانی از آینده را در 

افراد ایجاد می کند.
این پژوهشــگر رســانه با بیان اینکه بیکاری در هر 
کشــوری منجر به بالا رفتن آمار فقر، فساد، توزیع 
ناعادلانه درآمد، طلاق، ناامنی و پیامدهای دیگر می 
شود،افزود:ایجاد اشتغال یکی از مهمترین ابزارهای 
کاهش بیکاری، فقر و نابرابری اســت. بیکاری برای 
مردان بیشتر از زنان است، همچنین میزان بیکاری 
شرایط همه افراد به ویژه جوانان را تحت الشعاع قرار 
داده است،علاوه بر این، ناتوانی در یافتن کار، بسیاری 
از افراد را مجبور می کند تا از طریق مهاجرت به دنبال 
فرصت های بهتر در خارج از کشور باشند. این فرار 

مغزها سرمایه انسانی کشور را تحت تأثیر قرار می دهد 
و منجر به از دست دادن افراد مستعدی می شود که 

می توانستند به توسعه و رشد ایران کمک کنند.
وی ادامه داد:تجربه بیکاری برای کسانی که به داشتن 
شغل ثابت و مطمئن عادت کرده اند، می تواند بسیار 
ناراحت کننده باشد، بدیهی است که اولین نتیجه آن 
از دست دادن درآمد است. در جوامع امروزی داشتن 
شــغل برای حفظ عزت نفس فرد بسیار مهم است 
حتی در مواردی که شرایط کار نسبتاً ناخوشایند و 
وظایف مربوطه کسل کننده است،در واقع کار عنصر 
تشکیل دهنده ای در ترکیب روانی مردم و فعالیت های 

روزانه آنها است.
این جامعه شــناس تاکید کرد: بدیهی اســت که 
اولین تأثیر بیکاری، کاهش درآمد اســت و کاهش 
درآمــد نه تنهایک فرد بلکه خانواده و کل جامعه را 
تحت تأثیر قرار خواهد داد و در جامعه ای که عرضه 
و تقاضا متعادل نیســت، رونق اقتصادی به چشــم 
نمی خورد،همچنین واسطه گری، دلالی،روی آوردن به 

مشاغل کاذب و فساد، افزایش خواهد یافت.
وی با بیان اینکه کاهش توســعه اقتصــادی و رفاه 
اجتماعی از دیگر تبعات ســوء بیکاری در عرصه ی 

اجتماع اســت، گفت: بی تردید اقشار فقیر جامعه 
که نیازمند کمک رسانی از سوی نهادهای حمایتی 
هستند با از دست دادن شغل خودبیش از گذشته در 

تنگنا قرار می گیرند.
این پژوهشگر رسانه و ارتباطات با بیان اینکه نقش 
بیکاری و تبعات آن را نمی توان در بروز آســیب های 
اجتماعی نادیده گرفت، گفت:در واقع بیکاری نقشی 
اساسی در بروز آسیب های اجتماعی دارد به گونه ای 
که افراد به دلیل نبود درآمد به راحتی به انواع آسیب ها 

دچار می شوند.
 دکتر جوادیه در پاســخ به این ســوال که بیکاری 
چه نقشــی در آســیب های اجتماعی دارد؟ خاطر 
نشان کرد:متاســفانه زمانی که یک فرد شغل خود 
را از دســت داد باید انتظــار جدایی خانواده ها پس 
از بیکاری را داشته باشیم، بدیهی است که بیکاری 
زمینه ساز آسیب هاي اجتماعي دیگر  از جمله افزایش 
آمار طلاق،افزایش مهاجرت و رشد حاشیه نشیني در 
گوشه وکنار شهرها، گسترش فقر و نابرابري در بین 

طبقات فرودست است.
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تدوینطرحجهادیمقابلهبا
کانونهایریزگرد

رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشــور از تدوین طرح جهــادی مقابله با 
کانون های ریزگرد برای سه میلیون هکتار 

خبرداد.

نوبخت  عباسعلی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
همزمان با ســفر رئیس جمهوری به استان 
گلستان گفت: از ۱۲۵ میلیون هکتار منابع 
غنی در کشــور ۹۰ میلیون هکتار آن فاقد 

طرح آبخیزداری است.
وی با بیان اینکه مشــکلات منابع طبیعی 
تنها در مباحث جنگل خلاصه نمی شــود، 
تصریح کــرد: این مباحث عمدتاً شــامل 
جنگل هــا، مراتع و بیابان ها می شــود که 
برنامه جهادی برای احیای سرزمین، جنگل 
و مراتع در کشور تدوین شده و آماده اجرا 

است.
نظام نامه مردمی  ســازی  تدوین  از  نوبخت 
فعالیت های آبخیزداری در کشــور خبر داد 
و گفت: در کشــور نقــاط بحرانی پیرامون 
ریزگردها وجود دارد که کانون های کنترل 
و فرســایش بادی در سال  جاری مطالعه و 

طرح های احیای آن آماده شده است.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه 
طرح جهادی مقابلــه با کانون های ریزگرد 
برای سه میلیون هکتار تدوین شده است، 
یادآور شــد: برای مقابله پدیده ال نینو نیز 
برنامه هایی در دست اقدام داریم که برنامه 
راهبردی از ســال ۱۴۰۲ تا ۱۴۰۶ از جمله 

آن هاست.
وی در ادامه گفت: دانشــجویان و مدیران 
حوزه های کشــاورزی و منابع طبیعی باید 
در این راســتا آســتین همت بالا بزنند تا 
بتوانیم کشــور را از بحران منابع طبیعی و 

زیست محیطی نجات دهیم.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی سازمان منابع 
طبیعی نوبخت در پایان گفت: ۱۲۵ میلیون 
هکتار منابع طبیعی در کشــور وجود دارد 
که ۳۰ میلیون هکتار در قلمرو فرســایش 
بادی واقع شــده اســت و باید بتوانیم در 
برنامه های هفتم و هشــتم توســعه کشور 
طرح هــای لازم را برای ۹۰ میلیون هکتار 
فاقد طرح آبخیزداری طراحی و ساماندهی 

کنیم.

محیط زیـــست

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شورای اسلامی شهر کرج با اشاره به سومین 
مانور زمستانی کلانشهر کرج، گفت: سیاست  شورای 
اسلامی شهر و تکالیف کمیسیون خدمات شهری این 
است که تا جایی که می توانیم تجهیزات و خودروهای 

مورد نیاز  خدماتی را تأمین کنیم.

به گزارش پیام آشنا، جواد چپردار در مانور عملیات 
زمستانی حوزه های خدمات شهر و خودروهای سازمان 
پسماند شــهرداری کرج که با حضور اعضای شورای 
اسلامی شهر، شهردار، معاونین، مدیران شهری و راهور 
فراجا برگزار شــد گفت: امیدواریم مدیریت شهری با 
بهره مندی بهینه از نیروی انسانی، خودرو و تجهیزات 
در شرایط فصل زمستان، بارش برف و یخبندان بتواند 

کمک حال ارائه خدمات به شهروندان باشد.
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شــهری شورای اسلامی شــهر کرج گفت: سیاست 
اعضای شورای شهر در شورا و در کمیسیون خدمات 
شهری این اســت که تا جایی که می توانیم حداقل 
هــای تجهیزات و خودروهای مورد نیاز را که با اندازه 
های استاندارد این کلان شهر فاصله زیادی دارد تأمین 

کنیم.
چپردار در ادامه با اشاره به اینکه رونمایی از تجهیزات 
جدید مدیریت شــهری و ماشین آلات سازمان های 
خدماتــی به زودی انجام خواهد شــد، گفت: تلاش 
داریم بودجه  سال جدید برای تأمین ماشین آلات به 

سازمان ها و معاونت ها تخصیص یابد.
عضو شورای شهر کرج اذعان کرد: باتوجه به وسعت و 

جمعیت کلانشهر کرج و با در نظر گرفتن وظایفی که 
به عهده داریم نیاز است اندازه و کیفیت خدمات رسانی 

در مجموعه مدیریت شهری را ارتقاء دهیم.
وی یادآور شــد: مطالبات مردمی در حوزه مدیریت 
شهری زیاد است، در این میان می توان گفت در مسئله 
پاکیزگی و نظاف شهری اقدامات خوبی صورت گرفته 
اما با نقطه ایده آل فاصله داریم که امیدواریم زیرساخت 

ها را برای رسیدن به این مهم فراهم کنیم.
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شــهری ضمن قدردانی ویژه از تلاش پاکبانان که در 
خط اول خدمت رسانی به شــهر هستند از اهتمام 
مدیران، کارکنان و پیمانکاران سازمان های مربوطه و 
همچنین همراهی راهور فراجا در استان و شهرستان 

تشکر کرد.

قدمت محله امیرآباد به زمان قاجار می رسد؛ زمانی که 
یک امیر تصمیم گرفت در این محل باغی بسازد که در 

نوع خود بی نظیر باشد.

همشهری آنلاین- صفورا صادقی: میرزا تقی خان 
امیرکبیر غیر از اقدامات عمرانی و ســاخت دارالفنون 
قریه ای به فاصله ۵ کیلومتری تهران ساخت که امیرآباد 
نام گرفت. اعتمادالسلطنه در این باره می گوید: »امیر 
در ایــن قریه علاوه بر احیای اراضی و ایجاد قنات های 
متعدد، باغ و امارتی معتبر نیز احداث کرد و به واسطه 
آب و هوای مطبوع تر آن نســبت به تهران اغلب برای 

استراحت به آنجا می رفت.«
نصرالله حدادی، تهران شــناس، می گوید: »امیرکبیر 
خارج از تهران باغ بزرگی در نظر گرفته بود که بتواند 
محصولات متنوع کشاورزی را از خارج بیاورد و آزمایشی 
کشت کند. یک نمونه غوزه وش پنبه از ینگه دنیا آورده 
بود و در این باغ کاشــته بود. حتی گفته می شود امیر 
نوعی پنبه آبی رنگ داشت که قصد کرده بود در جاهای 
مختلف ایران بکارد ولی اجل مهلتش نداد و با نقشه شوم 
میرزا آقاخان نوری در حمام  فین کاشان به قتل رسید.«

قریه امیرآباد خوش آب و هوا بود و ناصرالدین شاه برای 
استراحت به آنجا می رفت. در یکی از این  سفرها دستور 
ســاخت قورخانه )محل نگهداری ســلاح( را در کنار 
روستای امیرآباد داد که چندین سال بعد به زندان قزل 
قلعه معروف شد. تا قبل ۱۳۲۰ اکثر زمین های منطقه 
کشاورزی بود و به کشت گندم و جو اختصاص داشت.

به گفته حدادی، این محله از ابتدا جزء املاک دولتی 
بود که  اواخر دوره قاجار شخصی به نام ارباب جمشید 
آن اراضی را از دولت خرید. ولی بعد از ورشکســتگی 
او دوبــاره در اختیار دولت وقت قرار گرفت و به تدریج 

اهالی امیرآباد، آن را از دولت خریداری کردند. از سال 
۱۳۲۰ تا ۱۳۲۴ این محله در اختیار نظامیان آمریکایی 
قرار گرفت که برای برآوردن نیازهای خودشان شروع 
به ســاخت و ساز کردند. یک ساختمان برای خوابگاه 
سربازان، تعمیرگاه موتوری، ساختمان بهداری، کارخانه 
برق و کارخانه یخ سازی از جمله بناهای مهمی بود که 

ساخته شد.
در ســال ۱۳۲۳ خورشــیدی طبق تصویب مجلس 
شــورای ملی ۲۸۳۰۰ متر مربع از اراضی امیر آباد به 
رایگان  در اختیار سفارت آمریکا قرار گرفت تا به عنوان 

گورستان از آن استفاده کنند.
بزرگترین مجموعه خوابگاهی دانشجویی در خاورمیانه 
یعنی کوی دانشگاه، در شمال خیابان امیر آباد واقع شده 
است. زمین کوی در سال ۱۳۲۰ زمانی که متفقین به 
ایران آمدند، به آمریکایی ها واگذار شده بود. درواقع این 
اراضی اردوگاه سربازان آمریکایی بود که پس از تخلیه به 
درخواست دکتر علی اکبر سیاسی، رئیس وقت دانشگاه 
تهران، در سال ۱۳۲۴ در اختیار دانشگاه قرار گرفت و 

از همان ابتدا برای ساخت خوابگاه در نظر گرفته شد.
حــدادی در این باره می گوید: »در همان ســال ۳۰۰ 
دانشجو اسکان داده شد. ولی در سال ۱۳۵۵ این تعداد 
به ۲۵۰۰ دانشجو رسید از آن به بعد ساختمان هایی که 
به این مجموعه اضافه شدند به کوی دانشگاه شهرت 
یافت. از همان زمان برخی نهادها و سازمان ها موظف 
بودند برای اسکان دانشجویان کمک کنند. برای مثال 
سازمان شاهنشاهی  خدمات اجتماعی چند ساختمان 
خوابگاهی ساخت و با تجهیزات آماده بهره برداری شد. 
در میان سازندگان خوابگاه های دانشجویی نام چندین 
خیر سرشناس هم به چشم می خورد. مانند لاجوردی، 
همدانیان، رســولیان یزدی و فاتح یــزدی که برای 

دانشجویان شهرستانی خوابگاه ساختند.«
 به دلیــل وجود این مجموعه بزرگ دانشــجویی، و 
همچنین وجود یکی از بزرگترین پارک های تهران در 
جنوب این خیابان و موزه هنرهای معاصر و موزه فرش 
ایران، در حاشیه پارک لاله، این محله مورد علاقه قشر 
فرهنگی واقع شده است و اغلب پایتخت نشینان برای 
دیدن این موزه ها و استفاده از پارک لاله از این خیابان 

گذر کرده اند.
همچنین شــایان ذکر است که موزه ملی تاریخ علوم 
پزشکی ایران در همین خیابان قرار دارد که سال ۱۳۸۰ 
به پیشنهاد دکتر مازیار اشرفیان بناب و با پشتیبانی 
سازمان میراث فرهنگی کشور، در بنایی قدیمی قاجاری 

تاسیس شد.

از میدان سان و رژه تا پارک لاله
حــدادی می گوید کــه پارک لاله کــه از زیباترین و 
خاطره انگیزترین پارک های شهر است در ابتدای خیابان 
امیرآباد جنوب - شــمال واقع شده است. این پارک با 
پیشنهاد فرح پهلوی در سال ۱۳۴۵ به محمدرضا شاه، 
به مرحله ساخت و بهره برداری رسید. زمین های این 
پارک از اراضی جلالیه بود که در زمان پهلوی اول برای 
سوارکاری و رژه مورد استفاده ارتش قرار می گرفت و به 
آن میدان ســان و رژه می گفتند. این اراضی در مقابل 

مطالبات ارتش به وزارت دارایی وقت واگذار شد.
او با اشاره به اینکه وزارت مسکن و آبادانی وقت ماموریت 
یافت که این پارک را جانمایی و طراحی کند، چنین 
ادامه می دهد: »قســمت شــمالی پارک برای اهداف 
فرهنگی در نظر گرفته شــد و قسمت جنوبی برای 
احداث پــارک. طرح اولیه به وســیله معمار معروف 
فرانســوی »ژوفه« تهیه شد. کامران دیبا و تعدادی از 

طراحان ایرانی و اروپایی نیز در طراحی و ساخت این 
مجموعه دخیل بودند. بعدها ســاختمان زیبای موزه 
هنرهای معاصر و موزه فرش در گوشه غربی پارک لاله 
و ابتدای خیابان امیرآباد بنا شد. این پارک در ابتدا پارک 
فرح نام داشت که پس از پیروزی انقلاب اسلامی به نام 

لاله تغییر کرد.«

انرژی اتمی در قلب خیابان امیر
اولین فکر ایجاد یک مرکز فناوری هســته ای در ایران 
به حدود نیــم قرن پیش برمی گــردد. رفتن به دیار 
فرنگ و دیدن پیشرفت کشــورهای اروپایی در قرن 
بیســتم این ایده را به مســئولین وقت داد. در اواسط 
دهه ۳۰ خورشــیدی دولت آن زمان اولین سفارشات 
خرید تجهیزات و لوازم مورد نیاز فعالیت های آموزشی 
و پژوهشی هسته ای توسط دانشگاه تهران انجام شد. 
احداث و بهــره بردای از رآکتور تحقیقاتی ۵ مگاواتی 
تهران در سال ۱۳۴۶، سنگ بنای علوم و فنون هسته ای 

در محله امیرآباد گذاشته شد.
امروزه که انرژی بخشی جدایی ناپذیر از زندگی بشر 
در جوامع مدرن و صنعتی اســت. توانایی هر کشور 
یا جامعــه در تولید انرژی و نحوه مصرف آن یکی از 
ویژگی های مهم در سنجش میزان پیشرفت آن کشور 
محسوب می شود. از این رو دسترسی به منابع انرژی 
ارزان و پاک از اهداف راهبردی کشــورها محسوب 
می شــود. یکی از روش هــای تأمین برق مطمئن و 
رسیدن به ثبات در عرصه مناسب برق، ایجاد تنوع در 
روش های تولید برق از جمله استفاده از نیروگاه های 
هسته ای اســت. اســتفاده از انرژی هسته ای برای 
مصارف صنعتی و کشاورزی و پزشکی از مهم ترین 

تولیدات این مجموعه اتمی است. 

رئیسکمیسیونمحیطزیستشورایشهرکرجتأکیدکرد؛

سیاست شورای شهر؛ تامین تجهیزات و خودروهای خدمات شهری، آتش نشانی و پسماند

محلهایدرتهرانبانشانیکامیرنامدار

کسب و کار

بیشترکارکردنچهزمانی
باعثکاهشبهرهوریمیشود؟

شاید برای خیلی ها از جمله کسانی که به تازگی وارد دنیای 
مدیریت شده اند کمی عجیب باشد اما واقعیت این است 
که کارکردن بیش از حد و به اصطلاح اضافه کاری کارکنان 
نه تنها نمی تواند بهره وری فردی و سازمانی را افزایش دهد، 
بلکه باعث کاهش آن نیز می شود و خستگی و دلزدگی 
کارکنان از کار و ســازمان را نیز در پی خواهد داشت. در 
واقع زمانی که کارکنان مجبور شــوند ساعات متمادی 
در محل کارشــان بمانند و کار کنند، با تمرکز و انگیزه 
کمتری فعالیت خواهند کرد و کیفیت کارشان کاهش 
پیدا می کند. بنابراین تاکید کورکورانه مدیران سازمان ها 
و شرکت ها بر اضافه کاری کارکنان و حضور آنها در زمان 
بعد از ساعات کاری کمکی به افزایش کارآیی و بهره وری 
آنها نخواهد کرد و در اغلب موارد آن را کاهش خواهد داد.

براساس تحقیقی که توسط آزمایشگاه محل کار اسلک بر 
روی بیش از ۱۰ هزار نفر از کارمندان اداری در آمریکا انجام 
شد مشخص شده بهره وری کارمندانی که همزمان با پایان 
ساعات کاری محل کارشان را ترک کرده اند و به اصطلاح 
اضافه کاری نکرده اند ۲۰ درصد بیشتر از کارمندانی بوده که 
یک یا چند ساعت بیشتر در محل کارشان فعالیت کرده 
بودند. علاوه بر این مشخص شد  درصد بالایی از کسانی 
که حضور بیش از حد معمول در محل کارشان داشتند، 
دچار استرس و فشار کاری منفی شدند و تمایلشان برای 
ترک ســازمان و تغییر شغل افزایش پیدا کرده است.  با 
این همه این تحقیق نشــان داد که کاهش بهره وری و 
کارآیــی افراد در صورتی که به میل خــود و بدون الزام 
مقام مافوق، ساعات بیشتری را در محل کار حضور پیدا 
می کنند اتفاق نمی افتد. این مشکل فقط برای کارکنانی 
است که مجبور به ماندن در محل کارشان و اضافه کاری 

می شوند.
در دوران بعد از همه گیری کوویــد-۱۹ و در زمانی که 
بســیاری از مدیران عامل و روســای شرکت ها بر طبل 
حضور حداکثری کارکنان در محــل کار و اضافه کاری 
می کوبند، بسیاری از شرکت ها و سازمان ها نه تنها شاهد 
افزایش بهره وری نیســتند، بلکه بهره وری و اثربخشی 
کارکنانشان کاهش نیز پیدا کرده است. تحقیق اسلک 
نشان داده بسیاری از کارکنانی که به خاطر اجبار مدیران 
و مافوق های خــود در دوران بعد از همه گیری به محل 
کارشان برگشته اند و دورکاری شان متوقف شده، به شدت 
دچار افسردگی و دلزدگی از کار و میل به ترک سازمان 
شــده اند. کریستین جانزر، نایب رئیس آزمایشگاه محل 
کار اسلک و پژوهشگر ارشــد حوزه بهره وری سازمانی، 
می گوید تفکر سنتی در خصوص بهره وری بر این تاکید 
دارد که اگر می خواهید بیشتر تولید کنید باید بیشتر و 
برای ســاعات طولانی تر کار کنید، حال  آنکه تحقیقات 
بسیاری نشــان داده اند که چنین نیست و کار بیشتر و 
طولانی مدت تر نه  تنها باعث بهره وری بیشتر نمی شود، 
بلکه کاهش بهره وری را نیز در پی خواهد داشــت. لازم 
به ذکر است تحقیق انجام شده توسط اسلک بر مبنای 
پاسخ های جمع آوری شــده به  صورت خودگزارشگری 
است، نه معیارهایی مانند تعداد ساعات حضور افراد در 
هر روز در محل کار یا بهره وری آنها.   به همین دلیل در 
لابه لای این نتایج نکات جالب توجهی به چشم می خورد، 
از جمله اینکه آن دسته از کارکنانی که خود را متعهد به 
 ماندن در محل کار بعد از ساعات کاری می دانند ۵۰ درصد 
بیشتر از ســایر کارکنان رقابت جو هستند و در نتیجه 
کارآیی بیشتری از خود نشان می دهند. مهم تر از آن اینکه 
به ندرت دچار خســتگی و کم کاری ناشی از فشار کاری 
می شوند. بر همین اساس هم هست که در تحقیق اسلک 
به مدیران پیشنهاد شده به کارکنانی که به خواسته خود و 
به خاطر اولویت هایی که فراتر از وظایف کاری شان در ذهن 
دارند ســاعات بیشتری را در محل کارشان حضور دارند 
نقش های متفاوت و مهم تری اعطا کنند و به آنها کمک 
کنند این اضافه کاری خودخواسته را در خدمت اهداف 

سازمان قرار دهند.
نتایج تحقیقی که در سال ۲۰۱۴ انجام شد حکایت از آن 
دارد که خروجی و کیفیت کار افراد پس از گذشتن ساعات 
کاری هفتگی آنها از ۵۰ ســاعت، به میزان چشمگیری 
کاهش پیدا می کند.  این تحقیق که توســط محققان 
دانشگاه بوستون انجام شده بر این واقعیت تاکید دارد که 
اغلب مدیران بین کارمندانی که به اجبار بیشتر از ساعات 
کاری موظف شان در محل کار حضور دارند و کسانی که 
با تمام وجود و به صورت داوطلبانه ساعات بیشتری را در 
محل کارشان مشغول کار و فعالیت هستند، تمایزی قائل 

نمی شوند و برخوردشان با این دو گروه یکسان است.
تحقیق جدید سازمان بهداشت جهانی در سال ۲۰۲۳ به 
این نتیجه منتهی شد که کار کردن بیش از ۵۵ ساعت 
در هفته باعث افزایش ۳۰ درصدی خطر سکته مغزی در 
میان کارکنان و افزایش ۱۷ درصدی خطر مرگ زودرس 
و حملات قلبی در افراد می شود. بر این اساس بیشترین 
میزان کاهش بهره وری کارکنان در ساعات بین ۳ تا ۶ بعد 
از ظهر اتفاق می افتد و چنانچه مدیری با هدف افزودن بر 
میزان بهره وری کارکنانش از آنها بخواهد در این ساعات 
یا پس از آن در محل کار حضور داشته باشند، در عمل 
نه تنها به هدف خود نخواهد رسید بلکه باید تبعات ناشی 
از افزایش ریسک اشتباه های کاری کارکنانش را نیز به 

جان بخرد.  
نتایج این تحقیق به خوبی نشان می دهد بهره وری یک 
چیز خطی و مســتقیم نیســت و عوامل و متغیرهای 
متعددی در افزایش یا کاهش بهره وری فردی و سازمانی 
دخیل هستند. بیشتر کار کردن و اضافه کاری کارکنان در 
ساعات پس از ساعات کاری، یکی از گول زننده ترین آنها 

به حساب می آید.
مترجم: سیدحسین علوی لنگرودی
Forbes :منبع

درزمانهقدیمهنرهمیشه
عملیبود

گائتانوپشه

هنر فقط }شامل شــکل های{ سنتی آن، نظیر 
نقاشی و مجسمه نیست، بلکه هنر هر آن چیزی 
اســت که قادر باشد درباره  واقعیت اظهار عقیده 
کند. اشیاء روزمره هنوز هم می توانند چیزی را بیان 
کنند که نه تنها عملی است، بلکه سیاسی، مذهبی 

یا فلسفی نیز است.
یک چیز را در نظر بگیریــد. در زمانه  قدیم هنر 
همیشه عملی بود، چون آن موقع دوربینی نبود 
که عکس بگیرد، بنابراین مردم از نقاش درخواست 
می کردند که یک پرتره بکشد. پرتره عملی بود، آنها 
درخواست اثر هنری نکرده بودند، آنها یک پرتره 
خواسته بودند. بنابراین آن پرتره یک کارکرد بسیار 

عملی را برآورده می کرد.
مثال دیگری که بسیار دوست دارم این است که 
میکل آنژ وقتی کلیسای سیستین را با صحنه ای از 
روز حساب، یعنی جایی که جهنم را با شعله های 
آتــش و مردمی که دارند می ســوزند می بینید، 
ســاخت. این اثر عملی بود، چــرا که به مؤمنان 
نشــان داد که اگر احکام کلیسا را رعایت نکنند، 
 Emma به جهنــم می روند. )در گفت وگــو با
Robertson، منتشــر شــده در وب سایت 

The Talks، سال ۲۰۱۷(
منبع: گفتار

دیدگاه

معاون شهرســازی و معماری شهرداری کرج گفت: 
بررســی طرح تفصیلی آتی کرج به زودی به پایان 

می رسد.

به گزارش پیام آشنا، عباس سعیدی کیا در جلسه 
ارائه گزارش عملکــرد در خصوص آخرین وضعیت 
بررسی طرح تفصیلی آتی کرج که با حضور شهردار، 
سخنگو و رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری 
شورای شهر کرج برگزار شد، با اشاره به اینکه این طرح 
به مرحله جمع بندی نهایی رسیده، گفت: خوشبختانه 
شبکه معابر این طرح پس از بررسی و اصلاحات نهایی 

به شورای شهر ارسال و به تصویب رسید.
وی ادامه داد: بررسی ضوابط و مقررات طرح تفصیلی 
آتی هم در کارگروه مشــترک انجام شده و با اعمال 
برخی تغییرات که بر مبنای پیشنهادات و نقطه نظرات 

اعضای کارگروه تخصصی صورت گرفته، آماده ارسال 
به شورای شهر کرج است.

وی توضیح داد: برای بررســی ضوابط و مقررات این 
طرح به غیر از جلسات کارگروه تخصصی، چندین 
جلســه مجزا با حضور کارشناسان و صاحب نظران 
برگزار شــد تا نواقص و مشکلات ضوابط و مقررات 

طرح تفصیلی آتی به حداقل برسد.
سعیدی کیا تصریح کرد: امیدواریم این بخش طرح 
هم پس از ارسال به شورا و اعمال اصلاحات نهایی به 

زودی به تصویب برسد.
معاون شهرسازی و معماری شورای شهر کرج با اشاره 
به آخرین وضعیت بررسی پهنه هاو کاربری های طرح 
تفصیلی آتی هم توضیح داد: مشاور جمع بندی نهایی 
خود دراین بخش را ارائه داده و تا کنون چندین جلسه 
تخصصی برای بررسی پهنه ها و کاربری ها برگزار شده 

و اعضا هم پیشنهادات خود را مطرح و همه نظرات در 
حال بررسی است.

این مسئول اضافه کرد: با این روند به نظر می رسد طی 
یــک ماه آینده جمع بندی نهایی در خصوص پهنه 

بندی ها و کاربری های طرح هم صورت بگیرد.
وی گفت: طرح تفصیلی آتی کرج بعد از تصویب در 
شورای شهر کرج، برای طی مراحل قانونی به مراجع 

ذی صلاح ارسال خواهد شد.
سعیدی کیا افزود: به زودی پرونده طرح تفصیلی آتی 
کرج که شهروندان سال ها در انتظار تعیین تکلیف آن 

بودند بسته می شود.
گفتنی اســت؛ در پایان این جلسه پیشنهاداتی در 
خصوص نحوه ارسال و ارائه ضوابط و مقررات،  پهنه ها 
و کاربری ها به شــورا و چگونگی ارائه آن با توجه به 

حساسیت های موجود مطرح شد.

مدتهاست که شــهرداری تهران در راستای مدیریت 
ســفر، به دنبال راه اندازی »تراموا« به عنوان یک مد 
حمل و نقلی ریلی در پایتخت اســت و حالا آنگونه 
که معاون شهردار تهران می گوید، مدیران شهری تا 

برآورده شدن این خواسته تنها دو هفته فاصله دارند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، موضوع ساخت 
»تراموا« سالهاست که از سوی مدیران شهری در تهران 
مطرح شــده، بگونه ای که در ابتدا دهه ۸۰  قرار بود 
این قطارهای ســبک در محدوده بازار تهران و برای 
توسعه گردشگری شهری راه اندازی شوند، اما رفته رفته 
به دلیل مشکلات مالی و ظهور دغدغه های جدید، از 

دستور کار مدیران شهری در دهه ۸۰ خارج شد.
پس از تکیه زدن زاکانی به صندلی شهرداری تهران 
مجددا این آرزوی خفته برای تهران بیدار شد و دوباره 
موضوع راه انــدازی »تراموا« در تهران مطرح شــد. 
اوایل آبان ماه ســال گذشــته بود که  شهردار تهران 
در خبری کوتاه اعلام کرد که »باید از الگوهای دیگر 
همانند »تراموا« و توسعه اتوبوسرانی و بازنگری خطوط 
اتوبوســرانی بهره بگیریم و مطالعاتی در مورد احداث 
تراموا را شــروع کرده ایم تا در دو یا ســه خط امکان 

احداث آن در تهران فراهم شود.
وی گفته بود که در این راستا جلساتی برگزار شده و 

مشغول کار روی این موضوع هستیم. اگر این امکان 
فراهم شود تکیه ما روی محور انقلاب – دماوند است 
و طوری تنظیم خواهیم کرد که امکان جابجایی مسافر 

هر پنج دقیقه فراهم شود.«
اما سخنان زاکانی در حد حرف باقی نماند؛ بگونه ای که 
در شهریورماه سال جاری  با وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح برای احداث »تراموا« در پایتخت، به 
تفاهم رســیدند و محمدخانی سخنگوی شهرداری 
تهران نیز در تشــریح این تفاهم گفته بود: »تراموا« 
یکی از شیوه های حمل و نقل عمومی است که اتفاقا 
در شهرهای بزرگ دنیا، طرفداران بسیاری دارد و در 

برخی از شهرها »تراموا« یکی از شیوه های اصلی حمل 
و نقل است و شهرداری تهران نیز در دوره جدید، عملی  
شدن آن را پیگیری کرد و مطالعات نشان داده که در 
برخی خطوط احــداث »تراموا« به جای »بی آر تی« 
مناسبت تر است، به گونه ای که می تواند با هزینه کمتر 

مسافر بیشتری را با کیفیت بهتر جابه جا کند.
با اینکه احداث »تراموا« توسط وزارت دفاع تنها یکی 
از بندهای تفاهم نامه بود؛ اما اجرای آن هنوز مسکوت 
مانده و  حالا معاون حمل و نقل شــهرداری تهران از 
ارسال طرح جامع حمل و نقل به شورایعالی ترافیک 
کشــور خبر می دهد که در ذیل این طرح به مسئله 

احداث »تراموا« نیز اشاره شده، یعنی به عبارتی دیگر 
مسیر قانونی احداث »تراموا« هموار خواهد شد.

محسن هرمزی معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
تهران در گفت وگو با ایسنا، در مورد سرانجام احداث 
»تراموا« در تهران می گوید: طراحی روسازی »تراموا« 
را تمــام کردیم و از آنجایی که در طرح جامع به این 
موضوع پرداخته شده است و طرح جامع را نیز برای 
بررسی و تصویب در اختیار وزارت کشور و شورای عالی 
ترافیک کشــور قرار داده ایم؛ امیدواریم طی دو هفته 
آینده، طرح جامع تأیید شــود که این مهم در قالب 

تفاهم نامه با وزارت دفاع اجرایی شود.
وی بیان تأکید می کنــد: اگر بتوانیم تأییدیه وزارت 
کشــور برای طرح جامع حمل و نقل را اخذ کنیم؛ با 
توجه به اینکه مطالعات فاز یک را نیز انجام داده ایم، 
اســتارت شروع پروژه »تراموا« را ظرف یک ماه آینده 

خواهیم زد.
هرمزی ادامه می دهد: ســه کریدور برای »تراموا« در 
نظر گرفته شده است که احداث این مد حمل و نقل را 

در مسیر تهرانپارس_آزادی  پیگیری می کنیم.
معاون شهردار تهران در خاتمه اظهار می کند: در مورد 
احداث »تراموا« لازم است که در ابتدا مصوبه شورای 
عالی ترافیک کشور اخذ شود که این مهم ذیل طرح 

جامع حمل و نقل دیده شده است. 

معاونشهرسازیشهرداریکرج:

پروندهطرحتفصیلیآتیکرجبهزودیبستهمیشود

معاونشهردارتهرانخبرداد

احداث»تراموا«درانتظارتأییدوزارتکشور
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زنان و خانواده

سخنگوی سازمان غذا و دارو از تأمین و توزیع ۱۲ 
میلیون و ۶۰۰ هزار قوطی شیرخشک رگولار طی 

آذرماه امسال خبر داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از سازمان غذا و دارو، 
سجاد اسماعیلی با اشــاره به فعالیت شبانه روزی 
چرخه تأمین و توزیع شیرخشــک اظهار کرد: با 
تخصیص ارز و تأمین مناسب ماده اولیه شیرخشک 

طی ماه هــای اخیر، میزان تولید ایــن فرآورده به 
صورت چشمگیری افزایش داشته است. همچنین 
با نظارت های میدانی، سرعت توزیع شیرخشک به 
داروخانه ها و در نهایت مصرف کننده بسیار بیشتر 

از قبل شده است.
وی افزود: در حال حاضر هیچ مشکلی در خصوص 
تأمین شیرخشک های معمولی)رگولار( وجود ندارد 

و بازار به تعادل عرضه و تقاضا رسیده است.

اسماعیلی با تأکید بر اینکه سازمان غذا و دارو علاوه 
بر نظارت بر کیفیت فرآورده های ســلامت محور 
تسهیل دسترســی مردم به این فرآورده ها را هم 
جزو وظایف ذاتی خود می داند گفت: با اجرای طرح 
ساماندهی شیرخشک، ضمن اصلاح سیاست های 
ارزی این حوزه و حمایــت از تولیدکنندگان این 
حوزه، هیچ تغییر قیمتی در این فرآورده برای مصرف 
کننده واقعی صورت نگرفته است و با ارائه کدملی 

کودکان زیر دوسال شیرخشک بدون تغییر قیمت 
در دسترس است.

وی همچنین گفت: تغییر سیاســت های ارزی و 
اصلاح قیمت شیرخشــک بر مبنای درخواســت 
تولیدکنندگان و در راســتای حمایــت از آن ها و 
همچنین مصوبه ستاد تنظیم بازار صورت گرفته و 
هیچ گونه مشکلی در چرخه تامین ماده اولیه و تولید 

شیرخشک وجود ندارد.

رکوردتأمینوتوزیعشیرخشکدرکشورشکست

توزیعبیشاز۱2میلیونشیرخشکرگولاردرآذرماه

کاهشتدریجیوزنبهافزایش
طولعمرمبتلایانآرتروزکمک

میکند

یک مطالعه جدید نشان می دهد که استفاده از یک داروی 
کاهــش وزن برای کمک به کاهش تدریجی وزن به افزایش 

طول عمر افراد مبتلا به آرتروز لگن یا زانو کمک می کند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مدیسن نت، تیمی از محققان 
آمریکایی و چینی دریافتند افراد مبتلا به ورم مفاصل که به 
سرعت وزن خود را کاهش دادند، هیچ فایده ای از نظر طول 

عمر و حتی کاهش خطر ابتلاء به بیماری قلبی نداشتند.
»جی وی«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه مرکزی جنوبی 
در چانگشا چین، می گوید: »پیام این مطالعه این است: کاهش 
تدریجی وزن با داروهای ضد چاقی ممکن است سلامت کلی 
بیماران دارای اضافه وزن یا چاقی مبتلا به آرتروز زانو یا لگن 

را بهبود بخشد«.
چاقی می تواند آرتریت مفاصل را تشدید کند و یک عامل خطر 
شناخته شده برای مرگ زودرس است. در مطالعه جدید، گروه 
وی نتایج را برای بیش از ۶۵۰۰ فرد بریتانیایی، ۴۰ ســاله یا 
بالاتر، که دارای اضافه وزن یا چاقی و همچنین آرتریت زانو یا 

لگن بودند، ردیابی کردند.
برخی برای کمک به کاهــش وزن از داروهای کاهش وزن 
اســتفاده کردند. تیم وی نتایج خود را برای شرایط مختلف 

سلامتی و مرگ در یک دوره پنج ساله پیگیری کردند.
محققان دریافتند که به نظر می رسد فواید برای سلامتی و 

طول عمر به سرعت کاهش وزن افراد بستگی دارد.
این مطالعه نشان داد که در طول پنج سال پیگیری، ۴ درصد 
از افراد مبتلا به آرتریت که کاهش وزن یک ســاله »آهسته 
تا متوسط« را تجربه کرده بودند، در مقایسه با ۵.۳ درصد از 
افرادی که وزن آنها ثابت یا افزایش یافته بود، جان خود را از 

دست دادند.
این به معنای کاهش ۲۸ درصدی خطر مرگ زودهنگام برای 

افرادی است که به این روش تدریجی وزن کم می کنند.
با این حال، این مزیت در میان افرادی که با مصرف داروها به 
سرعت وزن خود را کاهش دادند، مشاهده نشد. خطر مرگ 
آنها طی پنج سال پیگیری در واقع کمی بیشتر از افرادی بود 

که وزن کم نکرده بودند- ۵.۴٪.
با این حال، هنگامی که صحبت از برخی بیماری ها مانند فشار 
خون بالا، دیابت نوع ۲ یا لخته شــدن خون )ترومبوآمبولی 
وریدی( به میان می آید، استفاده از داروهای کاهش وزن بدون 
توجه به اینکه کاهش وزن ســریع یا آهسته بود، خطرات را 

کاهش می دهد.
اما با کاهش وزن ســریع تر، احتمال ابتلاء به بیماری قلبی 
در مقایسه با افرادی که وزن کم نکرده بودند، در واقع کمی 

افزایش یافت.
چرا چنین می شود؟ به گفته محققان، مطالعات قبلی نشان 
داده است که کاهش وزن خیلی سریع با حالات ناسالمی مانند 
کمبود پروتئین، الکترولیت ها و ریزمغذی ها مرتبط است که 

ممکن است به قلب آسیب برساند.
به گفته محققان، یافته ها با دستورالعمل های جهانی که کاهش 
وزن تدریجی باید برای درمان چاقی توصیه شــود، مطابقت 

دارد.

آسیبنخاعیباعثتحلیلرفتن
عضلاتمیشود

یک مطالعه جدید روی موش ها نشــان می دهد که آسیب 
نخاعی می تواند باعث تحلیل عضلانی در بیماران شود.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از هلث دی نیوز، به گفته 
محققان، این تحلیل عضلانی سریع و شدید است و به نظر 

می رسد با عدم تعادل هورمونی ناشی از آسیب مرتبط باشد.
به گفته محققان، این مسئله به طور خاص، بستگی به این دارد 
که آیا غدد فوق کلیوی یک فرد توانایی خود را برای دریافت 
سیگنال های عصبی به دنبال آسیب نخاعی در امتداد ستون 

فقرات بالایی فرد از دست می دهد یا خیر.
دکتر »یان شواب«، استاد نورولوژی در کالج پزشکی دانشگاه 
ایالتی اوهایو، گفت: »این پدیده می تواند توضیح دهد که چرا 
بیماران نسبتاً لاغر در معرض خطر بسیار بالاتر مرگ به دنبال 

آسیب نخاعی هستند.«
شواب در بیانیه خبری دانشگاه گفت: »با درک بهتر این تحلیل 
عضلانی و تشدید کاهش وزن، امیدواریم به راه های جدیدی 
برای کاهش مرگ و میر در این جمعیت بیمار شکننده پی 

ببریم.«
محققان دریافتند وقتی غدد آدرنال از کنترل سیستم عصبی 
محروم می شوند، بدن پر از سطوح اضافی هورمون استرس 

کورتیزول می شود.
شواب می گوید: »سپس این هیپرکورتیزولیسم )افزایش بیش 
از حد هورمون کورتیزول( بر روی گیرنده های خاصی در عضله 
کل بدن عمل می کند و باعث از دست دادن عضله می شود.«

وی افزود: »تداخل در این مسیر می تواند بافت ماهیچه ای را 
نجات دهد و پاسخ به توانبخشی را بهبود بخشد.«

این مطالعه، بر اســاس تحقیقات قبلی ایالت اوهایو در مورد 
اثرات آسیب نخاعی بر سیستم ایمنی بدن است. این آسیب ها 
باعث سرکوب سیستم ایمنی بدن و افزایش خطر ابتلاء به 

عفونت در فرد می شود.
شــواب گفت: »ما اکنون به درک این موضوع رسیده ایم که 
چگونه آسیب نخاعی منجر به بیماری نخاعی می شود و کل 
بــدن را تحت تأثیر قرار می دهد. با این حال، تحقیقات روی 

حیوانات همیشه در مورد انسان ها نتیجه نمی دهد.«
وی در ادامه افزود: »تحقیقات آینده ما به دنبال راه هایی برای 
جلوگیری از این عوارض و محافظت از غده آدرنال در دریافت 
اطلاعات کاذب سیستم عصبی خودمختار منشأ نخاع در زیر 

محل ضایعه خواهد بود«.

5عارضهخطرناکمصرف
خودسرانهآنتیبیوتیک

متخصص باکتری شناسی پزشکی ضمن بیان ۵ عارضه خطرناک 
مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک، رتبه جهانی اعلام شده برای ایران 

در خصوص مصرف این داروها را نیز بیان کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، آخرین رویداد از سلسله 
نشست های »ترجمان دانش« در دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
برگزار شــد. در این نشست، حمید سلگی متخصص باکتری 
شناسی پزشــکی و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان، پژوهش خود را تحت عنوان »ارزیابی عفونت های ثانویه 
یا همزمان باکتریایی در بیماران کووید ۱۹ بســتری در مرکز 

آموزشی درمانی امین اصفهان« ارائه کرد.
ســلگی در این ارائه، با بیان اینکه عامــل اصلی عفونت های 
بیمارستانی باکتری ها هســتند، اظهار کرد: در این مطالعه ما 
تمرکز خود را بر روی بیمارانی گذاشــتیم که در بیمارستان 
بستری هستند، زیرا بیماران بســتری در بخش آی سی یو، 

بیشترین ریسک ابتلا به بیماری های عفونی را دارند.
وی ادامه داد: با انجام این مطالعه که بر روی بیماران بستری در 
۲ آی سی یو بیمارستان امین انجام شد، مشخص شد که تعداد 
بیمارانی که با ابتلا به کووید در بیمارستان بستری می شوند و 
سپس دچار عفونت دیگری می شوند، تقریبا به دو برابر افزایش 

پیدا می کند.
این عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، یادآور 
شد: در این مطالعه مصرف آنتی بیوتیک ها موضوعی مهم است. 
کووید یک بیماری ویروســی است و در بیماری های ویروسی 

معمولا آنتی بیوتیک نباید تجویز شود.
وی افزود: این در حالی است که در این مطالعه مشخص شد، 
تقریبا همه بیماران ما حداقل یک آنتی بیوتیک را در بیمارستان 
دریافت کرده بودند. متاسفانه آنتی بیوتیک هایی که برای آن ها 
تجویز شده بود جزء قوی ترین آنتی بیوتیک های موجود در دنیا 
بود که این نشان می دهد تجویز و مصرف آنتی بیوتیک در سطح 

بیمارستان هم زیاد بوده است.
سلگی هشدار داد که بر اساس آخرین گزارش سازمان جهانی 
بهداشت )WHO(، ایران رتبه دوم در مصرف آنتی بیوتیک در 
جهان را دارد و این میزان مصرف یعنی چیزی حدود ۱۶ برابر 

مصرف کل دنیا!
این متخصص باکتری شناســی پزشکی در خصوص خطرات 
خودسرانه مصرف آنتی بیوتیک گفت: باید آگاه باشیم این آنتی 
بیوتیک ها باکتری های مفید بدن ما را از بین می برند، ریسک 
عفونت ها را افزایش می دهند، سیستم ایمنی بدن را ضعیف تر، 
طول بیماری را بیشــتر و فرد، مستعد عفونت های بیشتری 
می شود. به همین دلیل باید به پزشکان اعتماد کنیم و از مصرف 

خودسرانه آنتی بیوتیک پرهیز کنیم.
وی در پایان بیان کرد: در نتیجه انجام این مطالعه، از تجویز بی 
رویه آنتی بیوتیک در اورژانس و آی ســی یو جلوگیری شد و 
توانستیم یکی از باکتری ها که باعث عفونت  شده بود را از طریق 
نظارت، آموزش، تغییر نگرش و دیدگاه پرستاری تا ۹۰ درصد 

کنترل کنیم.

تازه های سلامت

گوناگون

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: 
در شــرایط آلودگی هوا افراد بالای ۱۲ سال، ماهانه 
مکمل ویتامین D پنجاه هزار واحدی مصرف کنند.

به گزارش پیام آشنا بــه نقل از وزارت بهداشت، 
احمد اسماعیل زاده با تاکید براینکه استفاده از مواد 
غذایــی کاهنده التهاب یکی از راهکارهای بســیار 
مناســب مقابله با آلودگی هواســت، عنوان کرد: 
ویتامیــن D را »ویتامین آفتاب« می نامند زیرا در 
اثر نور خورشید بر روی پوست تولید می شود. با این 
حال، ویتامین D تنها زمانی تولید می شود که نور 

خورشید به آستانه خاصی از شدت برسد.
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با بیان 

این که آفتاب در روزهای تابستان ایده آل است ولی 
نور ضعیف زمستان از طریق پوشش ابری ایده آل 
نیست، گفت: علاوه بر پوشش ابر، آلودگی هوا نیز یک 
 D عامل خطر فزاینده برای وضعیت کمبود ویتامین
است. آلاینده های هوا مانند ذرات معلق در هوا میزان 
نور خورشید را کاهش می دهند و در نتیجه میزان 

تولید ویتامین D در پوست کاهش می یابد.
وی شیوع کمبود ویتامین D در افراد جامعه را مورد 
اشــاره قرار داد و افزود: با توجه به این که این افراد 
باید برای برطرف کردن کمبود این ویتامین، مکمل 
ویتامین D مصرف کنند، در شرایط آلودگی هوا نیز 
بر مصرف این مکمل تاکید می شود. بنابراین حتما 
تمامی افراد بالای ۱۲ سال باید ماهانه یک مکمل 

ویتامین دی پنجاه هزار واحدی مصرف کنند.
اسماعیل زاده با بیان اینکه ویتامین C، یک ویتامین 
محلول در آب، یک ماده آنتی اکسیدانی است و به 
طور گسترده در سراسر بدن از جمله مایع پوشش 
خارج ســلولی ریه پخش می شود، اظهار کرد: این 
ویتامین یک عامل کاهش دهنــده رادیکال های 
آزاد ناشــی از استرس اکسیداتیو است. در واقع این 
ویتامین از طریق از بین بردن انواع رادیکال های آزاد 
و اکسیدان ها، در شرایط آلودگی هوا می تواند بدن 
به خصوص ریه ها را در برابر مضرات ذرات معلق در 

هوا حفظ کند.
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت با 
تاکید بر اینکه مصرف ویتامین C در دزهای بالاتر از 

راه مکمل ها می تواند برای سلامت افراد عوارضی را به 
همراه داشته باشد، گفت: توصیه می شود برای تامین 
این ماده مغذی، بیشتر از گروه های غذایی حاوی آن 

به جای مکمل ها استفاده شود.
وی اضافه کرد: بهتر است هر روز از میوه و سبزیجات 
غنی از ویتامین C مثل پرتقال، لیمو ترش، نارنگی، 
نارنــج و گوجه فرنگی در رژیــم غذایی روزانه خود 

مصرف کنید.
اسماعیل زاده با تاکید بر اینکه آلودگی هوا می تواند 
باعث ایجاد التهاب در بدن شود، گفت: آلوگی هوا می 
تواند با ایجاد شرایط اکسیداتیو محیط التهابی در بدن 
ایجاد کند که این امر می تواند زمینه ساز بیماری 

های مختلف باشد.

دبیر ستاد همکاری های حوزه های علمیه و آموزش و 
پرورش درخصوص حواشــی ایجادشده حول موضوع 
اســتخدام اخیر ۳۰۰۰ طلبه زن و مرد به عنوان معلم 
در آموزش و پرورش، اجرای طرح »امین« در مدارس و 
نیز راه اندازی مدارس وابسته به حوزه علمیه توضیح داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، حجت الاسلام و 
المسلمین حمید نیکزاد مشاور وزیر آموزش و پرورش 
و دبیر ستاد همکاری های حوزه های علمیه و آموزش 
و پرورش در پاســخ به سوالی مبنی بر دیدار اخیر وزیر 
آموزش و پرورش با آیت الله نوری همدانی و تاکید وزیر 
بــر لزوم حضور نیروهای جهادی و طلاب در مدارس و 
اعلام خبر جذب ۳۰۰۰ طلبه به عنوان معلم در مدارس 
از طریق آزمون استخدامی اخیر وزارت آموزش و پرورش 
اظهار کرد: آنچه در رسانه ها آمده، با واقعیت و آنچه وزیر 
آموزش و پــرورش در دیدار آیــت الله العظمی نوری 
همدانی بیان کردند، متفاوت است. مشاور وزیر آموزش 
و پرورش یادآور شــد: وزیر در گزارش خود بیان کردند 
که در آزمون های استخدامی اخیر ۷۰ هزار نفر جذب 
شــده اند که بعد از پذیرش متوجه شدیم ۳۰۰۰ نفر از 
این افراد طلبه آشنا به تعلیم و تربیت بوده اند. دبیر ستاد 
همکاری های حوزه های علمیه و آموزش و پرورش تاکید 
کرد: لذا برای ما مایه مسرت است که طلاب جوان نیز 
دغدغه آموزش و پرورش دارند و در آزمون های رسمی 
در شرایط برابر و بدون هیچ گونه امتیاز خاصی شرکت 

می کنند و به کسوت معلمی نائل می شوند.

آموزش و پرورش هیچ گونه کمک مالی به طلاب 
طرح امین انجام نمی دهد

نیکزاد درباره فعالیت طلاب تحت عنوان طرح »امین« در 
مدارس نیز خاطر نشان کرد: از سوی دیگر طلاب جهادی 
در قالــب طرح تربیتی »امین« کمک خوبی به آموزش 
و پــرورش می کنند. طلبه هــای متخصص و متعهد با 
سازوکارهای قانونی و پس از گذراندن دوره های آموزشی 
ضروری در زمینه تربیت، مواجهه با کودک و نوجوان و 
کسب موفقیت در مصاحبه های تخصصی و تربیتی در 
مدارس حضور دارند. وی ادامه داد: همه هزینه های آن 

هم بر عهده حوزه علمیه است و آموزش و پرورش هیچ 
گونه کمک مالی به این طلاب ندارد و صرفا جهت تحقق 
تربیت تمام ساحتی، زمینه حضور آنان در مدارس فراهم 
می شــود آن هم نه در زمان کلاس های رسمی بلکه با 
حضور در دفتر مدرسه، زنگ های تفریح و یا کلاس های 
فوق برنامه این امر انجام می شــود. به گفته وی، طلاب 
طرح »امین« ابتدا در راســتای ســر فصل هایی اعم از 
آشنایی با آموزش، آشــنایی با علوم تربیتی، آشنایی با 
تربیت اسلامی و کسب مهارت های تربیتی آموزش هایی 
می بینند و ســپس وارد مدارس می شــوند. دبیر ستاد 
همکاری هــای حوزه های علمیه و آمــوزش و پرورش 
همچنین با استناد به تحقیقات میدانی که به گفته وی 
اخیرا در نیمی از اســتان های کشــور انجام شده است، 
اظهــار کرد که رضایت کادر تربیتی و مدیریتی مدارس 
و همچنین خانواده ها از طرح »امین« چشمگیر و نزدیک 
به ۹۰ درصد است. مشاور وزیر آموزش و پرورش خاطر 
نشــان کرد: ضمنا همین جا اعلام می کنم که آغوش 
آموزش و پرورش برای حضور همه گروه ها و ظرفیت های 

مردمی علاقه مند، مستعد و جهادی باز است.

همکاری زنان طلبه با آموزش و پرورش
نیکزاد همچنین در پاسخ به اینکه آیا طلبه های خانم 
نیز در مدارس دخترانه با آموزش و پرورش همکاری 
دارند، گفت: طــلاب خواهر نیز همچون برادران یا از 
طریق آزمون جذب شــده اند و مثل ســایر معلمان 
استخدامی وظایف خود را دنبال می کنند و یا از طریق 
طرح تربیتی »امین« با مــدارس همکاری دارند، که 
در این صورت رابطه اســتخدامی و دریافت وجهی از 

آموزش و پرورش ندارند.

جذب جداگانه و اختصاصی طلاب؟
این مسئول با بیان اینکه امسال یا سال های قبل هیچ 
گونه جذب جداگانه و اختصاصی برای طلاب خواهر 
و برادر در آموزش و پرورش نداشــته ایم، افزود: مسیر 
اســتخدام طلاب خواهر و برادر نیز همانند سایرین 
تنها از طریق آزمون های سراسری، ماده ۲۸ دانشگاه 
فرهنگیان و قوانین و مقررات دیگر بوده اســت. وی 

افزود: ناگفتــه نماند که به کارگیری مبلغان در طرح 
تربیتی امین با لحاظ شرایط تحصیلی، احراز شایستگی 
و کسب امتیاز لازم در ارزشیابی ها و گذراندن دوره های 
آموزشی میســر می شــود. تکرار می کنم همکاری 
با جذب و اســتخدام متفاوت اســت و مبلغان طبق 
دســتورالعمل ابلاغی طرح امین که از ســوی وزیر و 
همچنین مدیر حوزه های علمیه ابلاغ شده است، به 
صورت خودجوش، دغدغه منــد و جهادی با روحیه 

انقلابی در مدارس فعالیت می کنند.

مدارس وابسته به حوزه علمیه
نیکزاد همچنین در پاسخ به اینکه اخیرا خبری مبنی 
بر راه اندازی مدارس وابسته به حوزه علمیه منتشر شد 
که واکنش های زیادی را در بر داشــت، آیا این خبر را 
تایید می کنید، اظهار کرد: مطابق با سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش و در راستای تدابیر دولت سیزدهم، 
تحقق تربیت تمام ساحتی و گسترش عدالت آموزشی 
تنها با مشارکت ســایر دستگاه ها و نهادها و افزایش 
نقش مردم متصور است. وی با بیان اینکه شورای عالی 
آموزش و پرورش فرصت همکاری و نقش آفرینی در 
عرصه خطیر تعلیم و تربیت را به واسطه مدارس وابسته 
فراهم آورده اســت، ادامــه داد: این فرصت زمینه به 
کارگیری ظرفیت های سخت افزاری چون زیرساخت ها 
و ابنیــه و نرم افزاری چون الگوهــای تربیتی و توان 
نیروی انسانی برای خدمت به ارتقاء آموزش و پرورش 
فرزندان ایران اسلامی را میسر خواهد کرد. این مدارس 
دولتی که سالیانی در خدمت آموزش و پرورش بوده اند 
و عملکرد موفقــی از منظر خانواده ها و دانش آموزان 
داشته اند، علاوه بر رعایت ضوابط و اقتضائات آموزش 
رسمی عمومی و حفظ کیفیت بعد علمی و آموزشی 
دانش آموزان که سطح آن به مراتب از مدارس عادی 
دولتی بالاتر است، نسبت به تقویت جنبه های مهارتی 
و هویت ملی و دینی محصلان توجه ویژه ای را مدنظر 
خواهند داشت تا افراد را برای زندگی موفق و اثربخش 
در جامعه اســلامی و ایرانی آماده کنند. دبیر ســتاد 
همکاری های حوزه های علمیــه و آموزش و پرورش 
تاکید کرد: گرچه حوزه های علمیه با توجه به رسالت 

خود و دغدغه مندی حوزویان یکی از پیشتازان تاسیس 
مدارس وابسته هســتند اما انحصاری برایشان وجود 
ندارد و مراکز عملی، دانشــگاهی، صنعتی و نهادهای 
دیگر نیز در بســتر قوانین و با رعایت شرایط توانایی 
مشارکت و ایجاد این گونه مدارس را خواهند داشت تا 
یاری گر نظام تعلیم و تربیت در تربیت دانش آموزان 

فکور، خلاق، امیدوار، متدین، فعال و عالم باشند.
ارتقای بنیه اعتقادی و اخلاقی دانش آموزان

مشاور وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه اساسا 
هدف از راه اندازی مدارس وابســته به حوزه چیست، 
آیا قرار اســت دانش آموزان این مدارس تحت تعالیم 
ویژه ای قرار گیرند؟، توضیح داد: ارتقاء بنیه اعتقادی و 
اخلاقی دانش آموزان یکی از عرصه های ضروری برای 
مشارکت همه نهادها و سازمان ها است و حوزه  علمیه 

بیشتر از سایرین می تواند در این موضوع فعال باشد.

اســتفاده از نیروهای دارای مــدارک معادل 
کارشناسی تا دکتری حوزه علمیه

نیکزاد تصریح کرد: بر همین اســاس ایجاد مدارس 
وابســته به حوزه در دســتور کار قرار گرفت تا ضمن 
طراحی و پیاده سازی الگوهای موفق مدیریت تربیتی، 
از نیروهای متخصص، واجد شــرایط و دارای مدارک 
ســطوح عالی حوزه علمیه که معادل کارشناسی تا 

دکتری است، استفاده شود.

برنامه و متون درسی مدارس وابسته به حوزه 
علمیه

وی در عین حال تاکید کرد: متون آموزشــی و برنامه 
درسی مدارس وابسته به حوزه علمیه با آنچه در سایر 
مدارس برای مقاطع مختلف تحصیلی در نظر گرفته 
شــده اســت هیچ گونه تفاوتی ندارد. از سوی دیگر 
در این مدارس هزینه ای دریافت نمی شــود و صرفا 
حمایت های معنوی و فوق برنامه هایی با رویکرد تربیت 
در این مدارس جریان دارد که با استقبال والدین دانش 
آموزان نیز مواجه شده است؛ برای مثال مدرسه ای در 
مشهد که وابسته به حوزه علمیه است با ظرفیت ۲۵۰ 

نفر بیش از ۲۰۰۰ متقاضی دارد.

افرادبالای۱2سالدرهوایآلودهمکملویتامینDمصرفکنند

ماجرایاستخدام3هزارطلبهدرآموزشوپرورش!

اســتفاده از کرم ضدآفتاب مخصوصا در روزهای آفتابی 
برای محافظت از پوســت در برابر تشعشــعات مضر و 

آسیب رسان ضروری است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایندیپندنت، اما با وجود 
نشــان های تجاری، اس پی اف ها )SPFs(، فرمول ها 
و روش های اســتفاده مختلف، سخت بتوان فهمید که 
چقدر کرم ضد آفتاب نیاز دارید تا در برابر اشعه های قوی 

خورشید محافظت شوید.
خوشــبختانه اکثر متخصصان پوست چند نکته اصلی 
در مورد اســتفاده از ضدآفتاب را برای ایمن نگه داشتن 
پوست شما از تابش خیره کننده و بی امان خورشید توصیه 

می کنند.
طبق گفته آکادمی پوســت آمریکا )AAD(، یکی از 
مهم ترین نکاتی که باید بدانید، این است که از چه مقدار 

ضدآفتاب باید استفاده کنید.
اگرچه بیشــتر مردم می دانند که کرم ضــد آفتاب را 
باید تکرار کرد اما دانســتن مقدار استفاده از آن، بخش 
جدایی ناپذیر این معادله است - به خصوص به این دلیل 

که فرایند استفاده در فرمول های مختلف متفاوت است.
آکادمی پوســت آمریکا براســاس یک قانون کلی برای 
لوسیون ها و کرم ها، توصیه می کند که دستورالعمل حدود 

۳۵ گرم یا مقدار کافی از کرم ضد آفتاب را دنبال کنید 
و سپس با توجه به اندازه بدن خود، آن را تنظیم نمایید.

مقدار مورد نیاز کرم ضد آفتاب در هر نوبت معمولا برای 
پوشاندن آن نواحی از سر تا پای بدن که در معرض آفتاب 

است، کافی به نظر می رسد.
افشانه های ضدآفتاب معمولا نسبت  به لوسیون ها دردسر 
کمتری دارند اما این بدان معنی است که هنگام استفاده 
از آن، باید مراقب باشید تا مقدار اس پی اف کامل را دریافت 
کنید و نقطه ای روی بدن خود را بدون پوشش کرم باقی 

نگذارید.
میزان پوشش لازم برای اثربخشی یک ضدآفتاب افشانه ای 
به دست کم شش ثانیه افشــانه در هر نقطه نیاز دارد - 
تقریبا چهار ثانیه بیشتر از آن چه بیشتر مردم استفاده 

می کنند.
بنابر اعلام آکادمی پوست آمریکا کسانی که کرم ضد آفتاب 
افشانه ای انتخاب می کنند، باید پس از اسپری کردن، آن 
را به صورت یکدست روی پوست پخش کنند به خصوص 
اگر قبلا در فضای باز بوده باشند، زیرا این روش )افشانه  

کردن( می تواند به پوشــش ناهموار و محافظت  نشدن 
پوست منجر شود.

توصیه می شــود با اســتفاده از چوبک هایی که اغلب 
برای مالیدن کرم روی صورت اســتفاده می شود، مقدار 
سخاوتمندانه ای از آن را دست کم دو بار روی تمام صورت 
بمالید و بسیار مهم است که گوش ها و پلک هایتان را هم 

از قلم نیندازید.
آکادمی پوست آمریکا در مورد اس پی اف و ویژگی هایی 
که باید در کرم های ضدآفتاب به دنبال آن باشید، توصیه 
می کند ضدآفتابی را انتخاب کنید که اس پی اف دست کم 
۳۰ یا بالاتر داشته باشــد و در برابر اشعه های یووی ای 
)UVA( و یووی بی )UVB( با طیف وسیع محافظت 
کنــد و ۱۵ تا ۳۰ دقیقه قبل از بیرون  رفتن از خانه، آن 
را استفاده کنید. آکادمی پوست آمریکا در مورد استفاده 
مجدد نیز به افراد توصیه می کند که دســت کم هر دو 
ساعت یک بار در بیرون از خانه حتی زمانی که هوا ابری 
است، ضدآفتاب خود را تجدید کنند. اگر شنا می کنید یا 
عرق می کنید، باید به دفعات بیشتر از آن استفاده کنید، 
مثلا هر بار که از استخر یا دریا خارج می شوید، باید کرم 

بزنید.
همچنین قبل از اینکه بیرون بروید، مطمئن شوید که 

تاریخ مصرف کرم ضد آفتاب شما منقضی نشده باشد.

چندنوبتدرروزازضدآفتاباستفادهکنیم؟
قابل توجه
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کافه کتاب

همیشهبدانید
کهچهبگویید

نویسنده: پیتر دبلیو مورفی
مترجم: فرشید نادری نژاد

انتشارات ایماد

پیام آشنا: کتاب همیشه بدانید که چه بگویید نوشتۀ پیتر دبلیو 
مورفی و ترجمۀ فرشید نادری نژاد است. انتشارات ایماد این کتاب 
را روانۀ بازار کرده است. کتاب، راه هایی ساده برای نزدیک شدن و 

صحبت کردن با دیگران را ارائه می دهد.

درباره کتاب همیشه بدانید که چه بگویید
کتاب همیشــه بدانید که چه بگویید شما را راهنمایی می کند 
تــا بدانید که چطور باید با افراد جدیــد ارتباط برقرار کنید و با 
آنهــا صحبت کنید. پیتر دبلیو مورفــی، در این کتاب، ایده ها و 
استراتژی های مختلف و رویکرد هایی را ارائه می کند تا به هدف 

خود برسد.
مخاطــب این کتاب باید از اصول و ایده های آن در دنیای واقعی 
اســتفاده کند. ممکن است که مقداری زمان ببرد و گاهی اوقات 
اشتباهاتی رخ دهد اما با تمرین کردن، می توان به هدف رسید. این 
کتاب کمک می کند تا صحبت کردن با افراد مختلف برای شما 
لذت بخش شــود و درخشش شخصی شما در جمع نیز به شما 

لذت بیشتری ببخشد.

خواندن کتاب همیشــه بدانید که چه بگویید را به چه 
کسانی پیشنهاد می کنیم

خواندن این کتاب را به دوستداران حوزه های خودیاری و موفقیت 
پیشنهاد می کنیم.

بخشی از کتاب همیشه بدانید که چه بگویید
»بهترین راه برای نزدیک شدن به یک فرد و صحبت کردن با او 
چیســت؟ این سوال بزرگی است که بارها و بارها از من پرسیده 
می شود. بعضی مواقع مردم از من می خواهند که به آن ها راهکاری 

بدهم که در هر شرایطی جواب دهد.
من متاسفم، من یک عصای جادویی ندارم که بتوانم این آرزوی 
شما را برآورده کنم. با این وجود من می توانم برای شما چندین 
اصل بنیادین را مطرح کنم که همیشه جواب دهند. زمانی که شما 
این اصول بنیادین را یاد بگیرید و در آن ها تخصص پیدا کنید، به 
اندازه ای خلاق می شوید که همیشه بتوانید با گروه های بسیاری از 

افراد، به راحتی صحبت کنید.
من این اصول را بعد از سال ها صحیح و خطا و با نگاه کردن و یاد 
گرفتن از متخصصان واقعی، یعنی افرادی که با راحتی و با لبخندی 
بزرگ نزدیک افراد می شوند و با آن ها صحبت می کنند، یاد گرفتم.

چگونه به افراد نزدیک شوید و با آن ها مکالمه ای را آغاز کنید
-۱ تصمیم بگیرید که از مردم خوشتان بیاید

مگر اینکه افراد به شــما دلیلی دهند که از آن ها خوشتان نیاید، 
فرض کنید که هر کسی که با او آشنا می شوید دوست داشتنی 
است و صحبت کردن با او ارزشمند است. افراد محبوب، به طور 
ذاتی از آشنایی با افراد مختلف خوششان می آید. آن ها از اینکه با 
افراد جدید آشنا شوند لذت می برند و تنظیمات پیش فرض آنان 

این است: “من عاشق آشنایی با افراد جدید هستم.”
اغلب اوقات، افراد خجالتی فکر می کنند که دیگران دوست ندارند 
با آن ها صحبت کنند و یا اگر آن ها نظرات و احساسات شان را به 
دیگران بگویند مورد انتقاد قرار می گیرند. به عبارت دیگر، افراد 
خجالتی اغلب اوقات تصویری منفی از دیگران دارند و به همین 
دلیل نزدیک شــدن به دیگر افراد، برای آن ها تقریبا غیرممکن 

می شود.
دقت کنید که در اینجا چه اتفاقی میفتد. فردی که اینگونه باشد، از 
این نقطه شروع می کند: “من افرادی که مرا دوست نداشته باشند، 
دوست ندارم” و دیدگاه شــان به طور کلی چنین چیزی است. 
این نگرش منفی مانعی می سازد که باعث می شود آن شخص با 

شخص دیگری صحبت نکند و مکالمه ای را هم آغاز نکند.
افراد محبوب با نگرشــی متفاوت آغاز می کنند و آن نگرش این 
است: “من تو را دوست دارم، مگر به من دلیلی بدهی که اینطور 

نباشد.”
-۲ بدانید که خوشحالی شما بستگی به این ندارد که فرد دیگر 

چه واکنشی داشته باشد
خوشحالی شما کاملا در اختیار خودتان است. اصلا به این بستگی 
ندارد که واکنشِ دیگر افراد نسبت به شما چیست. این که فکر 
کنید خوشحالی شما بستگی به این دارد که بیرون شما چه اتفاقی 
میفتد کاملا یک فرض اشتباه است. اینکه شما خوشحال باشید 
و یا نباشــید، مربوط به این است که شما چه فکری کنید و چه 
احساســی داشته باشید و هیچ ربطی به واکنش دیگران نسبت 
به شما ندارد، مگر اینکه خودتان بخواهید با این باور غلط زندگی 

کنید.
اگر شما نزدیک فردی شوید و واکنشی منفی دریافت کنید، فقط 
می تواند ۲ معنا داشته باشد. اول اینکه شما نیازمند این هستید 
که رویکردتان را تغییر دهید و دوم اینکه آن شخص علاقه مند به 
این نیست که شما را در آن لحظه بشناسد. و این هم می تواند به 
دلایل بسیار متعددی باشد که هیچ ربطی به این ندارد که شما 

چه کسی هستید.
خودتان انتخاب کنید که خوشحال باشید، فارغ از اینکه شخص 
دیگری که با او آشنا می شوید ممکن است بی ادب باشد، روز بدی 
سپری کرده باشد، یا زیادی از حد خسته باشد یا در زمانی که با 
شــما آشنا می شود، گرسنه باشد. خوشحالی با نگرش شما آغاز 
می شــود و ربطی به واکنش دیگر افرادی که تا به حال شــما را 

ندیده اند و با شما آشنا نشده اند ندارد.
-۳ واکنشی که از آن فرد می خواهید را بدانید، و رویکرد خودتان 

را تغییر دهید تا آن واکنش را دریافت کنید.
این موضوع هم دنباله نکات بالاســت. همیشــه در مورد کاری 
که می کنید و نحوه پیشــرفت آن هدف محور باشید. هیچگاه 
شکست های خودتان را شخصی برداشت نکنید، هیچگاه به علت 
مشکلی که قبلا در جمع پیش آمده، پیش خودتان فکر نکنید که 

شما ارزش این را ندارید که کسی با شما صحبت کند.
تصور کنید که شما بدون اینکه کاری داشته باشید فقط در حال 
تماشا هستید. این فرد چه چیزی می بیند؟ چه چیزی را به شما 
پیشنهاد می کند تا به منظور بهبود رویکردتان از آن استفاده کنید؟ 
ببینید که شما در چه چیزی خوب عمل می کنید و آن را به عنوان 

مبنای پیشرفت بیرونی تان قرار دهید.
اگر شما می خواهید که افراد لبخند بزنند و یا بخندند و این اتفاق 
نمیفتد، زمان این است که رویکردتان را تغییر دهید. بررسی کنید 
که شــما قبلا چه کاری انجام می دادید و ســپس اگر همچنان 
نمی دانید برای دریافت واکنش مثبت چه کنید، برای خودتان یک 
الگو برگزینید. کسی را پیدا کنید که همیشه باعث این می شود 
که افراد لبخند بزنند و یا بخندند. سپس رویکردش را قدم به قدم 

کپی برداری نمایید.
شما همیشه می توانید افراد محبوب را ببینید و دقت کنید که چه 
کار متفاوتی نسبت به شما انجام می دهند. آن کارها را کپی کنید 
و می بینید که هنگام آشنایی با افراد، بسیار بهتر عمل خواهید کرد. 
یک رویکرد موثر را به کار بگیرید و شــما هم تاثیرگذار خواهید 

شد«.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از تشکیل »مرکز طراحی 
مد و لباس« پیرامون پیگیری امور طراحی، مُد و لباس 

و امور تولید و بازار با همکاری وزارت فرهنگ و وزارت 
صمت خبر داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، 
محمدمهدی اسماعیلی طی نامه ای خطاب به رئیس 
جمهور از تشکیل »مرکز طراحی مد و لباس« با حضور 
معاونین ذی ربط در دو وزارتخانه فرهنگ و صمت خبر 
داده و هدف از تشکیل این مرکز را این طور عنوان کرده 

است:
ایجاد بستر تولید و توزیع مستمر لباس های متناسب 
با فرهنگ ایرانی اســلامی با بهترین کیفیت و قیمت 

مناسب
ایجاد دسترسی آسان و همیشگی به محصولات مذکور 

در سطح شهرهای بزرگ در گام اول
حمایت هدفمند از صنایع نســاجی و لباس کشور و 

جهت دهی به واحدهای تولیدی کوچک و متوسط
حمایــت از جریان طراحی لباس عفیف به ویژه برای 

بانوان و کودکان
ورود جــدی به الگوســازی لباس ایرانــی در عرصه 

بین المللی

همچنین اسماعیلی در بخش دیگری از این نامه 
اهداف این مرکز را در قالب سیاست های کلان در 

محورهای زیر بیان کرده است:
استفاده حداکثری از ظرفیت های واحدهای صنفی و 

صنعتی پوشاک در تولید و توزیع
حمایت هدفمند از طرح ها و الگوهای پوشش عفیفانه

استمرار اقدامات ایجابی و اثرگذار بر صنف تولیدی و 
توزیعی در میان مدت

تدارک سرعت و قدرت عمل با عنایت به حجم عملیات 
جریان مقابل و گســتردگی آن در شهر تهران و سایر 

کلان شهرها
هماهنگ سازی رسانه ملی، سازمان سینمایی و ... برای 
ترویج لباس های مبتنی بر الگوی پوشــش اسلامی 

ایرانی
استمرار مقابله با جریان تخلفات صنفی و قاچاق لباس 
های نامتناســب با فرهنگ و الگوی اســلامی ایرانی 

پوشش
وی همچنین از برگزاری چندین جلسه مرکز طراحی 
مد و لبــاس و طرح راهکارهای عملیاتــی و در حد 

اختیارات وزارتخانه خبر داده است. 

سینمای ایرانوزیر فرهنگ: مرکز طراحی مد و لباس تشکیل شد

سینمای جهان

نخستینحضوربینالمللی»سیاه
سنگ«درفرانسهرقممیخورد

فیلم کوتاه »سیاه سنگ« نخستین ساخته سامان لطفیان 
در بخش مســابقه جشــنواره کلرمون فرانسه به رقابت 

می پردازد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از 
مشاور رسانه ای، فیلم کوتاه »سیاه 
ســنگ« به کارگردانی ســامان 
لطفیان و تهیه کنندگی ســید 
مازیار هاشمی در نخستین حضور 
بین المللی خود در جشنواره معتبر 
کلرمون فرانسه به نمایش در می آید.

جشنواره کلرمون فرانسه معتبرترین فستیوال فیلم کوتاه 
جهان اســت. این رویداد که سالیانه در شهری به همین 
نام در کشــور فرانسه برگزار می شــود، پس از جشنواره 
بین المللی و شناخته شــده »کن«، بزرگ ترین رویداد 
سینمایی فرانسه است که امسال پذیرای فیلم کوتاه »سیاه 

سنگ« از سینمای ایران است.
امسال نخستین تجربه فیلمسازی ســامان لطفیان، از 
میان ۹۵۰۰ متقاضی، برای حضور در بخش مسابقه این 

جشنواره انتخاب شده است. 
سجاد افشاریان، نصرالله رادش، مهدی میامی، ماه منیر 
بیطاری گروه بازیگران »سیاه سنگ« را تشکیل می دهند.

سایر عوامل فیلم عبارتند از: نویسنده: سامان لطفیان و 
مهدی تراب بیگی، تدوین: اسماعیل علیزاده، طراح صحنه 
و لباس: حجت اشــتری، مدیر صدابرداری: ســعید زند، 
مدیرتولید: میلاد مولازاده، موسیقی: مجتبی سحرخیز، 
طراحی و ترکیب صدا: زهره علــی اکبری، طراح گریم: 
مســعود باقری، دســتیار اول کارگردان: مهدی گنجی، 
برنامه ریز: مجید حقیقت، منشی صحنه: محسن بهاری، 
دستیار اول فیلمبردار: هومن خلیلی، جلوه های ویژه: امین 
پهلوانزاده، طراحی پوستر: علی جمشیدی، عکس: مجید 
طالبی، محصول: HIB FILM، پخش بین الملل: محمد 

فراهانی، ساخت تیزر: حمید نجفی راد.

ادامهمشکلات»جیغ۷«؛
کریستوفرلندونفیلمرا
کارگردانینمیکند

کریستوفر لندون کارگردان فیلم های ماورای طبیعی، فیلم 
هفتم »جیغ« را کارگردانی نمی کند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از 
ورایتی، کریستوفر لندون روز شنبه 
کناره گیری خــود را از فیلم بعدی 
»جیغ« اعلام کرد و نوشــت: زمان 
مناسبی است که اعلام کنم هفته 
پیش به طور رسمی از فیلم »جیغ« 

خارج شدم. این باعث ناامیدی برخی و خوشحالی برخی دیگر 
می شود. کارگردانی این فیلم یک شغل رویایی بود که تبدیل 

به کابوس شد، وقت آن شده که راه خودمان را برویم.
وی ادامــه داد: چیز دیگری برای افــزودن ندارم جز اینکه 
امیدوارم میراث وس رشــد کنــد و از هیاهوی یک دنیای 
تقسیم شــده بالاتر برود. چیزی که او و کوین خلق کردند 
چیز شگفت انگیزی بود و من مفتخر بودم که کوتاه ترین لحظه 

درخشش آنها شوم.
مجموعه فیلم های »جیغ« از زمانی که ملیســا باررا بازیگر 
قسمت های پنجم و ششم، از »جیغ ۷« به دلیل پست های 
رســانه های اجتماعی در حمایت از فلســطین و مردم غزه 
اخراج شد، در آشفتگی فرو رفت. در بحبوحه جنگ اسراییل 
و حماس، این بازیگر پســتی را به اشتراک گذاشت که به 
اسراییل به خاطر »نسل کشی و پاکسازی قومی« اعتراض 
کرد و گزیده ای از مطالبی درباره تحریف »هولوکاست برای 

تقویت صنعت تسلیحات اسراییل« را منتشر کرد.
اسپای گلاس، تهیه کننده »جیغ« پس از انتشار این پست ها 
روابط خــود را با باررا قطع کرد و گفــت که این بازیگر به 
دلیل حمایت از آرمان فلسطین اخراج نشده بلکه به دلیل 
یهودستیزی کنار گذاشته شده است. شرکت سازنده هم گفت 
در برابر یهودستیزی یا تحریک نفرت به هر شکلی، از جمله 
ارجاعات نادرســت به نسل کشی، پاکسازی قومی، تحریف 
هولوکاست یا هر چیزی که آشکارا وارد مرز به سخنان نفرت 

پراکنی می شود، تحمل نمی کند.
لندون پس از خروج باررا در X نوشــت: همه چیز بد است. 
فریاد نزن. این تصمیم من نبود. اما وی بعداً پســت خود را 

حذف کرد.
پس از اخراج باررا از »جیغ ۷«، اعلام شد که همبازی او، جنا 
اورتگا هم به دلیل فیلمبرداری فصل ۲ سریال »چهارشنبه« 
از این فیلم بیرون می رود. خروج اورتگا در ظاهر تحت تاثیر 
اخراج باررا نبود، اما تاریخ تولید فصل دوم »چهارشنبه« هنوز 

تایید نشده است.
»جیغ« مجموعه ترســناک آمریکایی شامل ۶ فیلم و یک 
سریال تلویزیونی بیش از ۷۴۰ میلیون دلار در گیشه جهانی 
فروخته است. این مجموعه فیلم توسط کوین ویلیامسون 
ســاخته شده و وی نویسنده ۲ فیلم نخست و فیلم چهارم 
است. چهار فیلم اول توسط وس کریون کارگردانی شدند. ارن 

کروگر فیلم سوم را نوشت.
فیلم های اخیر توســط مت بتینلی-اولپین و تایلر گیلت 
کارگردانی شــده اند و گای بوسیک و جیمز وندربیلت به 
عنوان نویسنده و ویلیامسون به عنوان تهیه کننده اجرایی 
حضور دارند. نو کمبل، کورتنی کاکس، دیوید آرکت و راجر 
ال. جکسون که صداپیشگی قاتلان مختلف شبح چهره یا 
گوست فیس را بر عهده دارند، همگی در پنج فیلم اول بازی 
کرده اند و کاکس و جکســون نقش های خود را برای فیلم 
ششم تکرار کرده اند. ملیسا باررا، جنا اورتگا، میسون گودینگ 
و جاسمین ساوی براون در پنجمین فیلم به این فرنچایز 
پیوستند و همگی برای ششمین فیلم نیز جلوی دوربین 

رفتند.
تابستان امسال اعلام شــده بود کریستوفر لندون که برای 
ساخت فیلم های ماورای طبیعی و ترسناک شناخته می شود، 

روی صندلی کارگردانی فیلم هفتم »جیغ« می نشیند.

اهدای خون، اهدای زندگی

نشست هم اندیشی اعضای ستاد بزرگداشت هفته 
قاسم  حاج  شهادت  سالگرد  چهارمین  و  مقاومت 

سلیمانی در کرج برگزار شد. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از دفاع پرس، جلسه 
شهید  شهادت  سالگرد  چهارمین  بزرگداشت  ستاد 
سپاه  جلسات  سالن  در  مقاومت  هفته  و  سلیمانی 
امام حسن مجتبی)ع( با حضور سردار مجتبی کرمی 
جانشین فرمانده سپاه استان البرز، سرهنگ پاسدار 
سعید صادقی معاون فرهنگی سپاه استان، سرهنگ 

پاسدار محمد فلاحتکار رییس سازمان بسیج سازندگی 
سپاه استان، رضا البرزی مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، سعید جابری انصاری مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی البرز، علی حجرگشت مدیرکل آموزش 
و پرورش استان البرز، سرهنگ دوم حمید عظیمی 
آثار و نشر ارزش های دفاع  اداره کل حفظ  نماینده 
مقدس استان البرز، محمد مهرابی رییس حوزه هنری 
استان البرز، امیر اشتری مدیرعامل سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری کرج و جمعی دیگران از 
مسئولان ادارات استان البرز در سالن جلسات سپاه 

استان البرز برگزار شد. در این نشست در ابتدا سردار 
کرمی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره سردار سلیمانی 

به تبیین اندیشه های او پرداخت.
صادقی  سعید  پاسدار  سرهنگ  ادامه  در  همچنین 
معاون فرهنگی سپاه استان البرز به تشریح برنامه های 
و چهارمین  مقاومت  بینی شده جهت هفته  پیش 
سلیمانی  قاسم  حاج  شهادت  گرامیداشت  مراسم 

پرداخت.
در بخش دیگری از این مراسم سرهنگ پاسدار محمد 
برگزاری رزمایش کمک های  فلاحتکار در خصوص 

مومنانه و اهدای جهیزیه در هفته مقاومت سخن گفت 
و تصریح کرد: جهادگران بسیجی در هفته مقاومت از 
تمام ظرفیت خود در جهت تبیین سیره حاج قاسم 

استفاده خواهند کرد.
البرز  استان  ادارات مختلف  این نشست مدیران  در 
مجموعه های  برنامه های  ویژه  در خصوص  گزارشی 

مطبوع خود در هفته مقاومت ارائه کردند.

جایزه جلال  خبری  نشست  برگزاری  با  همزمان 
نامزدهای این رویداد هنری توسط مدیرعامل خانه 

کتاب اعلام شد.

به گزارش پیام آشنا، نشست خبری شانزدهمین 
دوره جایزه ادبی جلال آل احمد صبح یکشنبه سوم 
دی ماه با حضور علی رمضانی مدیرعامل خانه کتاب و 
ادبیات ایران، حامد محقق دبیر اجرایی جایزه جلال و 
مدیر بخش شعر و ادبیات خانه کتاب و گلعلی بابایی 
دبیر علمی شانزدهمین جایزه جلال آل احمد در 

محل خانه کتاب برگزار شد.
علی رمضانی مدیرعامل خانه کتاب در ابتدای نشست 
بیان کرد: آنچه که در خانه کتاب همیشه مدنظر 
داشتیم رونق ادبیات داستانی بود و برگزاری جایزه 
جلال، قطعه ای از این هدف را تکمیل می کند. خانه 
کتاب و ادبیات هم در این حوزه مسئولیت دارد و در 

بخش استانی هم پیگیر هستیم.
وی گفت: امسال شانزدهمین جایزه با یکصدمین 
سالروز تولد جلال همزمان شده که برخی برنامه هایی 
برای این منظور پیش بینی شده است. روز ۱۱ آذر 
که تولد جلال آل احمد بود، مراسمی در زادگاهش 
در طالقان با حضور ادبا داشتیم که جالب توجه بود، 
همچنین استقبال مردم از همشهری خودشان بسیار 
جالب توجه بود. همچنین اجتماع برگزیدگان پیش از 

اختتامیه در رویدادی مجزا برگزار می شود.
ارمغان  سال  هر  جایزه جلال  کرد:  بیان  رمضانی 
گذشته،  سال  که  همچنان  دارد  ما  برای  خاصی 
هفتادمین سال انتشار کتاب »غرب زدگی« بود و 
امسال نیز تصمیم گرفتیم کتاب »سفر به ولایت 
عزرائیل« جلال را به مناسبت اتفاقات در غزه توجه 
بیشتری کنیم. این کتاب برای امروز ما حرف دارد و 
جلال آل احمد، سکوت دنیا را با روشنفکری و روشن 

ضمیری اش می شکند.
حامد محقق معاون شعر و ادبیات خانه کتاب نیز 
با ارائه آمار از بخش های مختلف جایزه گفت: در 
شانزدهمین جایزه جلال آل احمد، ۲۸۸۹ عنوان 
بخش   در  که  است  رسیده  دبیرخانه  به  کتاب 
مستندنگاری ۸۹۳ کتاب، در بخش نقد ادبی ۴۳۳ 
کتاب و در بخش رمان ۱۴۷۰ اثر به دبیرخانه ارسال 
شده است. طی پانزده دوره برگزاری جایزه جلال، 
حدود ۴۰ هزار عنوان کتاب به دبیرخانه جایزه جلال 
نیز که جایزه جلال  ناشرانی  تعداد  است.  رسیده 

گرفتند، ۵۵ بوده است.
وی بیان کرد: دبیرخانه با دو رویکرد جایزه جلال را 

برگزار می کند؛ اول فعالیت در ۱۱ استان با کارگاه های 
مقدماتی که حدود ۲۲۰ نفر در کارگاه ها آموزش 
مقدماتی  دوره  که  برگزیدگانی  اینکه  دوم  دیدند. 
استان ها گذرانده اند، آموزش های تخصصی در تهران 

می بینند.
گلعلی بابایی دبیر شانزدهمین دوره جایزه ادبی جلال 
در ادامه گفت: برای قبول پیشنهاد دبیری علمی زیاد 
راغب نبودم چون می دانستم کاری سخت است اما به 
نظر من مهمترین موضوع حق الناس است؛ تمامی 
آثار همه متعلق به افرادی است که باید حقی برای 
آنها قایل شویم و اینکه باید داوری شوند برای من 

سخت بود.
نقشی  جایزه جلال،  علمی  دبیر  کرد:  تاکید  وی 
در انتخاب داوران ندارد و این هم خودش یکی از 
موضوعات مهمی است که باید منعکس شود. داورانی 
که انتخاب شدند بسیار معتقد هستند به اینکه باید 

حق اصلی همه شرکت کنندگان به جا آورده شود.
بابایی بیان کرد: بار تفکیک اصلی آثار برعهده دبیرخانه 
بود که کاری دشوار بود؛ از ۱۶ آبان با برگزاری داوری 
بخش نقد ادبی کار را آغاز کردیم که داوری این بخش 
به دلیل کمتر بودن آثار، در سه جلسه انجام شد اما 
پرزحمت ترین بخش مستندنگاری و رمان بود که 
زمان زیادی برای بررسی آنها اختصاص یافت. تمام 
هم و غم ما این بود که داوری ها در موعد مقرر تمام 
شود تا جایزه در سالروز تولد جلال تمام شود اما طول 

کشید.
وی افزود: امیدواریم آنچه حق و شایسته است اتفاق 
بیفتد و امیدوارم آنچه حاصل شود مقبول درگاه حق 

باشد.
بابایی همچنین گفت: بخش »آرمان فلسطین« در 
بخش خارج از مسابقه تعیین شده است که آثاری از 

سوی دبیرخانه جمع آوری شدند و امروز داوری آنها 
را داریم. بخش جنبی نیز بخش »ویراستاری« است 
که یکی از اهداف جایزه جلال پاسداشت زبان فارسی 
است و این مسأله یعنی احترام به زبان فارسی برای 

جایزه جلال مهم است.
رمضانی درباره بخش مستندنگاری و ضرورت تغییر 
در زیرمجموعه های این بخش توضیح داد: تغییرات 
که مبتنی بر آثار منتشره است تغییرات معمولی 
است که نیازمند بررسی دقیق تر دارد تا پیشنهاد 
پخته ای را برای شورای عالی انقلاب فرهنگی آماده 
کنیم. موضوعات دیگر نیز مطرح می شود و آنها را هم 
بررسی خواهیم کرد. طبعا به دوره شانزدهم نمی رسد 
و اگر بتوانیم به جمع بندی برسیم که به برجسته 
شدن گونه مستندنگاری کمک کند و حتی از صرف 
پرداختن به موضوعات آثار دفاع مقدس وارد شده و 
تاریخ شفاهی های دیگر و به ثمر رساندن این موضوع 

بررسی ها در حال انجام است.
گلعلی بابایی در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره 
معرفی تقدیری ها و برگزیدگان در این جایزه گفت: 
یکی از شروط ما برای داوران بخش های مختلف 
جایزه جلال آل احمد این بود که حتما برگزیده و 

تقدیری در همه بخش ها داشته باشیم.
علی رمضانی در پاسخ به پرسشی درباره معرفی 
برگزیدگان جایزه جلال در جایزه کتاب سال گفت: 
این مسأله آیین نامه و اساسنامه ای است و برگزیدگان 
جایزه جلال در جایزه کتاب سال نیز معرفی می شوند 
یعنی در جایزه کتاب سال داوری مجدد نداریم لذا 

برگزیدگان مجدد جایزه را دریافت می کنند.
بر اساس این گزارش ، در این جلسه نامزدهای سه 
بخش نقد ادبی، مستندنگاری و داستان کوتاه، رمان 
و داستان بلند شانزدهمین جایزه جلال آل احمد 

معرفی شدند.

مشروح اسامی نامزدهای این دوره از جایزه 
جلال آل احمد را در ادامه می خوانید:

نامزدهای بخش نقد ادبی
نوشته  آپوکالیپتیک«  رمان های  در  »آخرالزمان 

صغری صالحی
»اتصال روایی بیتا روایت: طرحی برای روایت شناسی 

پسا ساختارگرایانه« اثر ساره زیرک
»جلال آل احمد و معاصرانش« نوشته امید طبیب زاده

»زبان علم در پژوهش های ادبی« نوشته نعمت الله 
ایران زاده، سمیه آقابابایی و محمدمهدی زمانی

»سیر تطور، اکنون و آینده رمان« نوشته حامد رشاد
احمد  و  پارسی نژاد  کامران  سنگری،  محمدرضا 

شاکری داوران این بخش هستند.

نامزدهای بخش مستندنگاری
»تو خداداد عزیزی هستی« اثر جواد رستم زاده

غلامحسن  زندگی  از  روایتی  بری:  پیام  »روزهای 
حدادزادگان، پیام رسان و راننده پیکر شهدا« نوشته 

روح الله شریفی
»عملیات احیا،: روایت صعود یک مجموعه دانش بنیان 
به قله دانش و فناوری الکتروموتور« نوشته محمد 

حکم آبادی
»من اعتراف می کنم: زندگی و زمانه وحید افراخته، 
عضو مرکزی سازمان مجاهدین خلق« نوشته محمد 

رحمانی
حمید حسام، جواد کامور بخشایش و جواد کلاته 

عربی نیز داوران بخش مستندنگاری هستند.

مجموعه داستان کوتاه
»از قبل یکشنبه می شود« نوشته علی شاهمرادی

»عاصف و الدار« نوشته محمدقائم خانی
حبیب یوسف زاده مهدی کفاش و محمدعلی رکنی 

داوری این بخش را بر عهده داشتند.

رمان و داستان بلند
»بیروت« نوشته ابراهیم اکبری دیزگاه

»سفر به آتش« اثر مریم مطهری زاد
»غمسوزی« نوشته اعظم عظیمی

»فصل توت های سفید« سید عذرا موسوی
»گروگان کشتگی« اثر نوید ظریف کریمی

راضیه تجار، علی اصغر عزتی پاک و مهدی کرد 
فیروزجایی داوری این بخش را بر عهده داشتند.

برگزارینشستهماندیشیستادبزرگداشتچهارمین
سالگردشهیدسلیمانیدرکرج

والری گرگیف، یکی از مشهورترین رهبران جهان و 
مدیر ارشد اپراهای مارینسکی در سنت پترزبورگ و 
اپرای بولشوی در مسکو دعوت علی رهبری رهبر دایم 
میهمان اپرای مارینسکی را جهت آمدن به ایران و 

همکاری با جوانان ایرانی، قبول کرده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، والری گرگیف 

برنده مسابقه جهانی رهبری ارکستر هربرت فون کارایان 
در برلین می باشد و رهبری اکثر ارکسترها و اپراهای 

مهم جهان را به عهده داشته است.
افتخار  نشان  برنده جوایزی همچون  وی همچنین 
مسروپ ماشتوتس مقدس، نقاب زرین، نشان الکساندر 
نوسکی، لژیون دونور )افسر(، نشان دوستی، قهرمان کار 
از فدراسیون روسیه، و هنرمند مردمی روسیه شده است.

گرگیف دعوت علی رهبری رهبر دایم میهمان اپرای 
مارینسکی را جهت آمدن به ایران و همکاری با جوانان 

ایرانی، قبول کرده است.
گرگیف که به ایران و فرهنگ ایرانی علاقه خواصی 
دارد، رضا فکری را نیز برای خوانندگی »چنین گفت 
زرتشت« به زبان فارسی، اثر علی رهبری به سنت 

پترزبورگ دعوت کرده است.

رهبرارکسترهایجهانبهایرانمیآید

نامزدهایجایزهجلالمشخصشد
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مکاتبهعلیآبادیبامخبر؛
تخصیصارزنیمابهمونتاژکاران

وزیر صمت در نامه ای به معاون اول رئیس جمهور ضمن تاکید بر 
تخصیص ارز نیما به مونتاژکاران اعلام کرد که باید ما به التفاوت ارز 

حاصل از صادرات و ارز نیما از مونتاژکاران اخذ شود.

به گزارش پیام آشنا، عباس علی آبادی وزیر صمت در نامه ای به مخبر 
معاون اول رئیس جمهور اعلام کرد که تأمین ارز خودروسازان مونتاژی 
از محل سامانه نیما صورت پذیرد که بر همین مبنا نیز باید موضوع اخذ 
ما به التفاوت ارز حاصل از صادرات و ارز نیما از خودروسازان مونتاژی 
در دستور ستاد تنظیم بازار قرار گیرد. در این نامه آمده است: همانگونه 
که مستحضرید قیمت گذاری خودروهای مونتاژی بر اساس قیمت ارز 
حاصل از صادرات اشخاص تعیین گردیده است. لیکن در حال حاضر 
به دلیل محدودیت های مربوط به ارز یاد شده در نظر است تا تأمین ارز 
آنها از محل سامانه نیما صورت پذیرد. با توجه به وجود ما به التفاوت بین 
قیمت ارز حاصل از صادرات و ارز سامانه نیما خواهشمند است دستور 
فرمائید موضوع اخذ ما به التفاوت مذکور از خودروسازان مونتاژی در 

دستور ستاد تنظیم بازار قرار گیرد.

ایجادسیستمدرآمدزدایی
برایشرکتهایدانشبنیان

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران اعلام کرد که این شرکت سیستم 
درآمدزدایی برای شرکت های دانش بنیان ایجاد کرده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، بیست و چهارمین نمایشگاه تلکام 
)مخابرات، فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال با شعار تحول دیجیتال و 
اتصال پذیری(، روز گذشته افتتاح شد. دو شرکت سهامی برگزار کننده 
این نمایشگاه هستند و سطح برگزاری این نمایشگاه به این صورت است 
که به جز این نمایشگاه پنج نمایشگاه دیگر در حال برگزاری است. 
نمایشگاه تلکام زیر بنایی ۲۲ هزار متر مربع را در بر می گیرد و این 
نمایشگاه میزبان ۱۶۰ شرکت داخلی و خارجی است که رشد ۱۲۵ 
درصدی نسبت به سال های گذشته دارد؛ همچنین بیست و چهارمین 
نمایشگاه تلکام میزبان هیات تجاری از ۹ کشور است. مدیرعامل شرکت 
مخابرات ایران در افتتاحیه این نمایشگاه تاکید کرد که این شرکت برای 
خدمت به مردم گام برمی دارد و رویکردی که آنها در شرکت مخابرات 
ایران در سه سال اخیر پیگیری می کنند، این گونه است که در این 
شرکت توسعه زیرساخت های ارتباطی را دارند و به شدت آن را دنبال 
می کنند اما براساس برنامه راهبردی فیبر نوری که برایشان ترسیم شده، 
از توانمندی های شرکت مخابرات برای برنامه های کلان وزارت ارتباطات 
استفاده می کنند. سلطانی همچنین گفت: دو کار اساسی از سال ۱۴۰۰ 
شروع شده و آن نهضت جهادی فیبر نوری است که کار را در استان های 
کشور شروع و افتتاح کرده ایم. از سوی دیگر برای اینکه نقش مخابرات در 
اقتصاد دیجیتال پررنگ شود، فعالیت هایی را مانند انقلاب صنعتی چهارم 
و اقتصاد دیجیتال آغاز کردیم. همچنین چندین رویداد را با همکاری 
شرکت های فناور برگزار کردیم که این کار درحال توسعه است. در این 
راستا وی، در گفت وگو با ستاد خبری مخابرات در تلکام ۲۰۲۳ اظهار 
کرد: باید تولید ناخالص را در حوزه اقتصاد دیجیتال از وضعیت فعلی 
تغییر داده و آن را به میانگین جهانی و حتی بالاتر برسانیم. وی افزود: 
شرکت مخابرات ایران به عنوان یک حامی خوب و همیشگی، سیستم 
درآمدزدایی برای شرکت های دانش بنیان ایجاد کرده است. براساس 
اعلام شرکت مخابرات ایران سلطانی همچنین گفت: با تحولات انجام 
شده در شرکت مخابرات ایران از دو سال پیش تا کنون همکاری های 
گسترده ای با مجموعه های دانش بنیان داشته ایم که بخشی از نمای 
بیرونی آن و سرویس های مبتنی بر فناوری های نوین در نمایشگاه امسال 
به مخاطبان عرضه می شود. گفتنی است بیست و چهارمین نمایشگاه 
بین المللی مخابرات، فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال )تلکام( تا ۵ 

دی ماه در محل نمایشگاه های بین المللی در حال برگزاری است.

ثباتدربازارمسکنحاکمشد
متوسط قیمت یک متر مربع بنای واحد مسکونی در شهر تهران در 
آذرماه ۱۴۰۲ به ۷۴ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان رسید که نسبت به ماه 

قبل ۲.۲ درصد کاهش نشان می دهد.

به گزارش پیام آشنا، طبق اعلام بانک مرکزی، متوسط قیمت یک متر 
مربع بنای واحد مسکونی در استان »تهران« در آذرماه سال جاری ۷۴ 
میلیون و ۹۰۰ هزار تومان معامله شده است و نسبت به ماه گذشته ۲.۲ 
درصد روند کاهشی در پیش داشته است. البته روند نزولی در آذر ماه 
امسال در ادامه روند نزولی در تیرماه سال جاری بوده که ادامه این روند 
موجب ثبات آرامش در بازار معاملات مسکن استان »تهران« شده است. 
طی ماه های اخیر براساس اجرای برنامه ریزی های وزارت راه و شهرسازی 
و دولت مردان در خصوص ساخت و عرضه مسکن در بازار است. حجم 
معاملات مسکن در شهر تهران نسبت به ماه قبل معادل ۱.۲ درصد 
کاهش نشان می دهد و از مجموع ۲۲ منطقه شهر تهران، ۱۴ منطقه 
رشد قیمتی ماهانه منفی را تجربه نموده اند. این وضعیت می تواند نشانگر 

بروز افت های شدیدتر قیمت مسکن در ماه های آتی باشد.

صرفهجویی27همتی
درمصرفآردیارانهای

مشاور وزیر اقتصاد گفت: اگرچه عرضه خارج از شبکه آرد یارانه ای 
همیشه وجود داشته اما با اجرای طرح هوشمندسازی انحراف به شدت 
کاهش یافت و شاهد صرفه جویی ۲۷ همتی در مصرف آرد یارانه ای 

هستیم.

به گزارش پیام آشنا، محمد جلال مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی 
در مورد میزان صرفه جویی آرد از محل هوشمندسازی یارانه آرد و نان 
اظهار کرد: از اجرای طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان بیش از ۱۸ 
ماه می گذرد و مطابق شواهد و اطلاعات مبتنی بر داده های سال های 
گذشته، میزان صرفه جویی نسبت به روند انتظاری مصرف آرد یارانه ای 
که در سالیان گذشته وجود داشته برای مجموع سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
حدود ۲۷ هزار میلیارد تومان برآورد می شود که معادل با ۱.۵ میلیون تن 
آرد یارانه ای است. سخنگوی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان گفت: 
روند مصرف آرد یارانه ای در سامانه با روند مورد انتظار بدون اجرای طرح 
مقایسه شده و این حجم از صرفه جویی مبتنی بر این فاصله برآورد شده 
است. وی در مورد عرضه های خارج از شبکه آرد یارانه ای هم افزود: 
قطعاً همیشه عرضه خارج از شبکه آرد وجود داشته و این عرضه ها 
ادامه هم می یابد اما نکته مهم این است که در حال حاضر با اجرای 
طرح هوشمندسازی، این انحراف به شدت کاهش یافته است. سخنگوی 
طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان درباره میزان عرضه خارج از شبکه 
آرد یارانه ای تصریح کرد: برای این موضوع عدد مشخصی نمی توان گفت 
زیرا بر اساس داده های غیررسمی است اما انتظارِ مصرف و فاصله ای 
که امروز رخ داده، می تواند توضیح دهنده اثربخشی طرح باشد. گفتنی 
است، بیش از ۱۸ ماه از اجرای طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان 
به منظور مدیریت قیمت نان و شفاف سازی میزان تخصیص آرد به 

نانوایی ها می گذرد.

اخبار کوتاه

صیدماهیبورسی
ازگرداباقتصاد

بازارسرمایه از قاعده اثرپذیری از ریسک های سیستماتیک مستثنی 
نبوده و عواملی مانند جنگ در منطقه، رخدادهای سیاسی کلان و... 
بر روند کلی معاملات اثر گذار هستند. با این مقدمه می   توان معاملات 
بازارسرمایه در سه ماه پایانی سال ۱۴۰۲ را تحت تاثیر عوامل گوناگون 
بررسی کرد؛ از جمله انتخابات مجلس شورای اسلامی. این رخداد 
کلان سیاسی همان گونه که به افزایش ریسک سیستماتیک بازار 
منجر می شود، سبب افزایش بازدهی مورد انتظار فعالان نیز خواهد 
شد؛ زیرا همواره ریسک و بازده مورد انتظار، ارتباط مستقیم با یکدیگر 

دارند و افزایش یکی، افزایش دیگری را در پی دارد.
بی اعتمادی پیش آمده برای عمده سرمایه گذاران حقیقی و تازه واردان 
بازارسرمایه طی سال ۱۳۹۹ که تحت تاثیر هیجانات کاذب متحمل 
زیان شدند، موضوع بازارسرمایه را به مساله ای سیاسی نیز بدل کرده 
است که در صورت بروز دوباره اتفاقاتی از این دست می   توانیم شاهد 
نارضایتی سرمایه گذاران و تاثیر این موضوع بر میزان مشارکت واجدان 
شرایط در مناسبات عمومی باشیم. از این رو انتظار می رود که بازیگران 
بزرگ بازار که به نوعی دولتی و شبه دولتی هستند، تلاش خود را 
جهت بهبود روند معاملات و کسب رضایت فعالان چند میلیون نفری 
این حوزه به کار گیرند. از طرفی در لایحه بودجه پیشنهادی دولت به 
مجلس برای سال ۱۴۰۳ که با کلیات آن موافقت شد، می   توانیم سهم 
بزرگ درآمدهای مالیاتی جهت پیشبرد هزینه های کشور را ملاحظه 
کنیم که بازارسرمایه به عنوان محیطی با امکان سرمایه گذاری مولد 
همراه با معافیت مالیات بر عایدی سرمایه می تواند مقصد جذابی برای 
سرمایه های خرد و کلان آحاد افراد جامعه باشد که این امر نیز موجب 

بهبود روند معاملات و افزایش تقاضا در بازارسرمایه خواهد شد.
سیاست انقباضی بانک مرکزی جهت کنترل تورم به بروز نرخ های 
چشمگیر ۳۰ تا ۴۰درصدی تامین مالی منجر شده که به عنوان 
و  سهامداران  انتظار  مورد  بازده  بازارسرمایه  رقیب  بزرگ ترین 
سرمایه گذاران را به طرز چشمگیری افزایش داده است؛ به نوعی که 
سرمایه گذاران انتظار دارند شرکت بورسی که در آن سرمایه گذاری 
می کنند قابلیت سودسازی معادل این نرخ و بالاتر از آن را داشته و 
اصطلاحا P/P کمتر از ۴ داشته باشد که این امر چالش امروز معاملات 

بازارسرمایه است.
افزایش سرمایه از طریق تجدید ارزیابی دارایی ناشران اوراق بهادار 
در بازارسرمایه از طرفی به شفافیت بیشتر گزارش های مالی این 
شرکت ها و افزایش قابلیت اتکای تحلیل های بنیادی این شرکت ها 
منجر شده و از طرفی با افزایش تعداد سهام هم   زمان با کاهش قیمت 
هر برگه سهم که اصطلاحا رقیق شدن سهم نامیده می شود سبب 
بهبود روند معاملاتی سهام این شرکت ها در بازارسرمایه می شود. 
پیشگیری از تصمیمات خلق الساعه، آزادسازی قیمت محصولات و 
دوری از قیمت گذاری دستوری و توجه به بحث آموزش و تبلیغ و 
ترویج سرمایه گذاری غیرمستقیم از عواملی هستند که به تداوم رشد و 

اعتلای بازارسرمایه منجر می   شوند.
نرگس توانایی
کارشناس بازارسرمایه
Alborz.payam@gmail.com 

هشدارشوراینظارتبههیأترئیسه
اتاقبازرگانی؛

بااخلالدربرگزاریانتخابات
برخوردمیکنیم

دبیر شورای عالی نظارت بر اتاق بازرگانی در نامه ای تاکید کرده 
که هرگونه اقدامی که به هر ترتیب موجب اخلال در برگزاری 
انتخابات این اتاق شود، قطعا مورد پیگیری قانونی قرار می گیرد.

به گزارش پیام آشنا، سید علی لطفی زاده - دبیر شورای 
و کشاورزی  معادن  بازرگانی، صنایع،  اتاق  بر  نظارت  عالی 
ایران - در نامه ای به بهرامن - نایب رئیس اول اتاق بازرگانی 
ایران - و اعضای هیأت مدیره اتاق، با تاکید بر وجاهت اقدامات 
انجمن نظارت و تکلیف آن هیأت در اجرای مصوبه شورای 
عالی مذکور، خواسته صراحتا اعلام شود که بیانیه های اخیر 
اتاق بازرگانی مشخصا از سوی کدام یک از ارکان اتاق صادر 
شده و هشدار داده که هرگونه اقدامی که به هر ترتیب موجب 
اخلال در برگزاری انتخابات شود، قطعا مورد پیگیری قانونی 

قرار می گیرد.

در این نامه آمده است:
»پیرو نامه شماره ۱۶۴۲۳۱۲ مورخه ۱۵/۹/۱۴۰۲ در خصوص 
لزوم اجرای مصوبه مورخه ۱/۸/۱۴۰۲ شورای عالی نظارت دایر 
بر برگزاری انتخابات جهت تعیین رئیس اتاق )ضمن تمدید 
قانونی  تکلیف  یادآوری  با  نظارت(،  انجمن  ماموریت  مدت 
بلاقید و شفاف آن هیأت رئیسه محترم مطابق با بند الف ماده 
۱۹ قانون تشکیل اتاق بازرگانی ایران و اصلاحات بعدی آن 
همچنان که مستحضر هستند، انجمن نظارت که به موجب 
تبصره ۲ ماده ۱۵ قانون فوق الذکر تشکیل می شود، اقدام به 
تصویب و اعلان عمومی تقویم انتخابات مزبور کرده و اکنون نیز 

اسامی افراد واجد صلاحیت منتشر شده است.
بنابراین با تاکید بر وجاهت اقدامات انجمن نظارت و تکلیف 
آن هیأت در اجرای مصوبه شورای عالی مذکور، وفق تاکید 
اکثریت اعضای محترم شورای عالی نظارت اقتضا دارد صراحتا 
اعلام کنند که بیانیه های اخیر اتاق بازرگانی منتشر شده 
درگاه  از طریق  و ۲۹/۹/۱۴۰۲  تاریخ های ۱۷/۹/۱۴۰۲  در 
خبررسانی آن اتاق مشخصا از سوی کدام یک از ارکان اتاق 
صادر شده، چراکه بیانیه های مذکور در برگیرنده اظهاراتی 
ناصواب و فاقد وجاهت قانونی نسبت به اعتبار اقدامات انجمن 
نظارت و تصمیمات شورای عالی ابلاغی توسط این دبیرخانه 

است.
در خاتمه با تاکید بر آنکه فرآیند انتخابات مطابق با تقویم 
اعلامی در حال انجام است، تاکید می شود هرگونه اقدامی که به 
هر ترتیب موجب اخلال در برگزاری انتخابات شود، قطعا مورد 
پیگیری قانونی قرار گرفته و بنابراین انتظار دارد آن هیأت رئیسه 
نیز اجازه اقدامات غیرقانونی در اتاق را نداده و با مدیریت مناسب 
موضوع در فاصله زمانی باقی مانده تا انتخاب رئیس جدید، 
اتاق از اقدامات خلاف قانون فرد یا افرادی که فاقد هرگونه 
مسئولیت قانونی در اتاق هستند جلوگیری و بستر مناسب برای 
ادامه فعالیت انجمن نظارت و برگزاری توام با آرامش انتخابات 

را فراهم کنند«.
اتاق ایران اخیرا در اطلاعیه ای گفته بود که با تشکیل انجمن 
نظارت جدید، اقدامات انجمن سابق مغایر مقررات اتاق ایران 

است.

یادداشت

خبر 

دبیرکل اتحادیه تولید و تجارت آبزیان ایران گفت: در حال 
حاضر درآمد کشور از محل صادرات شیلات سالانه حدود 
۶۰۰ میلیون دلار است ولی این ظرفیت وجود دارد که 

این درآمد به یک میلیارد دلار برسد.

 به گزارش پیام آشنا، علی اکبر خدایی دیروز سوم دی 
ماه در هفتمین کنگره بین المللی »تحقیقات شیلات و 
آبزیان« که در مرکز آموزش عالی امام خمینی )ره( وزارت 
جهاد کشاورزی مستقر در البرز برگزار شد، اظهار کرد: 
محصولات آبزیان و شیلات ایران به ۵۵ کشور دنیا صادر 

می شود که شاخص بسیار مهمی به شمار می رود.
وی ادامه داد: در حال حاضر درآمد کشور از محل صادرات 
شیلات سالانه حدود ۶۰۰ میلیون دلار است ولی این 
ظرفیت وجود دارد که این درآمد به یک میلیارد دلار 

برسد.

وی با اشاره به اینکه تلاش می شود اصول استانداردهای 
بین المللی بازارها در فرایند صادرات رعایت شود، توضیح 
داد: با این شرایط امیدواریم طی سال های آینده میزان 

صادرات افزایش به سزایی داشته باشد.
دبیرکل اتحادیه تولید و تجارت آبزیان ایران با بیان اینکه 
در بخش صید و صیادی فشار زیادی بر ذخایر دریایی 

کشور وجود دارد، افزود: در بحث کنترل و نظارت در این 
بخش ضعف هایی وجود دارد که باید برطرف شود.

دبیرکل اتحادیه تولید و تجارت آبزیان ایران گفت: برای 
رفع چالش های شیلات کشور تکیه بر علم و دانش و 
حرکت به سمت اصلاح ساختارهای تولید با استفاده از 

فناوری های نوین ضروری است.
وی بیان کرد: با تمام ناملایماتی که بر کشورمان تحمیل 
شده اما گام های پیشرفت با سرعت رو به جلو است و در 
حوزه آبزی پروری نیز رشد تولید در ایران نسبت به دنیا 

مناسب است.
دبیرکل اتحادیه تولید و تجارت آبزیان ایران در پایان به 
سرانه مصرف آبزیان اشاره کرد و گفت: سرانه مصرف 
ابتدای  سال های  در  کیلوگرم  یک  از  ایران  در  آبزیان 
پیروزی انقلاب اسلامی اکنون به ۱۴ کیلوگرم رسیده 

است.

سازمان امور مالیاتی در پاسخ به برخی شایعات و 
ابهامات در خصوص مالیات طلا اعلام کرد: هیچ 
مالیات جدید یا افزایش نرخی در حوزه مالیات 
ستانی از صنف طلا وضع نشده و همچنین اصل 
طلا و جواهر و پلاتین به کار رفته در مصنوعات 
ساخته شده از فلزات مزبور معاف از مالیات بر 

ارزش افزوده است.

به گزارش پیام آشنا، در روزهای اخیر سازمان 

امور مالیاتی، مشاغل چهارگانه را ملزم به صدور 
صورت های مالی در سامانه مودیان کرد.

در پی این اقدام برخی شایعات در فضای مجازی 
مطرح شد مبنی بر اینکه مالیات ۲۵ درصدی در 

بخش طلا و جواهرات وضع شده است.
در این زمینه روابط عمومی سازمان امور مالیاتی 
به ایسنا اعلام کرد: هیچ مالیات جدید یا افزایش 
نرخی در حوزه مالیات ستانی از صنف طلا وضع 
نشده و اخذ مالیات ۲۵ درصد از طلا کذب است.

طبق اعلام این سازمان، اصل طلا و جواهر و 
پلاتین به کار رفته در مصنوعات ساخته شده 
از فلزات مزبور معاف از مالیات بر ارزش افزوده 
است و تنها اجرت ساخت و سود فروشنده که 
سهم کوچکی از مبلغ پرداختی بابت خرید می 

باشد مشمول ارزش افزوده است
همچنین مالیات جدیدی بر خریدار طلا وضع 
ارزش  بر  مالیات  از  اصل طلا هم  بلکه  نشده 
کد ملی خریدار هنگام خرید طلا الزامی نیست.افزوده معاف شده و از نظر سازمان مالیاتی ثبت 

رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع تولیدکنندگان سموم 
گفت: تفاوت تعرفه واردات مواد اولیه کم خطر و سموم 

آماده مصرف فقط یک درصد است.

دهمین  خبری  نشست  آشنا،  پیام  گزارش  به 
شد.  برگزار  کشاورزی  نهاده های  جامع  نمایشگاه 
مسعود گیل آبادی، رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع 
تولیدکنندگان سموم با بیان اینکه سال گذشته ۱۳۰ 
میلیون تن محصول کشاورزی در کشور تولید شد، 
گفت: تولید کود و سم یکی از بسترهای تأمین امنیت 
غذایی بوده و حافظ امنیت غذا به شمار می رود. این 
محصولات، فصل مصرف دارند و اگر به موقع تأمین 

نشود کشاورزان با چالش مواجه خواهند شد.
سالانه ۳۵  افزود:  کشور  در  تولید  میزان  درباره  وی 
هزار تن آفت کش در داخل استفاده می شود که از 
نرم جهانی پایین تر است. از این آمار ۹۷ درصد تولید 
داخل و ۳ درصد باقی مانده مربوط به سموم بسیار 
جدید است که از سوی شرکت های اروپایی در جهان 

تولید می شود.
وی ادامه داد: سم و کود دارای استاندارد ثابتی بوده 
که همان مؤلفه های تدوین شده در سازمان خواربار 
رعایت  آنها  تولید  در  )فائو(  ملل متحد  و کشاورزی 

می شود.
رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع تولیدکنندگان سموم 

اضافه کرد: ۶۵۸ نوع سم ثبت شده در کشور وجود دارد 
که ۱۸ درصد آن مربوط به سموم پرخطر، ۲۲ درصد 
متوسط و ۶۰ درصد کم خطر است. سیاست انجمن، 
حذف سموم پرخطر در مدت زمان کوتاه و جایگزین 

شدن آنها با محصولات کم خطر است.
گیل آبادی با اشاره به تعرفه واردات هم عنوان کرد: 
تفاوت تعرفه واردات مواد اولیه کم خطر و سموم آماده 
مصرف فقط یک درصد بوده که آسیب زا به تولید 

داخل و بازار است.
وی درباره حجم صادرات سموم تولیدی کشور اظهار 
ممنوعیت  که  امروز  تا  گذشته  سال  مرداد  از  کرد: 
صادرات لغو شد ۲ هزار و ۷۷۹ تن انواع سموم و آفت 

کش صادر شده است.
رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع تولیدکنندگان سموم 
در ادامه سخنان خود درخواست کرد: از واردات سموم 
آماده مصرف که تولید داخل دارند باید جلوگیری شود. 
همچنین ارز ترجیحی و نیمایی باید حذف شود تا 
تعادل در بازار برقرار گردد. در کنار این دو موضوع، 

تعرفه سموم آماده مصرف هم باید افزایش پیدا کند.
گیل آبادی در پایان گفت: نحوه مصرف سموم برای 
کشت و تولید محصولات کشاورزی مساله مهمی است 
که باید در این راستا اطلاعات کشاورزان به روز باشد و 
وزارت جهاد کشاورزی در حوزه ترویج نیز باید اهتمام 

بیشتری داشته باشد.

معاون پژوهش و فناوری مرکز تحقیقات، آموزش و 
ترویج کشاورزی گفت:  اکنون وضعیت منابع طبیعی 
و آب کشور تا حدودی نگران کننده است، به طوری 
که در سال ۱۴۲۰ حداکثر ۵۵ میلیارد متر مکعب 
آب در اختیار بخش کشاورزی قرار می گیرد آن هم 
در شرایطی که جمعیت کشور بیش از ۱۰۰ میلیون 
نفر برآورد می شود و باید نیاز غذایی این جمعیت را 

تامین کرد.

به گزارش پیام آشنا، حسین جعفری دیروز سوم 
دی ماه در هفتمین کنگره بین المللی تحقیقات 
امام  عالی  آموزش  مرکز  در  که  آبزیان  و  شیلات 
خمینی )ره( وزارت جهاد کشاورزی مستقر در البرز 
برگزار شد، اظهار کرد: در حال حاضر سالانه یک 
میلیون و ۳۵۰ هزار تن آبزی در کشور تولید می شود.

وی ادامه داد: از مجموع این تولیدات حدود ۶۰۰ 
هزار تن از آبزی پروری و مابقی از صیادی به دست 

می آید.
وی با بیان اینکه یکی از برنامه های مهم سازمان 
تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی این است که 
در کنار همایش ها، رویدادهای فناورانه نیز برگزار 
شود، اظهار کرد: ورود نوآوری و فناوری به حوزه های 
مختلف کشاورزی یکی از اولویت های وزارت جهاد 

کشاورزی است.
جعفری به موضوع امنیت غذایی و موانع سر راه آن 
اشاره کرد و گفت: یکی از مهمترین موانع تحقق 
امنیت غذایی تغییرات اقلیمی، افزایش جمعیت، 

کمبود آب و از بین رفتن منابع پایه است.
معاون پژوهش و فناوری مرکز تحقیقات، آموزش و 
ترویج کشاورزی با اشاره به اینکه با رشد جمعیت 

تقاضا برای غذای با کیفیت نیز افزایش می یابد، افزود: 
وجود چالش ها بر سر راه تحقق امنیت غذایی، وظیفه 
دانشمندان را دوچندان می کند و باید محققان ورود 
کرده و راهکار مناسب برای برون رفت از این موانع 

پیدا کنند.
وی تصریح کرد: اکنون وضعیت منابع طبیعی و آب 
کشور تا حدودی نگران کننده است به طوری که 
در سال ۱۴۲۰ حداکثر ۵۵ میلیارد متر مکعب آب 
در اختیار بخش کشاورزی قرار می گیرد آن هم در 
شرایطی که جمعیت کشور بیش از ۱۰۰ میلیون 
نفر برآورد می شود و باید نیاز غذایی این جمعیت 

را تامین کرد.
معاون پژوهش و فناوری مرکز تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشاورزی )تات( گفت: بشر در دهه های 
سر  پشت  مشکلات  از  مختلفی  مراحل  گذشته 

گذاشته که با دانش خود بر این چالش ها فائق آمده 
است و باید به این باور برسیم که با دانش و علم می 

توانیم بر مشکلات پیش رو غلبه کنیم .
وی تاکید کرد: برای تامین نیازهای شیلات کشور 
باید از ظرفیت دریاها و صید و صیادی استفاده کرد 
که موانع طبیعی و زیستی مقداری محدودیت ایجاد 
می کند اما با آبزی پروری باید به هدف تعیین شده، 

برسیم.
جعفری گفت: وجود ۲ هزار و ۴۴۰ کیلومتر خط 
ساحلی در جنوب و حدود ۷۴۰ کیلومتر ساحل در 
شمال کشور موجب برخورداری ایران از تنوع بالای 
آبزیان شده است بر همین اساس پرورش و تولید 
یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن انواع آبزیان تا پایان برنامه 
هفتم توسعه در کشور با بهره گیری از دانش روز 

هدفگذاری شده است.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت البرز گفت: برخورد 
با تخلف عدم درج قیمت و نصب نرخنامه در تمامی 
واحدهای صنفی در دستورکار همه بازرسان اداره کل 

صمت البرز خواهد بود.

به گزارش پیام آشنا، محمد انصاری در کارگروه 
تنظیم بازار البرز با اشاره به دستور استاندار البرز 
مبنی بر تشکیل قرارگاه نظارت بر بازار استان گفت: 
در این قرارگاه نظارتی ادارات کل صنعت، معدن و 

تجارت، جهاد کشاورزی، پلیس اماکن و پلیس امنیت 
اتاق اصناف و سایر  تعزیرات حکومتی،  اقتصادی، 

دستگاه های نظارتی عضو خواهند بود.
وی افزود: در همین راستا اداره کل صنعت، معدن و 
تجارت استان البرز برنامه ویژه نظارت بر بازار در سه 
ماهه پایانی سال را تدوین و رصد مستمر قیمت انواع 
اقلام کالایی و خدمات را عملیاتی خواهد کرد. در 
گام نخست اجرای این طرح نظارتی ویژه و از امروز 
برخورد با تخلف عدم درج قیمت و نصب نرخنامه در 

تمامی واحدهای صنفی در دستورکار همه بازرسان 
اداره کل صمت البرز خواهد بود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان البرز مطرح 
کرد: از همه اصناف انتظار داریم ضمن همکاری لازم 
و به دور از نگاه بخشی به تغییرات قیمتی در صنف 
خاص، به تثبیت قیمت ها در سطح عرضه کمک 
کنند و حتماً طبق ضوابط موجود برای تعیین حاشیه 
سود کالاهای مورد عرضه، قیمت گذاری و فروش را 

انجام دهند.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با 
اشاره به اینکه نزدیک به ۱۰۰ درصد جایگاه های عرضه 
سوخت به سامانه هوشمند سوخت متصل شده اند، گفت: از 
۴ هزار و ۳۰۵ جایگاه عرضه سوخت فعال در کشور، ۴ هزار 

و ۲۱۳ جایگاه عملیاتی شده اند.

به گزارش پیام آشنا، جعفر سالاری نسب اظهار کرد: 
البته ممکن است هنوز در معدودی از جایگاه ها در سطح 
کشور به دلیل تعمیرات نرم افزاری و یا سخت افزاری و دیگر 
موارد مربوط به خود جایگاه ها، مشکلاتی وجود داشته 
اما عملیات اتصال جایگاه های عرضه سوخت به  باشد، 
سامانه هوشمند سوخت تکمیل شده است و این نواقص 

احتمالی نیز بخشی از فرآیند تکمیلی و طبیعی عملیات 
رفع اختلال است که به زودی حل خواهد شد، اما هم اکنون 
در جایگاه های سوخت سراسر کشور امکان عرضه سوخت 

سهمیه ای از طریق سامانه هوشمند سوخت ممکن است.
وی تأکید کرد: در نخستین ساعت های پس از به وجود 
آمدن این اختلال در روز دوشنبه، ۲۷ آذر ماه به سرعت 
کمیته بحران را تشکیل دادیم و نخستین اقدام عملیات 
بای پس تمامی جایگاه های سوخت بود که بتوانند سوخت 
را عرضه کنند که این هدف تا ساعت ۹ شب همان روز 
اتصال  به سرعت در همه جایگاه ها رفع شد و گام دوم 
جایگاه ها به سامانه برای عرضه بنزین سهمیه ای بود که 
به سرعت در دستور کار قرار گرفت و با حضور بیش از 

۸۰۰ تیم عملیاتی تا پایان روز سه شنبه )۲۸ آذرماه( نزدیک 
به ۹۰ درصد جایگاه ها به سامانه متصل شدند و این آمار 

هم اکنون به بیش از ۹۶ درصد رسیده است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: 
در منطقه تهران ۳۳۰ جایگاه عرضه سوخت فعال است 
که از این تعداد بیش از ۹۷ درصد جایگاه ها )معادل ۳۱۷ 
جایگاه( در مدار سوخت رسانی از طریق سامانه هوشمند 

سوخت قرار گرفته است.
سالاری نسب همچنین با اشاره به شارژ سهمیه بنزین دی 
ماه خودروها و موتورسیکلت های شخصی و سهمیه گازوئیل 
بخش حمل ونقل طبق روال ماه های گذشته گفت: بخشی 
از شلوغی جایگاه ها در روزهای گذشته مربوط به استفاده 

از سهمیه ماه جدید است، اما هموطنان در روزهای آینده 
فرصت دارند تا در نوبت های متعدد برای استفاده از سهمیه 

خود اقدام کنند.
طبق اعلام وزارت نفت، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی گفت: به هر حال ممکن است برخی از 
جایگاه ها به دلیل سرویس های عملیاتی، تعمیرات و دیگر 
موارد وارد سرویس نشده باشند، اما هیچ جایگاهی به علت 

اختلال سامانه هوشمند سوخت از سرویس خارج نیست.
فراهم  مردم  رضایت  خوشبختانه  افزود:  سالاری نسب 
شده است و عملیات سوختگیری طبق روال عادی در 
جایگاه های مناطق سی وهفت گانه سراسر کشور در حال 

انجام است و ازدحام و شلوغی در جایگاه ها وجود ندارد.

معاونپژوهشتاتدرالبرز:

وضعیت آب و منابع طبیعی کشور نگران کننده است

مدیرکلصمتالبرزخبرداد

برخوردباتخلفعدمدرجقیمتونصبنرخنامهدرواحدهایصنفیالبرز

مدیرعاملشرکتملیپخشفرآوردههاینفتیخبرداد

اتصالنزدیکبه۱۰۰درصدجایگاههابهسامانههوشمندسوخت

دبیرکلاتحادیهتولیدوتجارتآبزیانایراندرالبرزخبرداد

سرانهمصرفآبزیاندرایران۱4کیلوگرم

سازمانامورمالیاتی:

افزایشمالیاتبرایطلانداریم

تفاوتیکدرصدیتعرفهسموموارداتیومواداولیه
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بر اساس گزارش فیفا از پروژه فروارد، ۲.۷۹ میلیارد 
دلار به کنفدراسیون ها و فدراسیون ها تعلق گرفته است.

به گزارش پیام آشنا، فیفا در آخرین گزارش خود از 
پروژه فروارد، هزینه های انجام شده در این پروژه در حد 
فاصل سال ۲۰۱۶ تا ۲۰۲۲ را اعلام کرده است. در این 
سال ها دو فاز از این پروژه انجام شده که مجموعا ۲.۷۹ 
میلیارد دلار آمریکا سرمایه گذاری در آن صورت گرفته. 
از این مبلغ ۲۰ درصد به کنفدراسیون ها و ۸۰ درصد 
به فدراسیون ها )۲۱۱ فدراسیون( تخصیص داده شده 

که شامل ۱۶۰۰ پروژه بوده است.
را  فروارد  پروژه  فیفا  آمده است که  این گزارش  در 
در هشت بخش تقسیم بندی کرده که بر اساس آن، 
۴۴۸.۸ میلیون دلار به سیاستگذاری، ۴۱۵.۲ میلیون 
دلار به زیرساخت ها، ۳۵۷.۵ میلیون دلار به تیم های 
ملی، ۱۸۶.۱ میلیون دلار به برگزاری رقابت ها، ۱۸۱.۱ 
میلیون دلار به تجهیزات، ۱۱۰.۹ میلیون دلار به بانوان، 
۸۶.۸ میلیون دلار به توسعه فوتبال و ۱۳۵.۶ میلیون 

دلار به باقی هزینه ها تعلق گرفته است.

فیفا همچنین جزئیات پرداختی ها به هر فدراسیون را 
به صورت شفاف اعلام کرده که طبق این گزارش، سهم 
ایران تاکنون ۹.۹ میلیون دلار بوده که ۵.۵ میلیون دلار 
مربوط به هزینه های عملیاتی، ۴.۳ میلیون دلار به 
پروژه ها و ۰.۱ میلیون دلار به تجهیزات است. با این 

حال ۷۸٪ آن )۷.۷ میلیون دلار( تایید شده است که از 
آن ۱.۶ میلیون دلار به زیرساخت ها، ۱.۳ میلیون دلار 
به سیاستگذاری، ۰.۶ میلیون دلار به تجهیزات، ۰.۵ 
میلیون دلار به هزینه های اجرایی، ۰.۵ میلیون دلار به 
رقابت ها،  ۰.۲ میلیون دلار به تیم های ملی، ۰.۲ میلیون 

دلار به توسعه فوتبال و ۰.۲ میلیون دلار به فوتبال 
بانوان تخصیص داده شده است.

 نکته ای که درباره گزارش ایران درباره فیفا وجود دارد 
این است که فاز یک پروژه به توسعه مرکز ملی فوتبال 
و یک زمین چمن مصنوعی استاندارد برای استفاده 
تیم های ملی بزرگسالان اختصاص داده شده است. 
همچنین ۴۶۸.۶۰۶ هزار دلار به ترمیم چمن های مورد 
استفاده تیم های ملی شامل تیم های پایه تعلق گرفته 
که بتواند در تمام شرایط آب وهوایی از آن استفاده 

کنند.
البته فیفا در شرایطی این مبالغ را در مورد ایران تایید 
شده عنوان کرده که مهدی تاج، در آخرین اظهار 
تا  که  بود  کرده  عنوان  فروارد  پروژه  درباره  نظرش 
ابتدای مهر ۴ میلیون دلار از پول این پروژه به حساب 
فدراسیون فوتبال واریز شده است. همچنین اواخر مهر، 
مهدی محمدنبی، نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال 
اواخر مهر از مذاکره با فیفا برای دریافت باقی پول پروژه 
فروارد خبر داده بود. باید دید که فدراسیون فوتبال 

توانسته این پول را زنده کند یا خیر.

اعلامجزئیاتپروژهفرواردفیفا؛سهم۱۰میلیوندلاریایران

کلوپ:اینبازیکیفیت
دوتیمصدرنشینرانشانداد

یورگن کلوپ با اشاره به کیفیت بالای بازی لیورپول و آرسنال عنوان کرد 
دو تیم نشان دادند چرا در بالای جدول قرار دارند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ساکرنت، آرسنال، صدرنشین در بندر 
لیورپول مهمان قرمزها بود که در نهایت دو تیم در یک بازی جذاب اما 
کم گل به تساوی یک بر یک رضایت دادند. آرسنال خیلی زود روی یک 
ضربه ایستگاهی با ضربه سر گابریل ماگالاییش به گل اول رسید اما شادی 
توپچی ها دوام زیادی نداشت و محمد صلاح، فوق ستاره مصری لیورپول با 
یک ضربه دیدنی دروازه رایا را فرو ریخت تا دو تیم در عدد یک برابر شوند.
آرسنال در آنفیلد چشم به ضد حمله ها بسته بود و توپ و میدان را در 
اختیار حریف قرار داده بود اما تا پایان ۹۰ دقیقه دیگر توپی از خط دروازه 

دو تیم عبور نکرد تا بازی با همان نتیجه تساوی به پایان برسد.
یورگن کلوپ پس از تساوی مقابل آرسنال در آنفیلد از دیوید کوت داور 
VAR انتقاد کرد و گفت که داور باید به خاطر خطای هند مارتین اودگارد 

در نیمه اول برای لیورپول پنالتی می گرفت.
کلوپ در واکنش به این صحنه گفت: من کاملاً مطمئن هستم که کسی 
می آید تا به من توضیح دهد که چرا این صحنه خطای هند نبوده ولی اصلا 
قبول ندارم. چگونه یک داور در یک دفتر می تواند بنشیند، آن صحنه را 
ببیند و به این نتیجه نرسد که شاید ارزش این را داشته باشد که داور یک 

بار دیگر آن صحنه را نگاه کند؟
مایکل آرتتا، سرمربی آرسنال در پاسخ به سوالی درباره این اتفاق گفت:  
دو تصمیم بزرگ داوری وجود داشت، من هنوز این دو صحنه را ندیده ام.  
لیورپول می تواند با پیروزی در دیدار با برنلی به صدر جدول صعود کند، چرا 

که آرسنال باید در دیداری دشوار در داربی لندن برابر وستهم بازی کند.
کلوپ در بخش بعدی صحبت هایش گفت که این دیدار کیفیت دو تیمی 
که در حال حاضر در صدر جدول قرار دارند را نشان داد. هیچ یک از دو تیم 
در این دیدار تسلیم نشدند. حرارت و شدت بازی تا آخرین ثانیه بالا بود و 
همه آن را احساس کردند، سطح بازی فوق العاده بود و فکر می کنم همه از 

دیدن یک دیدار تماشایی لذت بردند. 
با این نتیجه آرسنال با ۴۰ امتیاز در صدر جدول قرار گرفت و لیورپول با ۳۹ 

امتیاز جایگاه دوم جدول را تصاحب کرد.

مارتینس:رونالدوبازیکن
2۰سالپیشنیست

سرمربی تیم ملی پرتغال از همکاری با کریستیانو رونالدو و نقش او به عنوان 
کاپیتان تیمش سخن گفته است.

به گزارش پیام آشنا، روبرتو مارتینس پس از اخراج فرناندو سانتوس 
و شکست پرتغال در مرحله یک چهارم نهایی جام جهانی ۲۰۲۲ مقابل 
مراکش، سرمربی پرتغال شد. سرمربی اسپانیایی در هر ۱۲ بازی خود با 
پرتغال پیروز شده و در این بازی ها تنها ۲ گل دریافت کرده و ۴۴ گل به 
ثمر رسانده است. او به پرتغال کمک کرد تا به راحتی به یورو ۲۰۲۴ راه 
پیدا کنند و در واقع تیمش هر ۱۰ بازی را در مسابقات انتخابی پیروز شد 

تا خیلی ها پرتغال را بخت نخست قهرمانی در یورو بدانند. 
روبرتو مارتینس در صحبت هایی با رسانه اوجوگو درباره تعهد کریستیانو 
رونالدو گفت: کریستیانو در تیم من خوشحال است و از بازی خودش 
لذت می برد. به عنوان یک مربی، وظیفه دارید بازیکنان را با سبک بازی تان 
هماهنگ کنید و کریستیانو به عنوان یک رهبر در تیمم نقش محوری 
دارد. هر بازیکنی در تیمم منحصر به فرد و خاص است. رونالدو  هم در این 
راستا تاثیر خودش را دارد.  او یک برنده متولد شده است. او ۲۰ سال است 
که در تیم ملی حضور دارد اما همیشه با جدیت زیاد در تمرینات و بازی ها 
حضور دارد تا بهترین باشد. فکر می کنم او دیگر آن بازیکن ۲۰ سال پیش 
نیست اما عالی حرکت می کند. نمی توان او را با بازیکن دیگری مقایسه 
کرد. هیچ کس ۲۰ سال را در سطح کریستیانو رونالدو بازی نکرده است. او 

تجربه زیادی در تیم ملی دارد و الگوی کاملی برای بازیکنان جوان است.
کریستیانو رونالدو زیر نظر مارتینس عملکرد بسیار خوبی داشته است. او در 

۹ بازی در انتخابی یورو ۱۰ گل به ثمر رساند و دو پاس گل داد.
کریستیانو رونالدو در سال ۲۰۲۱ از یوونتوس به منچستریونایتد پیوست. او 
با ۲۴ گل در تمامی مسابقات و ۱۸ گل در لیگ برتر بهترین گلزن یونایتد 
بود ولی  پس از انتصاب اریک تن هاخ به عنوان سرمربی در تابستان، رونالدو 
از تیم کنار گذاشته شد.  این در حالی است که شیاطین سرخ اکنون 
وضعیت خیلی بدی دارند و در رده هشتم لیگ برتر قرار دارند و هشت 

امتیاز کم تر از تاتنهام هاتسپر رده چهارمی دارند.
برای رونالدو، جام جهانی در قطر پنجمین جام جهانی و دهمین تورنمنت 
مهم متوالی او بود. او با ۲۰۵ بازی ملی بهترین بازیکن تاریخ پرتغال و 
هم چنین با ۱۲۸ گل، رکورددار گلزنی این کشور است و یورو ۲۰۲۴ 
یازدهمین تورنمنت متوالی رونالدو خواهد بود که تابستان در آلمان برگزار 
می شود. رونالدو پس از حذف پرتغال از مرحله یک چهارم نهایی جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر در حالی که به گریه افتاده بود، زمین بازی را ترک کرد 
ولی حاضر به خداحافظی از تیم ملی کشورش نشد. فرناندو سانتوس، برنده 
۵ توپ طلا را از بازی پرتغال مقابل سوئیس در مرحله یک هشتم نهایی 
جام جهانی حذف و نیمکت نشین کرد تا جام جهانی قطر برای رونالدو 

بسیار تلخ تمام شود.

مورینیو:بافرستادنآزمونبهزمین
خواستیمخلاقیتایجادکنیم

سرمربی رم با بیان این که تیمش برتر از ناپولی عمل کرد و سزاوارانه به 
۳ امتیاز بازی رسید، دلیل به میدان فرستادن آزمون را ایجاد خلاقیت در 

تیمش دانست.

به گزارش پیام آشنا، رم و ناپولی شنبه شب در چارچوب هفته هفدهم 
سری آ در ورزشگاه المپیکو رم به مصاف هم رفتند که این دیدار در نهایت 

با پیروزی ۲ بر صفر شاگردان مورینیو به پایان رسید.
در این دیدار پر برخورد که ۱۳ کارت زرد و دو کارت قرمز از جیب داور 
بیرون آمد، سردار آزمون از دقیقه ۷۱ به جای آندره آ بلوتی به میدان آمد 
و عملکرد نسبتا خوبی در ترکیب رم داشت و تاثیر مثبتی روی گل اول 
رم در دقیقه ۷۶ توسط پلگرینی داشت. او در لحظات پایانی از داور کارت 
زرد گرفت. در این دیدار پولیتانو در دقیقه ۶۶ و اوسیمن در دقیقه ۸۶، دو 
بازیکن مهم و تاثیرگذار ناپولی با دریافت کارت قرمز از زمین بازی اخراج 

شدند. گل دوم رم هم در دقیقه ۹۰ توسط لوکاکو به ثمر رسید.
ژوزه مورینیو بعد از این دیدار در نشست خبری خود گفت: این پیروزی 
برای هواداران است. کریسمس ما متعلق به هواداران رم است. ما موفق 
شدیم پیروز شویم و به جایی که می خواهیم )کسب سهمیه لیگ قهرمانان( 
نزدیک شویم. حتی با همه مشکلات و خستگی های مان به خاطر تعداد 
بازی های هفته های اخیر خوب ظاهر شدیم. حتی وقتی دو بازیکن ناپولی 
هم اخراج نشده بودند، خوب بازی کردیم و دو موقعیت گلزنی خیلی خوب 
داشتیم. ما کنترل بازی مقابل تیمی که از نظر فنی بسیار برتر از تیم مان بود 
را در اختیار داشتیم. برد امشب واقعا با شایستگی کسب شد. فشار زیادی 
روی آن ها وارد کردیم. برای انجام این کار به کریستانته و پاردس نیاز 

داشتیم که هر دو به خوبی فشار آوردند.  
ناپولی اکنون در دو بازی اخیر خود در تمامی رقابت ها ۶ گل دریافت کرده 
است و با ۲۷ امتیاز از ۱۷ بازی در رده هفتم لیگ قرار دارد. از سوی دیگر 

رم پس از برد ارزشمند برابر ناپولی در رده ششم قرار دارد.
رم نیز باید در دیدار بعدی به مصاف یوونتوس تیم دوم جدول رده بندی 
برود که این هفته توانست فروزینونه را شکست دهد و شرایط خوبی دارد.

اخبار اخبار کوتاه

پروندهاتهامفساد،تقلبوتبانی
یکفدراسیونرویمیزقاضی!

گزارش تحقیق و تفحص از فدراسیون سوارکاری در حالی از مجلس به 
قوه قضاییه ارجاع شد که فدراسیون سابق باید در مورد اتهامات وارده 

پاسخگو باشد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، مردادماه سال ۱۴۰۱ بود که 
مجلس شورای اسلامی موضوع تحقیق و تفحص از وزارت ورزش و 
جوانان در خصوص عملکرد فدراسیون سوارکاری جمهوری اسلامی ایران 
را آغاز کرد و جمعی ۱۳ نفره از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به 

عنوان اعضای هیات تفحص از فدراسیون سوارکاری انتخاب شدند.
نکته قابل اشاره اینکه تحقیق و تفحص به لحاظ قانونی دوره ای شش ماهه 
دارد که قابل تمدید است و اعضا در این دوره شکایات را بررسی می کنند و 
پس از ارائه گزارش در صحن، نمایندگان تصمیم نهایی را خواهند گرفت.

ارجاع پرونده به قوه قضاییه
در نهایت اما پس از گذشت حدود ۱۵ ماه گزارش نهایی تحقیق و تفحص 
از وزارت ورزش و جوانان در مورد عملکرد فدراسیون سوارکاری از سوی 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ۱۶۳ رأی موافق از مجموع ۲۲۲ رأی 

ماخوذه به قوه قضائیه ارجاع شد.

اتهامات ۶ گانه
شش محور کلی از سوی نمایندگان مجلس به عنوان اتهامات وارده به 
عملکرد فدراسیون سوارکاری مطرح شد و در دستور پیگیری از سوی 

هیات تحقیق و تفحص قرار گرفت.
ابتدا اینکه چرا فدراسیون سوارکاری با اعمال تصمیمات غلط و خارج 
از ضوابط منجر به افزایش هزینه مالکان اسب و ایجاد ابهام در ساختار 

مدیریتی با تمرکز هزینه های دریافتی از مالکان، شده است؟
دیگر اتهام وارد شده مربوط به عدم توجه به نقش نظارتی و اتخاذ 
تصمیمات غیرتخصصی که منجر به افزایش هزینه های گزافی شده بود 
و اتهام سوم به مدیریت های مداخله گرایانه و خارج از وظیفه رسمی 

مربوط می شد.
بر اساس اعلام هیات تحقیق و تفحص از عملکرد فدراسیون سوارکاری، 
ابهام در سیستم ارسال نمونه های دوپینگ اسب های ورزشی به خارج از 
کشور در حالی که در آزمایشگاه های داخلی کاملا قابل انجام است به 
عنوان چهارمین اتهام مطرح شده بود و ابهام در مدیریت تبعیض آمیز در 
ساختارهای مدیریتی مرتبط و همچنین ابهام در نصب میکروچیپ های 
از رده خارج و بدون مجوز با قیمت بسیار بالا و توزیع به صورت کاملا 

انحصاری دیگر اتهامات وارد شده را تشکیل می داد.

ارجاع پرونده قطور فدراسیون سوارکاری به قوه قضاییه
فرایند پرونده تحقیق و تفحص از عملکرد فدراسیون سوارکاری در مواردی 
شامل دوپینگ، هویت و تبارنامه اسب ها، عدم پرداخت حق عضویت 
فدراسیون، تعارض منافع، تشکیک در میکروچیپ ها، انعقاد قراردادهای 
غیرقانونی، واردات غیرقانونی و فساد در واردات اسب، تبانی و تحصیل 
اموال نامشروع، دی ان ای  های تکراری، اسب های دارای دو DNA و 

همچنین تقلب در کتاب های تبارنامه مدنظر قرار گرفت.
در ادامه جمع بندی گزارش اتهامات وارد شده از سوی نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی به عملکرد فدراسیون سوارکاری آمده است:
۱- مشارکت در فساد و دوپینگ و جلوگیری از ارسال نمونه دوپینگ 
اسب های افراد شاخص به آزمایشگاه و تغییر نتایج مسابقات به نحو دلخواه

۲- خروج حدود ۱۳۵ هزار دلار از منابع ارزی به بهانه بررسی نمونه های 
ارسالی از کشور که در این خصوص اخذ غیرقانونی ارز و وجه هزینه ارسال 

به خارج از کشور به صورت غیرواقعی محرز است.
۳- عدم تسویه بدهی با فدراسیون جهانی از سال ۱۳۹۹ تا سال ۱۴۰۱ 
حدود ۳۰ هزار دلار حق عضویت با وجود دریافت ارز لازم با تأیید وزارت 
ورزش و جوانان از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و هزینه کرد آن 

در محل های دیگر که سبب ضررهای فراوان به فدراسیون شده است.
۴- تنظیم موارد متعدد گزارش خلاف واقع به مراجع رسمی با هدف در 
نظر گرفتن منافع غیرقانونی یک فرد معین که با مسئولین ذی ربط در 

فدراسیون دارای منافع شخصی مشترک بوده است.
۵- عدم رعایت قانون نظام جامع دامپروری مصوب مجلس شورای 

اسلامی و ورود غیرمجاز میکروچیپ ها
۶- عدم رعایت قانون در انعقاد قراردادها با شرکت های خاص در تعیین 

نژاد اسب ها
۷- مشارکت و فساد در واردات اسب های نامرغوب از خارج از کشور با 

تغییر آیین نامه واردات به نفع اشخاص خاص
۸- تبانی و تحصیل اموال نامشروع با تنظیم گواهی تأیید نژاد اسب ترکمن 

و خرید و فروش اسب با قیمت های گزاف
 ضرر و زیان جبران  ناپذیر به اصالت نژادی اسب های ملی که موجب 

اختلاط نژادی و تبارنامه ای شده است.

فدراسیون سابق مسئول اصلی اتهامات!
۲۰ خردادماه سال ۱۳۹۳ مسعود خلیلی برای اولین بار رئیس فدراسیون 
سوارکاری شد و پس از آن ۲۰ خرداد ۱۳۹۷ برای دومین بار به ریاست 
فدراسیون سوارکاری رسید و در شرایطی برای سومین بار ۲۱ خرداد سال 
۱۴۰۱ به عنوان رئیس این فدراسیون انتخاب شد که ریاست وی دوامی 
نداشت و وزارت ورزش و جوانان با توجه به ایرادات وارده به روند برگزاری 
مجمع انتخاباتی فدراسیون مذکور، ۲۳ شهریورماه برای این فدراسیون 
سرپرست انتخاب کرد تا وی نتواند برای سومین بار پیاپی طعم کرسی 

ریاست این فدراسیون پر حاشیه را بچشد.
با توجه به حضور ۸ ساله مسعود خلیلی در راس فدراسیون سوارکاری و 
اتهامات وارد شده از سوی مجلس شورای اسلامی که به قوه قضاییه ارجاع 
شده است، وی به عنوان نفر اصلی باید نسبت به اتهامات وارده، پاسخگوی 

مجلس و قوه قضاییه باشد.

درجاماتحادیهپرتغال؛
مهدیطارمی

تعویضطلاییپورتوشد
تیم فوتبال پورتو موفق شد با گلزنی مهدی طارمی دومین دیدار خود 

در جام اتحادیه پرتغال را با برتری به پایان برساند.

به گزارش پیام آشنا، تیم فوتبال پورتو در دومین دیدار خود در جام 
اتحادیه پرتغال شامگاه شنبه میزبان تیم دسته دومی »لیکوئس« بود 

و موفق شد حریف خود را با نتیجه ۲ بر یک شکست دهد.
برای پورتو در این مسابقه »کونسیسائو« )۷( و مهدی طارمی )۸۵- 
پنالتی( گلزنی کردند و تک گل »لیکوئس« هم در دقیقه ۱۴ از روی 
نقطه پنالتی به ثمر رسید. »لیکوئس« در دقیقه ۴۱ به دنبال اخراج 

یکی از بازیکنان خود با ۱۰ نفر به کار خود ادامه داد.
مهدی طارمی در این مسابقه کار را از روی نیمکت آغاز کرد اما زمانی 
که بازی برای تیم پورتو برابر تیم ۱۰ نفره لیکوئس گره خورده بود با 
نتیجه تساوی یک به یک دنبال می شد در دقیقه ۶۷ به میدان آمد 
و در دقیقه ۸۵ گل برتری پورتو را از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند.

جام اتحادیه پرتغال با حضور ۱۲ تیم و در ۴ گروه ۳ تیمی برگزار 
می شود و از هر گروه یک تیم راهی مرحله نیمه نهایی می شود. پورتو 
دیدار نخست خود را برابر »اشتوریل پریا« با نتیجه ۳ بر یک واگذار 
کرده بود. در این گروه اشتوریل با ۶ امتیاز صدرنشین است و پورتو با 

۳ و لیکوئس هم بدون امتیاز دوم و سوم هستند.

سرپرست فدراسیون آمادگی جسمانی از برگزاری ۸ 
رویداد رقابتی این فدراسیون به صورت ملی تا پایان 

سال جاری، خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، احمد گواری در مورد رویدادها 
و برنامه های ملی و رقابتی فدراسیون آمادگی جسمانی 
فدراسیون  هدف  کرد:  اظهار  سال ۱۴۰۲  پایان  تا 
آمادگی جسمانی از برگزاری رویدادهای ملی و رقابتی، 
معرفی رشته های تحت پوشش فدراسیون به جامعه 
مخاطب است تا شاهد مشارکت هرچه بیش تر و بهتر 
استان های سراسر کشور در راستای ارتقای آمادگی 

جسمانی در بین آحاد مختلف جامعه باشیم.
 او با اشاره به این که در راستای تاکیدات وزیر ورزش 
و جوانان مبنی بر تمرکززدایی از تهران در میزبانی از 
رویدادهای داخلی و بین المللی، این سیاست راهبردی 
در دستور کار فدراسیون آمادگی جسمانی قرار گرفته 
است، گفت: از جمله وظایف قابل واگذاری فدراسیون 
آمادگی جسمانی به هیات های استانی، ارائه میزبانی 
مسابقات قهرمانی کشور، اردوها و دوره های آموزشی 

سراسری است.

تشریح اهداف برگزاری رویدادهای ملی
 سرپرست فدراسیون آمادگی جسمانی با بیان این 
که از جمله اهداف این فدراسیون در راستای برگزاری 
انگیزه  ایجاد  کرد:  اظهار  ملی،  رقابتی  رویدادهای 
بین جامعه مخاطب اعم از کودکان، بانوان، مردان، 
سالمندان و سایر اقشار جامعه جهت افزایش میزان 
فعالیت بدنی و مقابله با کم تحرکی از جمله اهداف 

تبیین شده است.
 گواری افزود: دیگر هدف برگزاری رویدادهای رقابتی 
ملی، انتخاب تیم های ملی در رشته هایی است که 
دارای مسابقات آسیایی و جهانی هستند، خاطرنشان 
کرد: در رشته هایی که دارای فدراسیون های جهانی 
متناظر هستند، مسابقات جهانی و آسیایی برگزار 
می شود و به همین دلیل باید مسابقات انتخابی تیم ملی 
در این رشته ها برگزار شود تا سال آینده شاهد حضور 
میادین  در  مربوطه  رشته های  ورزشکاران  پرقدرت 

بین المللی باشیم.

مسابقات ستارگان پیلاتس - پدل برد
 گواری با بیان این که برگزاری مسابقات ستارگان 
پیلاتس - پدل برد برای اولین بار  ۲۷ و ۲۸ دی ماه 
سال جاری در شهر کنگان بوشهر در بخش آقایان و 
بانوان برگزار می شود، گفت: همچنین مسابقات زیر 
۱۹ سال پیلاتس در بخش بانوان به مناسبت دهه فجر 

در بهمن ماه به میزبانی استان تهران برگزار می شود.

قهرمانی  ایروبیک  و  کلیستنیکس  مسابقات 
کشور

 وی با اشاره به اینکه مسابقات کلیستنیکس قهرمانی 
کشور و انتخابی تیم ملی این رشته به مناسبت دهه 
فجر در بخش آقایان به میزبانی شیراز برگزار می شود، 
افزود: مسابقات ایروبیک و استپ قهرمانی کشور در 
بخش بانوان در استان یزد طی هفته اول اسفندماه 

برگزار می شود.

جایزه بزرگ فانکشنال فیتنس
 سرپرست فدراسیون آمادگی جسمانی با بیان اینکه 

فانکشنال  بزرگ  جایزه  مسابقات  مرحله  سومین 
فیتنس اوایل بهمن در بخش مردان در تهران برگزار 
می شود، گفت: علاوه بر این، چهارمین مرحله این 

مسابقات، اسفندماه در استان بوشهر، برگزار می شود.

مسابقات قهرمانی کشور تمرینات معلق
 گواری همچنین از برگزاری مسابقات قهرمانی کشور 
در رشته تمرینات معلق )TRX(، خبر داد و اعلام 
کرد: این مسابقات اسفندماه در بخش آقایان و بانوان در 
تهران برگزار می شود و آیین افتتاح نمادین آن آذرماه 

در تهران برگزار شد.

برگزاری لیگ آمادگی جسمانی
 وی در پایان از برگزاری لیگ آمادگی جسمانی توسط 
فدراسیون آمادگی جسمانی برای اولین بار خبر داد و 
گفت: لیگ آمادگی جسمانی برای اولین بار از سوی 
فدراسیون آمادگی جسمانی در چهار مرحله طی بهمن 
و اسفندماه سال جاری در بخش آقایان و بانوان در ۳ 

استان برگزار می شود.

پرافتخارترین آزادکار ایرانی از اوایل سال ۱۴۰۳ به 
اردوهای تیم ملی کشتی اضافه خواهد شد تا برای 

حضور در المپیک ۲۰۲۴ پاریس تلاش کند.

به گزارش پیام آشنا، حسن یزدانی که در سال 

۱۴۰۲ به عنوان آزادکار منتخب وزن ۸۶ کیلوگرم 
ایران راهی رقابت های جهانی ۲۰۲۳ بلگراد و بازی 
های آسیایی هانگژو شده بود نشان نقره و طلای 
این ۲ تورنمنت مهم را کسب کرد. کسب این ۲ 
نشان در حالی بود که وی مصدوم و آبان ماه کتف 
خود را به تیغ جراحان سپرد. جراحی کتف یزدانی 
این نگران را ایجاد کرد که دوری طولانی مدت وی 
از اردو تیم ملی موجب افُت بدنی این نابغه کشتی 

ایران و جهان شود.
یزدانی که در مسابقات جهانی بلگراد با کسب نشان 
نقره وزن ۸۶ کیلوگرم سهمیه این وزن را به نام ایران 
ثبت کرد از حضور در مسابقات کشتی قهرمانی 
کشور به عنوان نخستین مرحله از چرخه انتخابی 

تیم ملی معاف بود.
مسابقات کشتی آزاد قهرمانی ایران روزهای۲۲ تا 
۲۴ آذرماه در سالن زنده یاد سیدرسول حسینی 
شهر ساری برگزار شد. در وزن ۸۶ کیلوگرم این 
پیکارها هادی وفایی پور از همدان به عنوان قهرمانی 
و علی سوادکوهی از مازندران در سکوی دوم ایستاد. 

البته غیبت سوادکوهی در مراسم اهدای مدال این 
وزن، موجب دیسکالیفه  شدن او شد و مدال نقره 

غول کش کشتی ایران به عزت اله اکبری رسید.
دعوت وفایی پور و سوادکوهی به اردو تیم ملی موجب 
شده تا گمانه زنی در خصوص حریف احتمالی یزدانی 
در مرحله نهایی چرخه انتخابی تیم ملی کشتی آزاد 
بیش از پیش باشد. این احتمالات در حالی مطرح 
اردو و زمان  از  یزدانی همچنان دور  می شود که 
بازگشت کاپیتان کشتی ایران سوال جدی رسانه ها و 

کارشناسان کشتی به شمار می رود.
اباذر اسلامی مربی تیم ملی کشتی آزاد ایران در 
خصوص زمان بازگشت یزدانی به تمرینات تیم ملی 
کشتی آزاد به خبرنگار ایرنا گفت: یزدانی اکنون در 
دوره نقاهت به سر می برد و استراحت کاملی برای 
بهبود آسیب دیدگی خود دارد. پیش بینی من و کادر 
فنی این است که وی از فرودین ماه به اردو تیم ملی 
کشتی آزاد اضافه شود تا در مراحل نهایی چرخه 

انتخابی تیم کشتی آزاد حضور پیدا کند.
در وزن ۸۶ کیلوگرم چرخه انتخابی تیم ملی در این 

وزن به شرح زیر تعریف شده است:
تمامی  در  اینکه  به  توجه  با  یزدانی  حسن   -۱
مسابقات اعزامی)المپیک و جهانی( مدال آور بوده 
و یکی از سرمایه های کشتی کشور محسوب می 
شود و هم اکنون به دلیل عمل جراحی کتف دوران 
نقاهت را طی می کند، به صورت مستقیم به مرحله 

نهایی انتخابی راه می یابد.
۲- کادر فنی در مورد انتخاب ملی پوش این وزن 

موارد زیر را درنظر گرفته است:
نفر اول قهرمانی کشور به رقابت های قهرمانی آسیا 
اعزام و در صورت کسب مدال طلا به مرحله نهایی 
انتخابی می یابد. در این صورت نتایج حضور این 
کشتی گیر با حسن یزدانی در یک تورنمنت بین 
المللی و یا رقابت انتخابی، ملی پوش این وزن را 

مشخص خواهد کرد.
کادر فنی با ارزیابی سطح کیفی مسابقات و عملکرد 
ملی پوش در مسابقات قهرمانی آسیا میتواند نسبت 
انتخابی  به برگزاری و یا عدم برگزاری مسابقات 

تصمیم گیری نماید.

احمدگواریخبرداد؛

برگزاری ۸ رویداد ملی فدراسیون آمادگی جسمانی تا پایان سال

زمانقطعیبازگشتیزدانیبهتیمملیمشخصشد

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانالبرز
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبت

ملککرج-ناحیهدو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
اول/دوم  هیات  شماره۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۳۱۶۶  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج 
-  ناحیه دوتصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای / خانم ساعد 
نعیمی فرزند کاظم  بشماره شناسنامه ۴۶۵۷ صادره از تهران در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به 
مساحت ۱۲۲۶.۵ مترمربع ا زپلاک ۲۹۱ فرعی از ۳۶۱ اصلی 
واقع در محمدشهر ولدآباد شهرک امیدوار کوچه معاد کوچه ۱۹ 
شهید محمود امان آبادی طبقه همکف واحد ۱ خریداری از مالک 
رسمی آقای / خانم قاسم مردانی کمالی محرز گردیده است . 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۱۶۲۸۸۰۵
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱۴۰۲/۱۰/۰۴
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۰/۱۹

مهران رشیدی
رئیس ثبت اسناد واملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانالبرز
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبت

ملککرج-ناحیهدو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی
اول/دوم  هیات  شماره۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۳۱۶۷  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کرج -  ناحیه دوتصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای / خانم 
مهدی به خدم  فرزند نعمت اله  بشماره شناسنامه ۶۷۰۰ صادره 
از در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت ۱۲۲۶.۵ مترمربع ا زپلاک ۲۹۱ فرعی از ۳۶۱ اصلی 
واقع درکرج محمدشهر ولدآباد شهرک امیدوار کوچه معاد کوچه 
۱۹ شهید محمود امان آبادی طبقه همکف واحد ۱ خریداری 
از مالک رسمی آقای / خانم قاسم مردانی کمالی محرز گردیده 
است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۱۶۲۸۸۲۳
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱۴۰۲/۱۰/۰۴
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۰/۱۹

مهران رشیدی
رئیس ثبت اسناد واملاک

حوزهثبتملککرج-ناحیهسه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی
مورخ   ۱۴۰۰۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۳۰۴۶ شماره  آراء  برابر 
۱۴۰۰/۱۲/۲۴ و اصلاحی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۹۸۳ 
مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۲ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علی اصغر میرتقی بشناسنامه شماره ۵۶۶ صادره 
از یزد فرزند حسن در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۱۶۰۱۵/۹۸ مترمربع مفروز از باقیمانده پلاک شماره 
۱ فرعی از ۱۶۷ اصلی واقع در البرز وبا خریداری از آقای علیرضا 
رجبی اسلامی وبا مالکیت مالک اولیه آقای مصطفی رجبی 
اسلامی تایید مینماید.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۶۱۷۲۶۹

تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۲/۰۹/۱۸
تاریخ انتشار نوبت دوم :  ۱۴۰۲/۱۰/۰۴

حسین رضا نوری شاد
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 
ازطرف یوسف کشتکاردینه رودی
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اهمیتدارد...
چرچیل

برش
محمدکاظم انبارلویی، فعال سیاسی گفت: حضور 
پرشــور مردم در انتخابات به ویــژه جوانان برای 
تودهنی به کسانی که به دنبال حفظ منافع آمریکا 
و رژیم صهیونیستی هستند، بسیار ضروری است. 
با افزایش آمار مشارکت مردم زبان دشمن کوتاه 

می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از راهبرد معاصر، 
امام خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
جمع مردم کرمان و خوزستان در آستانه چهارمین 
سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی، فرمانده سابق 
نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه انتخابات جلوی دیکتاتوری، هرج و مرج و 
ناامنی را می گیرد، فرمودند: انتخابات پایه تحول و 
دلسرد کردن مردم از انتخابات به زیان کشور است.
ایشان با بیان اینکه راه حل مشکلات کشور انتخابات 
است، افزودند: علمای اعلام، اساتید دانشگاه، اساتید 
حوزه، صداوســیما، مطبوعاتی ها، جوان ها، افراد 
در داخل خانــواده، این ها همه می توانند منادی 
انتخابات باشــند. مردم را، مخاطبان خودشان را 
به انتخابات دعوت کنند، انتخابات آن وقت پرشور 

خواهد شد.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: جناح های 
سیاسی برای شرکت در انتخابات با هم مسابقه 
بگذارند، گرایش های گوناگون سیاسی و اقتصادی 
در انتخابات با هم مسابقه بگذارند. میدان باز باشد 
برای مسابقه جناح ها و نگاه های سیاسی، اقتصادی 
و فرهنگی. این معنای رقابت است. رقابت یعنی 
جوان هایی کــه می خواهند وارد میدان انتخابات 
بشوند مسابقه بگذارند با افراد سابقه دار و با تجربه، 
این ها تلاش کننــد، آن ها هم تلاش کنند. یک 
مجلس خوب و قوی آن مجلســی است که هم 

جوان ها و هم از آن باسابقه ها در آن باشند.
محمدکاظم انبارلویی، فعال سیاسی درباره حضور 
جوانان و افراد با تجربه به عنوان نمایندگان مردم 
در انتخابات مجلس شــورای اسلامی گفت: بی 
تردید انتخابات مرکز ثقل آوردگاه افکار و اندیشه 
های ملت ایران برای حل مشکلات کشور است. 
با گذشت بیش از ۴۰ سال از پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی شــاهد تربیت و پرورش جوانان 
نخبه، توانمند و مستعدی در حوزه های مختلف 
هستیم که حضورشان در مجلس شورای اسلامی 
به عنــوان نمایندگان ملت در رفع برخی چالش 

های کشور بسیار کارساز است.
وی افزود: همکاری جوانان و افراد با تجربه که در 
عرصه های مختلف در چهار دهه گذشته خادم 
انقلاب بوده اند، به رفع مشکلات کشور کمک می 
کند و زمینه کارآمدی مجلس شورای اسلامی را 
نسبت به دوره های پیشین افزایش می دهد؛ به 
همین دلیل رهبر معظم انقلاب اســلامی بر در 
کنار هم قرار گرفتن جوانان و افراد با تجربه تأکید 

فرمودند.

فعال سیاسی معتقد است: جوانان برومند ایرانی در 
مقاطع و حوزه های مختلف انگیزه و ظرفیت بالای 
خود را به نمایش گذاشته اند؛ به همین دلیل رهبر 
معظم انقلاب اســلامی بر حضور جوانان در کنار 
افراد مجرب برای حل مشکلات و توسعه روزافزون 

کشور تأکید فرمودند.
انبارلویی گفت: موضوع حائز اهمیت، اینکه حضور 
جوانان در عرصه های مشارکت و رأی دادن پای 
صندوق ها و نیز حضور در قامت نماینده ملت به 
افزایش شــور رقابت و ارتقای حس امیدواری در 
نسل جوان منجر می شود، زیرا متوجه خواهند 
شد حل مشکلات کشور به دست توانای آنها میسر 

است.
وی یادآور شد: حضور جوانان به عنوان فرزندان این 
سرزمین در مجلس شورای اسلامی در کنار افراد 
صاحب تجربه به در اختیار داشتن مجلسی توانمند 
منجر می شود؛ مجلسی که دوشادوش دولت و 
سایر ارکان نظام در راستای رفع مشکلات کشور 

گام های اساسی برمی دارد.
انبارلویی با بیان اینکه حضــور جوانان در قامت 

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در کنار افراد 
مجرب مهم است، تصریح کرد: رهبر معظم انقلاب 
اسلامی بر این موضوع بسیار تأکید فرمودند، زیرا 
معتقدند جوانان نخبه راهکارهای عملیاتی دارند؛ 
ضمن اینکه انرژی بالا و خستگی ناپذیری آنها به 

رفع بسیاری از مشکلات کشور کمک می کند.
فعال سیاسی توضیح داد: به دلیل اهمیت موضوع 
مقام معظم رهبری توصیه فرمودند، لازم اســت 
هر دو رده سنی؛ یعنی جوانان و افراد با تجربه در 
انتخابات آینده حضور نیرومندی داشته باشند و 
در انتخابات مجلس خبرگان و مجلس شــورای 

اسلامی بسیار پررنگ حاضر شوند.
انبارلویی معتقد است: حضور جوانان در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی از منظر رهبر معظم انقلاب 
به این دلیل حائز اهمیت است که افزایش مشارکت 
جوانان و سایر گروه های سنی در انتخابات می تواند 
جلوی دیکتاتوری را بگیرد و این نکته فوق العاده 
مهم تلقی می شود، زیرا امنیت و رفاه ملی در گرو 

مشارکت بالای مردم است.
وی یادآور شد: حضور پرشورمردم در انتخابات به 
ویژه جوانان برای تودهنی به کسانی که به دنبال 
حفظ منافع آمریکا و رژیم صهیونیستی هستند، 
بسیار ضروری است. با افزایش آمار مشارکت مردم 
به ویژه جوانان زبان دشــمن کوتاه می شــود، به 
طوری که دیگر با زبان تیز خود علیه ملت ایران 

موضع گیری نخواهند کرد.
انبارلویی عنوان کرد: این موضوع به ایجاد خطراتی 
برای امنیت ملی و حتی ظهور دیکتاتوری در کشور 
منجر می شود؛ به همین دلیل مقام معظم رهبری 
بر این دو نکته تأکید فرمودند و خواســتار نقش 
آفرینی جوانان و مردم در انتخابات و تأثیرگذاری 

انتخابات بر حفظ منفعت و مصالح ملی شدند.

معادلات منطقه و نظام بین الملل تحت تاثیر اقدامات 
سلبی و خشونت آمیز رژیم اشغالگر قدس در نوار غزه 
پیچیده تر شده است. در این میان، تشریک مساعی و 
هم افزایی کشورهای مخالف سلطه بیگانگان غربی و 
رژیم اسرائیل در منطقه تبدیل به یک الزام شده است. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، علی جمعه 
العبیدی، سفیر لیبی در ایران در یادداشتی نوشت: ما 
شاهد خشونت آمیزترین جنایات رژیم غاصب اسرائیل 
علیه مردم غزه و حتی کرانه باختری در طول روزها، 
ماه ها و سال های اخیر بوده ایم. در این خصوص باید رو 
به تحلیل صحیح موضوع و چاره جویی اساسی آورد. 
کشورهای ایران و روسیه در این خصوص گام های 
مؤثری برداشته اند که باید مورد توجه قرار گیرد. دیدار 
اخیر روسای جمهور ایران و روسیه در مسکو، نقش 
به سزایی در شکل گیری این هم افزایی در مسیر مهار 

خشونت ها و جنایات تل آویو ایفا کرده است. 
دشمنان در تلاشــند مسأله فلسطین را تبدیل به 
بحرانی حل ناشدنی )به سود منافع اسرائیل( جلوه 
داده و از این طریق، خواسته های مشروع فلسطینیان 
را زیر سؤال ببرند اما این روایت ناصحیح است و باید 

مقابل آن ایستاد.
در اینجا، امنیت منطقه با همپوشانی منافع راهبردی 

و تاکتیکی بازیگران از اهمیت فوق العاده ای برخوردار 
است. بازیگرانی که از آغاز عملیات طوفان الاقصی در 
دفاع از حقوق حقه ملت فلسطین برای مقاومت در 
برابر اسرائیل ایستاده اند، صراحتا عنوان کرده اند که 
بحران امــروز در نوار غزه، نه محصول یک عملیات 
طوفان الاقصی بلکه منبعــث از جنایات متعدد و 

مستمری است که علیه فلسطینیان جریان دارد.

جنایاتی که جامعه جهانی در طول تاریخ معاصر روابط 
بین الملل انواع آن را مشــاهده کرده و متاسفانه در 
راستای استیفای حقوق فلسطینیان اقدامی صورت 
نداده است. بنابراین ابتدا باید فارغ از روایتگری های 
مقطعی و ساده انگارانه و ظاهری نسبت به بحران اخیر 
در نوار غزه، روی ریشه های این بحران که همان نقض 
حقوق فلسطینیان توسط اسرائیل است، متمرکز شد. 

زمانی که این تمرکز صورت گیرد، می توانیم توصیف 
و تحلیل دقیقی از بحران و ماهیت آن داشته باشیم و 
راهکارهای پیش رو را نیز به صورتی واقع بینانه ترسیم 
کنیم. یکی از موضوعاتی که تاکنون به پیچیده سازی 
مسأله فلسطین منجر شده، به راهکارهای غیرمنطقی 
و ناقصی مربوط است که آمریکا در قبال این بحران 
پیشنهاد داده و اساسا تامین کننده حقوق و منافع 

فلسطینیان نبوده است.
پمپاژ کمک های بشردوستانه به نوار غزه که به همت 
بازیگران دغدغه مند صورت می گیرد، صرفا یکی از 
راهکارهای)محدود( کنترل بحران در منطقه محسوب 
می شود. بدون شک جنایات رژیم اشغالگر قدس در 
نوار غزه به طولانی شــدن جنگ و افزایش قربانیان 
بی گناه منجر خواهد شد. امروز همگان متفق القول 
هستند که جنایات اســرائیل در طول مدتی که از 
جنگ سپری شده، منجر به تحقق اهداف اعلامی آن 
در نوار غزه نشده است. بی دلیل نیست که واشنگتن 
در پشــت پرده به تل آویو برای پایان دادن به جنگ 
غزه تا پایان ســال جاری میلادی فرصت داده است. 
قطعا راهکارحل مسأله فلسطین، تن دادن به مطالبات 
مشروع و تاریخی فلسطینیان است و تا زمانی که این 
مهم صورت نگیرد، اساسا خبری از پایداری و ثبات در 

منطقه نخواهد بود. 

آمریکایی ها همــواره از خلــق پارادوکس ها و 
تناقضات رفتاری و گفتاری هوشمندانه و هدفمند 
در حوزه سیاست خارجی خود استقبال کرده اند 
اما در بسیاری از موارد، قدرت هدایت این بازی را 
از دست داده اند. نباید فراموش کرد دوگانه سازی 
و خلق تناقضات هدفمند در حوزه سیاســت 
خارجی یک کشــور، می توانــد از منظر ضعف 
یا قوت صورت گیرد. قطعا در برهه حســاس و 
سرنوشت ســاز کنونی، یعنی دوران جنگ غزه، 
واشــنگتن از منظر قدرت این دوگانه سازی را 

صورت نمی دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم، در 
شــرایطی که برخلاف پیش بینی هــای اولیه 
آمریکا و رژیم صهیونیستی، نابودی حماس اتفاق 
نیفتاده  و بخش اعظم شبکه های تونلی حماس 
نیز هنوز ناشــناخته و کشف نشده باقی مانده  
است، کاخ سفید قدرت مدیریت جنگ غزه را 
مانند صهیونیست ها از دست داده است. در این 
میان، فرسایشی شدن جنگ به بروز خشم افکار 
عمومی جهان و حتی آمریــکا از بایدن و کاخ 

سفید منجر شده  است.
نظرسنجی های عمومی و ایالتی صورت گرفته 
در آمریکا به وضوح نشان دهنده مخالفت صریح 
افکار عمومی این کشور با نحوه مدیریت جنگ 

غزه است.
 در چنین شرایطی بخشی از تناقض گویی های 
صورت گرفته از ســوی مقامــات آمریکایی، با 

هدف تلطیف فضا و جلوگیری از طغیان بیشتر 
افکار عمومی علیه کاخ سفید، پنتاگون و سنتکام 
صورت می گیرد. با این حال به نظر می رســد 
این بار نیز آمریکایی ها دچار خبط محاسباتی 
و راهبردی پرهزینه و بزرگی شده اند. واشنگتن 
به زودی هزینه هنگفت و کمرشکن شکست در 
جنگ غزه را همراه رژیم اشغالگر و کودک کش 

صهیونیستی پرداخت خواهد کرد.
   

رمزگشایی از مواضع هریس
کامالا هریس، معاون رئیس جمهور آمریکا این 
روزها ژســتی بشردوستانه در خصوص جنگ 
غزه گرفته و از ابراز تاســف خود بابت کشــتار 
غیرنظامیان ســخن به میان آورده اســت. این 
مواضع هریس در حالی مطرح می شــود که به 
صورت همزمان، لیندا گرینفیلد سفیر آمریکا در 
سازمان ملل متحد به کشورهای عضو شورای 
امنیت)چه اعضای دائمی و چه غیردائمی( هشدار 
داده است که کاخ سفید هرگونه قطعنامه ای را که 
متضمن برقراری آتش بس دائمی یا حتی موقت 
در غزه باشد، وتو خواهدکرد. به عبارت بهتر، میان 
مواضع اعلامی هریس و گرینفیلد نوعی تعارض 
آشکار وجود دارد که قطعا تصادفی نیست. طبق 
مستندات و اطلاعات موجود، مقامات آمریکایی 
به تل آویو تعهد داده اند زمینــه و فرامتن لازم 
برای استمرار جنایات و نسل کشی ارتش رژیم 
اشغالگر قدس در غزه و خان یونس فراهم آورند. 
وتوی قطعنامه قبلی شورای امنیت سازمان ملل 

متحد )که با هدف ایجاد آتش بس در غزه تهیه 
شده بود( و فراتر از آن، تصریح بر حذف کلمات 
وقفه بشردوستانه یا آتش بس در قطعنامه جدید 
شورای امنیت، جملگی نشان دهنده اراده آمریکا 
مبنی بر تشدید حملات علیه فلسطینیان بوده 
و ژست کامالا هریس، صرفا تاکتیکی برای فرار 
از انتقادات جاری در خصوص جنایات مشترک 
واشنگتن و تل آویو در نوار غزه محسوب می شود. 

   
ژست وقیحانه بایدن 

رئیس جمهــور آمریکا بلافاصله پــس از وتوی 
وقیحانه قطعنامه شــورای امنیت سازمان ملل 
متحد در خصوص آتش بس در نوار غزه، اکنون 
ژست مخالفت با نتانیاهو و مقامات رژیم اشغالگر 
قدس را به خود گرفته و خواستار تغییر رویکرد 
تل آویو در بمباران بی حد و حصر غزه شده است. 
جو بایدن در یکی از تازه ترین سخنانش تاکید 
کرده اســرائیل به دلیل بمباران گسترده غزه 
و افزایــش تلفات غیرنظامیــان، حمایت های 
بین المللی را از دست داده است. اما بایدن هرگز 
به نقش واشنگتن در شکل گیری و تثبیت این 
خشونت ها اشاره ای نکرده وحتی توضیحی در 
خصوص وتوی یکجانبه آتش بس در غزه توسط 

کاخ سفید نیز توضیحی نداده است.
 رمزگشــایی از انتقادات صریــح کنونی بایدن 
از نتانیاهو اساســا دشوار نیست. نحوه مدیریت 
جنگ توسط رئیس جمهور در نوار غزه به پاشنه 
آشیل حزب دموکرات تبدیل شده است. همین 

مسأله به ازدست رفتن پایگاه انتخاباتی بایدن 
در میان جوانان، اقلیت های نژادی و مسلمانان 
منجر شده است. درچنین وضعیتی رئیس جمهور 
آمریکا در مقابل ترامپ یا هر نامزد دیگری از حزب 

جمهوریخواه، حرفی برای گفتن نخواهدداشت. 

شکست مشترک واشنگتن و تل آویو در 
غزه 

جــو بایدن، اخیرا لحنی انتقادی تر نســبت به 
اســرائیل به کار می برد تا از دام شکســت در 
انتخابات ریاست جمهوری سال ۲۰۲۴ بگریزد. 
اساسا زمانی که یک کشور، با تک رای منفی خود 
به قطعنامه پیشنهادی شورای امنیت سازمان 
ملل متحد، مانع پایان جنایات صهیونیست ها 
می شــود، اساسا نمی تواند ســخن از اختلاف 
مواضع خود با تل آویو به میان آورد. ضمن آن که 
شواهد میدانی، امنیتی و منطقه ای و فرامنطقه ای 
متعددی در خصوص مدیریت نسل کشی غزه 

توسط کاخ سفید و سنتکام به چشم می خورد.
 ـبایدن« بر همین  خلق دوگانه کاذب » نتانیاهو ـ
اساس قابل تحلیل است. رئیس جمهور آمریکا 
از یک سو همچنان به اصلی ترین و مطلق ترین 
حامی کشتار و جنایات در نوار غزه تبدیل شده و 
ازسوی دیگر، تلاش می کند با خلق برخی تصاویر 
مجازی و کاذب، خود را فردی متفاوت با نتانیاهو 
نشان دهد. قطعا این بازی تبلیغاتی و وقیحانه 
بایدن نیز مانند بسیاری از سیاست ها و بازی های 

وی، محکوم به شکست خواهد بود.

واکاوی نقش جوانان در انتخابات در کلام رهبر انقلاب 

گزینهایجزپایانجنگغزهوجودندارد

جنگزرگریدرکاخسفید

گزارش روز

اشاره

مکث
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ماوقصهعکسهایمان
با گذشــت زمان و تحــولات اجتماعی، بــه تدریج عکس های 
خانوادگی هم روی دیوارها و در طاقچه ها جا باز کردند. به جز پدر، 
حالا خانواده هم داشــت اهمیت پیدا می کرد. ابتدا عکس هایی را 
می دیدیم که اعضای خانواده دست بر سینه در کنار آرامگاه امام 

رضا )ع( ایستاده بودند.

به گزارش پیام آشــنا، دکتــر فردین علیخــواه، عضو گروه 
جامعه شناســی دانشــگاه گیلان در کانال تلگرامی خود نوشت: 
سرگذشت ما و عکس های مان قصه جالبی دارد. چند دهه قبل در 
خانه ها عموماً سه قاب بالای طاقچه اتاق نصب شده بود: الله، علی 
)ع( و آقاجان! در جامعه ای که »مرد« محور و مبنای امور بود، بعد 
از الله و علی، تنها عکس پدر خانواده می توانست روی طاقچه یا آن 
بالا باشد و بی هیچ لبخندی، سرد و عبوس به ما نگاه کند. زمانه 

»بابا نان داد« بود.
با گذشت زمان و تحولات اجتماعی، به تدریج عکس های خانوادگی 
هم روی دیوارها و در طاقچه ها جا باز کردند. به جز پدر، حالا خانواده 
هم داشت اهمیت پیدا می کرد. ابتدا عکس هایی را می دیدیم که 
اعضای خانواده دست بر سینه در کنار آرامگاه امام رضا )ع( ایستاده 
بودند. در این عکس ها هم عموماً و همچنان پدر خانواده در مرکز 
عکس می ایستاد و سایرین در اطراف او، ولی پدر از آن بالای دیوار 
به پایین آمده بود و در مجاورت سایر اعضای خانواده قرار گرفته بود 

و این نویدبخش بود.
با تغییر و تحول جامعه، به تدریج عکس های خانوادگی آتلیه ای 
با محوریت زن و شــوهر هم در کنار آن عکس های روی دیوار و 
طاقچه هــا رفتند. در ابتدای ازدواج عکس های بیشــتری گرفته 
می شــد. معمولاً خانواده ها یک آلبوم عکس داشتند که با عکس 
عروســی پدر و مادر شروع می شــد. عکس ها مثل یک سریال 
تلویزیونی چندفصلی بودند. با آلبوم عکس، خانواده ابزاری برای بیان 
سرگذشت خودش داشت. آلبوم در حکم زندگینامه خانواده بود. 
آدم ها وقتی دل شان تنگ می شد، آلبوم را ورق می زدند. جمعه ها 
وقتی میهمان می آمد، بعد از ناهار آلبوم ها آورده می شــد، تخمه 
می شکســتند و دور هم عکس می دیدند و خاطره آن روز عکس 

را تعریف می کردند.
آدم ها برنامه ریزی می کردند که مثــلاً فلان روز به آتلیه بروند و 
عکس بگیرنــد. برای همین قبل و بعد از عکس گرفتن در آتلیه، 
حسابی تفریح می کردند. عکس گرفتن به معنای یک روز خوب 
و شادی آفرین بود. یکی از خاطرات خوب زندگی هم حرف زدن از 
فیگورهای عکاس ها یا دستپاچه شدن خودشان موقع گرفتن عکس 

در آتلیه بود.
دوربین های شــخصی که آمد بــا آن فیلم هــای ۱۲، ۲۴ و ۳۶ 
تایی، دوره انتظار پرشــدن حلقه و بردن به عکاسی و بعد گرفتن 
عکس های چاپ شده از عکاس را با خودش آورد. خیلی اوقات پیش 
می آمد که عکس هایی از خودمان می دیدیم که خودمان نداشتیم. 
در مراســمی عکس گرفته بودیم و طبیعتاً فقط صاحب دوربین 
عکس ها را داشت. همه اعضای خانواده معمولاً یک آلبوم داشتند و 
آدم ها با ازدواج می توانستند آلبوم عکس جداگانه ای داشته باشند. 
داشتن آلبوم عکس به معنای مستقل شدن از خانواده بود. هر کسی 
نمی توانست آلبوم داشته باشد. این قانوان خانواده بود. آلبوم برای 

خانواده!
دوربین هــای دیجیتال که آمد، انقلابی برپا شــد و موبایل های 
دوربیــن دار که آمد، انقلابی دیگر! امروزه با اینکه هر کس در ماه 
شــاید صدها عکس بگیرد، ولی دیگر آلبومی وجود ندارد، چون 
آلبوم عکسی وجود ندارد، دیگر هویت و زندگینامه ای هم وجود 
ندارد. ما با انسان های بی خاطره مواجهیم. عکس ها گرفته می شوند، 
ولی حتی یک بار هم نگاه نمی شوند. عکس ها مانند پودر رختشویی 
فقط مصرف می شوند. همه عجله می کنند تا لحظه های شان را با 
عکس ثبت کنند، ولی، چون این جمله باب شــده است که »در 
لحظه زندگی کنید«، معمولاً به هیچ لحظه ای پس از ثبت شدن با 
عکس، رجوع نمی شود. لحظه ها فقط ثبت می شوند! کاملاً بی هدف 
و بیهوده. گویی لحظه ها برای فراموش شدن ثبت می شوند تا برای 

در حافظه ماندن!
جالب آنکه برخی آدم ها عکس های قدیمی شــان را هم اســکن 
می کننــد، در حالی که به ندرت هزاران عکســی را که به تازگی 
گرفته اند، می بینند. فقط عکس روی عکس اســت که انباشته 
می شــود. با تحولات اجتماعی، عکس های اقوام و فامیل کمتر و 
عکس با دوســتان بیشتر شده است. دیگر از برخی فامیل تقریباً 
هیچ عکسی نداریم، هیچ عکسی. حتی وقتی که از دنیا می روند هم 
به سختی به یادشان می آوریم. »عکس های امام رضایی« کم شده و 
»عکس های آنتالیایی« جای آن ها را گرفته اند. حالا »عکس گرفتن« 
بیشــتر از »عکس دیدن« مهم شده است. آدم ها دیگر هم خوب 

عکس می اندازند و هم خوب عکس می گیرند.
تلفن های همراه دارای دوربین های قوی دو پیامد داشت: آن هایی 
که پشت دوربین بودند، احساس کردند استعداد عجیبی در عکاسی 
دارند و آن هایــی هم که جلوی دوربین بودنــد با دیدن عکس 
خودشان از زمین و زمان گلایه کردند که چرا هنوز به عنوان یک 

»مدل« بی نظیر کشف نشده اند.
در مقایسه با قدیم، امروز وقتی عکسی می گیریم، اول خودمان را 
دقیــق چک می کنیم. عکس هایی را که خوش مان نمی آید، فوراً 
حذف می کنیم. در قدیم آدم ها برای عکس گرفتن آماده می شدند. 
آرایش می کردند و به خودشــان می رسیدند. برای عکس گرفتن 
حســابی فیگور می گرفتند، اما امروزه عکس گرفتن در موقعیت 
طبیعی باب شده است، ولی هیچ کس طبیعی عکس نمی گیرد. از 
کوچک تا بزرگ می دانند که چطور باید عکس بگیرند. همه از نحوه 
لبخندزدن تا نحوه قراردادن پاها، جلوی دوربین از قبل ممارست 
کرده اند تا در موقعیت طبیعی مجبور نباشند فیگور عکس گرفتن 
بگیرند! در واقع آدم ها طبیعی عکس نمی گیرند بلکه ژست طبیعی 
عکس گرفتن را بــرای عکس گرفتن انتخاب می کنند. تظاهر به 

طبیعی عکس گرفتن مد روز شده است.
به نظر می رسد امروزه دوره عکس گرفتن با دوستان هم در حال 
سپری شدن است، همانطور که نصب عکس روی در یخچال هم در 
حال سپری شدن است! عکس ها حالا تکی شده اند: یک نصفه قدم 
به جلو و یک نصفه لبخند کج بر لب درست مانند فیگورهای آرنولد 
شوآرتزنگر در مسابقات بدنسازی. خیلی از آدم ها فقط از خودشان 
عکس می گیرنــد! هر جا می روی، یکــی دارد از خودش عکس 
می گیرد، تک وتنها: »من چقدر بی نظیرم!« عکس گرفتن تبدیل 

به کارناوالی تک نفره شده است.
قصه را تمام کنم. از لنز دوربین های قدیم »ما« بیرون می آمد، ولی 

از لنز دوربین های امروز »من« متولد می شود، یک من بی نظیر.

کسرخدمتسربازیبامعرفی
ادارهکلدانشپژوهان

ایرنا: با معرفی اداره کل دانش پژوهان و نخبگان شاهد و ایثارگر، نخبگان ایثارگر 
به ازای انجام طرح پژوهشــی مورد نیاز ارتش، از کسر خدمت سربازی برخوردار 
می شــوند. در راستای اجرای فرامین مقام معظم رهبری مبنی بر جهاد تبیین و 
مشاهده موفقیت های عظیم علمی و پیشرفت های نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران، جمعی از نخبگان شاهد و ایثارگر به همراه عادل مهری، مدیرکل دفتر دانش 
پژوهان و نخبگان شاهد و ایثارگر با حضور در مرکز شهید زرهرن نزاجا از نزدیک 
در جریان فعالیت های تحقیقاتی، جهاد علمی و توسعه صنعتی در نیروی زمینی 
محوری ارتش قرار گرفتند. در این بازدید علمی و تخصصی، نخبگان شاهد و ایثارگر 
ضمن حضور بر مزار شهید گمنام، به مقام شامخ این شهید عزیز ادای احترام کردند. 
طی این بازدید، کارخانه های نصر و فتح، سالن تولید مواد، مرکز ساخت قطعات 
سالن های بازسازی و ساخت ادوات زرهی و تانک و نفربر، سالن های تعمیر، بازسازی 
و ساخت تجهیزات اپتیکی، سالن تولید بیمارستان صحرایی و سالن ساخت و تولید 
کشنده و تریلر، مورد بازدید نخبگان قرار گرفتند. همچنین در حاشیه این بازدید 
و طی جلسه ای با حضور مدیرکل نخبگان آجا مقرر شد، نخبگان ایثارگر با معرفی 
اداره کل دانش پژوهان و نخبگان شاهد و ایثارگر از تسهیلات کسرخدمت به ازای 

انجام طرح های پژوهشی مورد نیاز ارتش، بهره مند شوند. 

راهکارهایطبسنتی
برایپایینآوردنفشارخون

دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشــت: یکی از عوامل اثرگذار در بروز 
بیماری های قلبی و عروقی، پرفشاری خون شناخته می شود و این درحالی است که 
حدود ۱۲ تا ۱۵ درصد جمعیت بالای ۳۰ سال کشور به بیماری پرفشاری خون 
مبتلا هستند اما نیمی از این افراد از ابتلای خود به بیماری پرفشاری خون بی اطلاع 
هستند. همچنین گفته می شود که حتی ۵۰ درصد کسانی که از پرفشاری خون 
خود مطلع هستند هم دارو مصرف می کنند و بیماری در کمتر از ۵۰ درصد این 
افراد تحت کنترل است. مراجعه به پزشک، شناخت بیماری و راه های کنترل آن 
بسیار مهم است اما در کنار مصرف دارو می توان روش های تغذیه ای که طب سنتی 
بر آنها تاکید کرده اســت را نیز دنبال کرد تا بتوان با این راهکارهای ساده هم پر 
فشاری خون را کنترل کرد. اولین اقدام مفید در زمان افزایش فشارخون، پاشویه 
با آب یا مخلوط آبغوره و آب از زانو به پایین اســت. در منابع طب ایرانی امتلاء و 
پرُی بدن از مواد و یا خشکی رگ ها و کاهش قابلیت ارتجاعی آن عامل پرفشاری 
خون شناخته شده است. از این رو کاهش دادن میزان غذا و مصرف غذاهای مزوره 
)غذاهای شکم پرکن که چاق کننده نیستند( نظیر کرفس، کنگر، هویج، زیتون، 
لوبیا، گشنیز، جعفری و لیموترش در غذاها مفید است. از سوی دیگر روغن مالی 
بدن با روغن زیتون تازه یا روغن بادام شیرین در افراد لاغر و خشک مزاج می تواند 
کمک کننده باشد. برخی گیاهان نظیر سیر، قره قاط، سرخ ولیک و ریشه گزنه 
نیز اثر کاهنده فشــارخون دارند که می توان از آنها استفاده کرد. در صورتی که از 
داروهای دیگر هم استفاده می کنید هنگام استفاده از گیاهان برای کاهش فشارخون 

با متخصص طب سنتی مشورت کنید.

کمخوابیباروزهایناراحتیو
اضطرابهمراهاست

مدیسن نت: بررسی جامع تحقیقات خواب در مدت پنج دهه بر اهمیت خواب 
خوب و کافی تاکید می کند. این مطالعه نشان داد که کم خوابی عملکرد عاطفی را 
تضعیف می کند و خطر ابتلاء به اضطراب و افسردگی را در افراد افزایش می دهد. 
همچنین بر روی احساســات مثبت مانند شــادی، خوشبختی و رضایت تأثیر 
می گذارد. »کارا پالما«، نویسنده اصلی این مقاله و مدیر آزمایشگاه خواب و توسعه 
در دانشــگاه ایالتی مونتانا، می گوید: »در جامعه ای که عمدتاً دچار کم خوابی و 
بیخوابی هستیم، تعیین کمیت تأثیرات کم خوابی بر احساسات برای ارتقای سلامت 
روانی حیاتی است. این مطالعه شــواهد قوی ارائه می دهد که دوره های بیداری 
طولانی مدت، کوتاه شــدن مدت خواب و بیداری های شبانه بر عملکرد عاطفی 
انسان تأثیر منفی می گذارد.« برای این مطالعه، تیم تحقیق داده های ۱۵۴ مطالعه 
را که شــامل بیش از ۵۷۰۰ نفر بود، تجزیه و تحلیل کرد. در هر مطالعه، خواب 
شرکت کنندگان برای یک شب یا بیشتر مختل شد. برخی شرکت کنندگان را 
برای مدت طولانی بیدار نگه داشتند. برخی از آنها مقدار کمتر از حد معمولی مجاز 
به خواب بودند و برخی دیگر شرکت کنندگان را به طور دوره ای در طول شب بیدار 
می کردند. هر یک همچنین از لحاظ یک معیار عاطفی مانند خلق و خوی خود 
گزارش شده یا معیارهای اضطراب و افسردگی بررسی شدند. هر سه نوع از دست 
دادن خواب بر احساسات مثبت و افزایش علائم اضطراب مانند نگرانی و ضربان 
قلب سریع تأثیر گذاشت. پالمر در بیانیه خبری انجمن روانشناسی آمریکا گفت: 
»این وضعیت حتی پس از دوره های کوتاه از دست دادن خواب، مانند بیدار ماندن 
یک یا دو ساعت بیشتر از حد معمول یا از دست دادن فقط چند ساعت خواب رخ 
می دهد.« یکی از محدودیت های این مطالعه این است که اکثر شرکت کنندگان 
جوان بودند- میانگین سنی ۲۳ سال. به گفته محققان، مطالعه آینده باید به دنبال 
کســب اطلاعات بیشتر در مورد چگونگی تأثیر کمبود خواب بر افراد در مراحل 
مختلف زندگی باشد. پالمر گفت که بیش از ۳۰ درصد از بزرگسالان و تا ۹۰ درصد 
از نوجوانان به اندازه کافی نمی خوابند. او گفت: »پیامدهای این تحقیق برای سلامت 
فردی و عمومی در جامعه ای که عمدتاً از خواب محروم هستند، قابل توجه است«.


